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Αθήνα, σήµερα στις 30 Νοεµβρίου 2009, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. ∆ηµήτριο Καρύδη,
Βουλευτή Α’ Πειραιώς, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία η Πανελ-
λήνια Ένωση Μηχανικών Ε.Ν. ζητεί τη θεσµοθέτηση κατώτερου
µισθού στα 1400 ευρώ κ.λπ..

2) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την
οποία ο ∆ήµαρχος Ολύµπου Νοµού Λάρισας ζητεί τη δηµιουργία
πυροσβεστικού κλιµακίου στα όρια του δήµου του µε το ∆ήµο
Λιβαδίου.

3) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Β’ Αθηνών
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, και Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟ-
ΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία το Λιµενικό Ταµείο Μαρ-
µαρίου Εύβοιας ζητεί την άµεση χρηµατοδότηση των έργων της
επισκευής του καταρρεύσαντος παραλιακού κρηπιδώµατος και
της ράµπας των πλοίων στο Λιµένα Μαρµαρίου.

4) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ και Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩ-
ΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία οι απεργοί οι-
κοδόµοι Νάουσας και περιοχής Νοµού Ηµαθίας ζητούν την
ένταξη στο Ταµείο Ανεργίας χωρίς προϋποθέσεις κ.λπ..

5) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Β’ Αθηνών
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Β’ Αθηνών κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑ-
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία ο Ιατρικός
Σύλλογος Εύβοιας ζητεί την πρόσληψη ιατρικού και νοσηλευτι-
κού προσωπικού στη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού Κύµης.

6) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Β’ Αθηνών
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩ-

ΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία ο Γεωργικός Ελαι-
ουργικός Συνεταιρισµός Ψαχνών Εύβοιας ζητεί να αποζηµιωθούν
οι πληγέντες από τον περονόσπορο πατατοπαραγωγοί της πε-
ριοχής.

7) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗΦΟΥ-
ΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Γεωργικός Ελαιουργι-
κός Συνεταιρισµός Ψαχνών Εύβοιας ζητεί να αποζηµιωθούν οι
πληγέντες από τον περονόσπορο πατατοπαραγωγοί της περιο-
χής.

8) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία νέοι δικηγόροι Αθηνών, Θεσ-
σαλονίκης και της περιφέρειας ζητούν την υλοποίηση της ηλε-
κτρονικής δικαιοσύνης σύµφωνα µε το άρθρο 24 του ν.3659
/2008.

9) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Ευρύκλεια Βούλγαρη
ζητεί να υπάρξει η δυνατότητα διδασκαλίας και των ιταλικών στα
δηµόσια σχολεία.

10) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Νοµάρχης Μεσσηνίας ζητεί
την επίσπευση των διαδικασιών για την εκ νέου ενεργοποίηση
του «Άξονα 3» του Προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης 2007-
2013.

11) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Επιµελητήριο Μεσσηνίας
ζητεί την τροποποίηση των µέτρων στήριξης της ρευστότητας
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και ειδικότερα γι’ αυτές που
δραστηριοποιούνται στις πυρόπληκτες περιοχές.

12) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Επιµελητήριο Μεσσηνίας
ζητεί τη στήριξη του πρωτογενή και δευτερογενή τοµέα της οι-
κονοµίας µε τη δηµιουργία ενός κρατικού factoring κ.λπ..

13) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σω-
µατείων Εργαζοµένων ΚΕΠ ζητεί τη θέσπιση ειδικού νοµοθετι-
κού πλαισίου για το θεσµό αυτόν και την αξιοποίηση του
έµπειρου προσωπικού των ΚΕΠ.

14) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
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κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Νοµάρχης Μεσσηνίας ζητεί
την άµεση στελέχωση της Κτηµατικής Υπηρεσίας του νοµού του.

15) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Εκτάκτων Συµβασιούχων Πα-
νεπιστηµίου Κρήτης ζητεί την προκήρυξη θέσεων µόνιµου προ-
σωπικού στο Πανεπιστήµιο Κρήτης και την κάλυψή τους µε το
υπάρχον έκτακτο προσωπικό.

16) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία το Γενικό Νοσοκοµείο Ηρακλείου «ΒΕΝΙ-
ΖΕΛΕΙΟ ΠΑΝΑΝΕΙΟ» ζητεί το διορισµό ιατρικού προσωπικού στο
νεφρολογικό τµήµα της µονάδας τεχνητού νεφρού του νοσοκο-
µείου αυτού.

17) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών-Βιοτεχνών
και Εµπόρων Ηρακλείου Κρήτης ζητεί τη χρηµατοδότηση του
ΟΑΕΕ από τον κρατικό προϋπολογισµό κ.λπ..

18) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Αναπληρωτών Ωροµίσθιων
Καθηγητών Μουσικής Κρήτης ζητεί τον άµεσο διορισµό των κα-
θηγητών µουσικής που έχουν τριάντα µήνες προϋπηρεσία στα
δηµόσια σχολεία.

19) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ικηγορικός Σύλ-
λογος Αθηνών ζητεί τη λήψη µέτρων για την αποκατάσταση της
λειτουργικότητας των υπηρεσιών που στεγάζονται στο κτήριο
«2».

20) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Ένωση Συνταξιού-
χων ΙΚΑ Μαντουδίου και Περιχώρων ζητεί τη στελέχωση του
Υποκαταστήµατος ΙΚΑ Μαντουδίου µε ιατρικό προσωπικό.

21) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία το Λιµενικό Ταµείο
Μαρµαρίου Εύβοιας ζητεί την άµεση χρηµατοδότηση του έργου
επισκευής του παραλιακού κρηπιδώµατος και της ράµπας
πλοίων στο Λιµένα Μαρµαρίου.

22) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος
Γονέων και Φίλων Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες «Ο ΑΓΙΟΣ ΚΗΡΥ-
ΚΟΣ» ζητεί το διορισµό ειδικών καθηγητών στο ΕΕΕΕΚ Γαλατά.

23) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος
Πολιτών και Καταναλωτών Πόρου Τροιζηνίας ζητεί την τοποθέ-
τηση µόνιµου παιδιάτρου στο Κέντρο Υγείας του Πόρου Τροιζη-
νίας.

24) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος ∆ασκάλων και Νηπια-
γωγών Νοµού Χανίων ζητεί την άµεση κάλυψη των κενών θέσεων
διδακτικού προσωπικού στα σχολεία του νοµού.

25) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Β’ Αθηνών
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩ-
ΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµος Στυρέων
Νοµού Εύβοιας ζητεί να εξαιρεθεί από την αναστολή της διαδι-
κασίας υποβολής αιτήσεων για τη χρηµατοδότηση του Προ-
γράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 17/19-10-2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Σκυλλάκου Αντώνιου, Νάνου Απόστολου δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 67338/11-11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερι-
κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακό-
λουθη απάντηση:

740 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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742 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 33/19-10-2009 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Μερεντίτη Αθανασίας (Σούλας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
69111/11-11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Απο-

κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απά-
ντηση:
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744 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 35/20-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ. Αϊ-
βαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 67146/11-11-2009

έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 47/20-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλευρά Αθανάσιου (Νάσου) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 69524/11-

11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 72/20-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ. Κε-
φαλογιάννη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 69072/11-11-

2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 79/20-10-2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Νάνου Απόστολου, Σκυλλάκου Αντώνιου δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 67337/11-11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερι-

κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακό-
λουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)).



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 1ης ∆εκεµβρίου 2009.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 200/22.10.2009 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την επιτάχυνση
κατασκευής του οδικού άξονα Ηρακλείου-Μεσσαράς.

2. Η µε αριθµό 236/23.10.2009 ερώτηση του Βουλευτή του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τον
κίνδυνο ανατροπής του υδάτινου ισοζυγίου στην περιοχή ∆αµα-
σίου και Τυρνάβου του Νοµού Λάρισας.

3. Η µε αριθµό 361/29.10.2009 ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη προς
τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε τη στήριξη του κλάδου κατασκευής των βαρέων οχη-
µάτων που κατασκευάζονται στην Ελλάδα.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 136/24-11-2009 επίκαιρη ερώ-

τηση της Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτού του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κας Βέρας Νικολαΐδου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης, σχετικά µε τα οικονοµικά προβλήµατα του ∆ήµου Νί-
καιας κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης της συναδέλφου έχει
ως εξής:

«Για πολλοστή φορά ο ∆ήµος της Νίκαιας βρίσκεται µπροστά
σε οξυµένο οικονοµικό πρόβληµα εξαιτίας της συρρίκνωσης των
πόρων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης από τον κρατικό προϋπολο-
γισµό που διαχρονικά γίνεται από τις κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και
Νέα ∆ηµοκρατία και ιδιαίτερα λόγω των συσσωρευµένων παλιών
χρεών και των µεγάλων ανελαστικών δαπανών που είχαν δηµι-
ουργηθεί.

Αυτό έχει σαν αποτέλεσµα να δηµιουργείται πρόβληµα στη µι-
σθοδοσία των υπαλλήλων, αφού αδυνατεί ο δήµος να την κατα-
βάλει. Συν τοις άλλοις, είναι αδύναµη η κάλυψη του δήµου µε
υπηρεσίες που να ανταποκρίνονται στις ανάγκες των εργαζοµέ-
νων της πόλης, αλλά και η ανταπόκρισή του σε λειτουργικές ανά-
γκες (προµηθευτές, ενοίκια κ.λπ.).

Τέλος, να σηµειωθεί πως τα µηνιαία συνολικά σταθερά έσοδα
του δήµου καλύπτουν τα 2/3 µόνο της µισθοδοσίας του προσω-
πικού.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός τι µέτρα θα πάρει:
1) Για να δοθεί άµεση και ουσιαστική λύση στο οικονοµικό πρό-

βληµα του ∆ήµου Νίκαιας, προκειµένου να αυξηθούν οι πόροι
που θα καλύπτουν την επιχορήγηση για τη µισθοδοσία του συ-
νόλου των υπαλλήλων που µονιµοποιήθηκαν µετά το π.δ. 164.

2) Για το πάγωµα τοκοχρεολυσίων και την άµεση καταβολή
των ΚΑΠ, ώστε να µπορεί ο δήµος να ανταποκρίνεται στις λει-
τουργικές του ανάγκες, αλλά και στην έγκαιρη µισθοδοσία των
εργαζοµένων;»

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Νικολαΐδου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης κ. Ρόβλιας.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Απο-

κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το οικονοµικό πρόβληµα του
∆ήµου Νίκαιας είναι γνωστό ότι αποτελεί ένα πρόβληµα ετών και
βέβαια, δεν προέκυψε τώρα. Και επειδή πρόκειται για ένα πρό-
βληµα ετών, τίθεται εύλογα το εξής ερώτηµα: Τι έκανε η προη-
γούµενη κυβέρνηση για να το επιλύσει; Η απάντηση είναι ότι δεν
έκανε απολύτως τίποτα.

Και τίθεται και ένα δεύτερο ερώτηµα: Αυτό που δεν έκανε η
προηγούµενη κυβέρνηση επί σειρά ετών, θα µπορούσε να το
κάνει η σηµερινή σ’ αυτές τις πενήντα µέρες; Θεωρώ ότι καλό-
πιστη απάντηση είναι «όχι».

Σε αυτό το µικρό διάστηµα που είµαι στη θέση του Υφυπουρ-
γού Εσωτερικών, έχω ζήσει µία κατάσταση πραγµατικά απαρά-
δεκτη. Καθηµερινά συνωστίζονται στο Υπουργείο δήµαρχοι από
όλη την Ελλάδα ζητώντας οικονοµική βοήθεια. Άλλος για τη µι-
σθοδοσία του προσωπικού, άλλος για να τελειώσει κάποιο έργο,
άλλος για να αγοράσει ένα ακίνητο, άλλος για να αγοράσει ένα
απορριµµατοφόρο. ∆υστυχώς αυτή η κατάσταση έχει παγιωθεί
και είναι η κατάσταση των πελατειακών σχέσεων. Όποιος δή-
µαρχος ήταν αρεστός, έπαιρνε επιχορήγηση. Όποιος δεν ήταν,
δεν έπαιρνε. Αυτό δεν µπορεί να συνεχιστεί. Επαναλαµβάνω,
αυτό δεν µπορεί να συνεχιστεί, αλλά και δεν θέλουµε να συνεχι-
στεί. Το θεωρούµε, αλλά και είναι απαράδεκτο.

Τι πρέπει να γίνει; Όλες οι επιχορηγήσεις και οι ενισχύσεις
προς την αυτοδιοίκηση θα πρέπει να γίνονται µε αντικειµενικά
κριτήρια, ανάλογα µε τις πραγµατικές ανάγκες του κάθε δήµου

και µε βάση πρόγραµµα και σχέδιο.
Πριν φτάσει ο κάθε δήµος στο Υπουργείο για να ζητήσει οικο-

νοµική ενίσχυση θα πρέπει να έχει εξαντλήσει όλες τις δικές του
δυνατότητες για την οικονοµική του ισορροπία.

Η εύκολη λύση είναι να ζητάµε χρήµατα από το κράτος. Αυτή
όµως δεν είναι λύση και πολύ περισσότερο δεν είναι λύση αυτής
της εποχής, δεδοµένης της γνωστής κατάστασης της εθνικής οι-
κονοµίας.

Είναι προφανές ότι δεν µπορεί να λυθούν προβλήµατα που
χρονίζουν από τη µία στιγµή στην άλλη. Οπωσδήποτε –το τονίζω-
πρέπει να βρεθεί λύση τουλάχιστον για το πρόβληµα της πλη-
ρωµής των εργαζοµένων και θα πρέπει να βοηθήσουµε όλοι
προς αυτήν την κατεύθυνση. Όµως επιτρέψτε µου να πω ότι η
πίεση για επανειληµµένες επιχορηγήσεις από το κράτος δεν οδη-
γεί στη µόνιµη λύση του προβλήµατος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει η Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος της Ελλάδος κ. Βέρα Νικολαΐδου.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε

Υπουργέ, είναι λίγες οι φορές που εµείς βάζουµε θέµα το πού
είναι ο Υπουργός, γιατί ειλικρινά περιµέναµε σήµερα ότι ο κ. Ρα-
γκούσης θα ήταν εδώ. ∆εν έχουµε τίποτα και δεν αµφισβητούµε
τις δικές σας ικανότητες, αλλά απ’ ό,τι τουλάχιστον έχουµε πλη-
ροφορηθεί από τον Τύπο, δεν έχετε εσείς αυτήν την αρµοδιό-
τητα των οικονοµικών. Αν δεν είναι έτσι, διορθώστε µας. Και, εν
πάση περιπτώσει, ο κ. Ραγκούσης ως Υπουργός Εσωτερικών
έπρεπε να ήταν εδώ. Εδώ και ένα µήνα ένας δήµος, ο δήµαρχος,
οι δηµοτικοί σύµβουλοι, οι φορείς της πόλης, οι εργαζόµενοι ζη-
τούν να τον δουν. Τρεις επιστολές του έχει στείλει ο δήµαρχος.
Εγώ προσωπικά έχω κάνει δύο τηλεφωνήµατα, έχω αφήσει την
ιδιότητά µου και δεν έχω πάρει καµµία απάντηση.

Οι Βουλευτές της περιφέρειας σε σύσκεψη µε το δήµαρχο για
την οικονοµική κατάσταση του δήµου επίσης, εξέφρασαν οµό-
φωνα τη συµπαράστασή τους και ζητούσαν και εκείνοι να γίνει
αυτή η συνάντηση. Τόσο δύσκολο ήταν;

Σε αντίθεση, λοιπόν, µε το αίτηµά µας, την Πέµπτη που ξανα-
έστειλαν µία επιστολή από το δήµο για να συναντηθούµε, µας
υποδέχτηκαν τα ΜΑΤ απ’ έξω, τα οποία για πολύ ώρα µας εµπό-
διζαν και να προχωρήσουµε. Στο τέλος ανεβήκαµε επάνω και µία
κ. Μπεργελέ, αν δεν κάνω λάθος, η οποία µας είπε ότι είναι εν δυ-
νάµει γενική γραµµατέας –ακόµα δεν είχε ορισθεί- µας είπε ότι
θα ενηµερώσει τον Υπουργό και ότι θα µας πάρει το απόγευµα
για να κλείσει το ραντεβού. Ούτε τηλέφωνο, ούτε ραντεβού!

Υπάρχει µία συστηµατική υποβάθµιση του θέµατος, και έρχε-
στε στη δύσκολη θέση να απαντάτε πολύ γενικόλογα. Κοιτάξτε,
δεν µας απασχολεί πρώτα απ’ όλα τι έκανε η µία κυβέρνηση ή τι
µπορεί να κάνει η άλλη. Αυτό που έχουν κάνει και οι δύο από το
1992 είναι ότι παράνοµα κρατούν τους ΚΑΠ, τους κεντρικούς αυ-
τοτελείς πόρους, πόροι που έχουν θεσµοθετηθεί για την αυτο-
διοίκηση και σαν ζητιάνοι οι εκλεγµένοι ζητάνε κάθε φορά τις
δόσεις. Αυτή είναι η µία πλευρά.

Το οικονοµικό πρόβληµα του δήµου δεν είναι κάποιο πρό-
βληµα που προέκυψε από κακοδιαχείριση ή κάποιες σπατάλες.
Μιλάµε ότι έφτασε τώρα στο σηµείο να µην µπορεί να πληρω-
θούν οι εργαζόµενοι. Και αυτό έχει προκύψει και σας το λέω,
γιατί ξέρετε ότι ο δήµος αυτός δεν µου είναι άγνωστος, όχι γε-
νικά και αόριστα αλλά από δαπάνες που δηµιούργησε η προη-
γούµενη διοίκηση.

Το 1994 λοιπόν, όταν εγώ σταµάτησα να είµαι δήµαρχος, είχα
αφήσει διακόσια τριάντα τέσσερα άτοµα, τα οποία σε ένα χρόνο
έγιναν χίλια τριακόσια. Από τότε αρχίζει η κακοδαιµονία του
δήµου. Έφτασε ο προηγούµενος δήµαρχος, στο τέλος του 2002
να πάρει προκαταβολή περίπου το 70% της επιχορήγησης του
2003. Οπότε ο δήµος ήταν ήδη «φεσοµένος», θα το πω έτσι
λαϊκά, µέχρι το λαιµό. Και από εκεί και ύστερα αυτό που µπο-
ρούσε να κάνει ο σηµερινός δήµαρχος, ήταν µία προσπάθεια να
πιέζει, να ενηµερώνει, να κινητοποιεί, να ανεβαίνουν µε πούλµαν
στο Υπουργείο Εσωτερικών και στη Βουλή όπως και τώρα απ’
ό,τι ξέρω έχουν µία διαµαρτυρία έξω από τη Βουλή, για να απο-
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σπάσει κάποια χρήµατα που έπαιρνε µέχρι τώρα, δεν έχει σηµα-
σία πόσα.

Το θέµα λύνεται νοµοθετικά. Υπάρχουν τρία συγκεκριµένα αι-
τήµατα και θα ήθελα στη δευτερολογία σας να µας απαντήσετε.
Το ένα, αυτό που λέµε πάγωµα των τοκοχρεωλυσίων είχε γίνει
παλιότερα το 2005 µε το ν. 3345. Τότε για πέντε συγκεκριµένους
δήµους –Νίκαια, Πειραιάς, Ασπρόπυργος, Λιβαδειά και Αµπελά-
κια- έγινε µία ρύθµιση των χρεών σε σχέση µε τα δάνεια γιατί ο
δήµος «κληρονόµησε» δάνεια. Στο τέλος αναγκάστηκε και πήρε
ένα δάνειο για να πληρώσει. Ξέρετε πολύ καλά ότι ακόµα και η
ΣΑΤΑ πηγαίνει για πληρωµές εργαζοµένων και ιδιαίτερα µετά
τους τελευταίους τριακόσιους τριάντα που µονιµοποιήθηκαν µε
το π.δ. 164 του κ. Παυλόπουλου. Είναι συγκεκριµένα τα αιτήµατα
και αυτή τη στιγµή πρέπει όχι µόνο να βοηθηθεί ο δήµος, αλλά να
σταµατήσει νοµοθετικά αυτή η χρέωση των τοκοχρεολυσίων για
να µπορεί να «αναπνεύσει», διαφορετικά δεν µπορούν να πλη-
ρωθούν. Το ένα θέµα είναι αυτό. Φυσικά θα πρέπει τουλάχιστον
για τους τελευταίους εργαζόµενους που µονιµοποιήθηκαν µε το
π.δ. 164 να υπάρχει σταδιακή αύξηση της επιχορήγησης. Έγιναν
µόνιµοι οι άνθρωποι. ∆εν θα πληρώνονται; Από τότε δηµιουργή-
θηκε πιο έντονο το πρόβληµα. Πρέπει να δοθεί έστω και αυτή η
προγραµµατισµένη δόση των παρακρατηθέντων όχι µόνο για να
κάνουν Χριστούγεννα οι άνθρωποι, αλλά και για να πληρώνονται
κάθε µήνα στην ώρα τους. Υπάρχει έλλειµµα κάθε µήνα. Το ξέ-
ρετε καλά γιατί σας έχουν επισκεφθεί. Είναι γύρω στις οκτακό-
σιες µε οκτακόσιες τριάντα χιλιάδες µηνιαία.

Είναι πολύ συγκεκριµένα τα αιτήµατα και παρακαλώ να µας
απαντήσετε γιατί εκτός από την απαξίωση βλέπουµε µία αδια-
φορία. ∆εν θα ήθελα να τη χαρακτηρίσω ακόµη αλαζονεία, αλλά
η απουσία του Υπουργού όχι µόνο µας προβληµατίζει αλλά και
µας ανησυχεί.

Θα πω κάτι τελευταίο εν όψει του προϋπολογισµού. Όταν ξέ-
ρουµε ότι θα µειωθούν και η ΚΑΠ και η ΣΑΤΑ µε ποσοστά 15% και
10% -δεν ξέρω πόσο είναι ακριβώς, αλλά µ’ ένα µέσο όρο 13%-
αυτό σηµαίνει µείον όχι µόνο στο ∆ήµο της Νίκαιας αλλά σε
όλους τους δήµους. Ξέρετε καλά –το είπατε κι εσείς- ότι πάρα
πολλοί δήµοι έχουν προβλήµατα.

Παρακαλώ πολύ να µας απαντήσετε στα τρία συγκεκριµένα
αιτήµατα που υποβάλλει ο δήµος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Νι-
κολαΐδου.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Ρόβλιας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Απο-

κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κυρία Αντιπρό-
εδρε, αντιλαµβάνοµαι απολύτως το ειδικό ενδιαφέρον που έχετε
για το ∆ήµο Νίκαιας.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Για τους
εργαζόµενους.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Απο-
κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Και για το δήµο
και για τους εργαζόµενους.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι από την πλευρά µας δεν υπάρ-
χουν χρώµατα και κόµµατα ούτε για τους εργαζόµενους ούτε για
τους δήµους. ∆εν νοµίζω ότι αµφιβάλλει κανένας για τη δραµα-
τική κατάσταση που αντιµετωπίζει το Υπουργείο Οικονοµικών και
για τις προσπάθειες που κάνει.

Επιτρέψτε µου να σας θυµίσω ότι για το 2009 ο ∆ήµος Νίκαιας
έχει πάρει συνολικά από το κράτος 23.000.000 ευρώ. Είναι
17.000.000 η τακτική επιχορήγηση, 437.000 ευρώ για τους σχο-
λικούς φύλακες, 1.000.000 για τη λειτουργία των σχολείων, 1,3
εκατοµµύριο ευρώ για ενίσχυση από πόρους του «Θησέα», 1,5
εκατοµµύριο ευρώ επιστροφή παρακρατηθέντων του παρελθό-
ντος, 600.000 ευρώ έκτακτη οικονοµική ενίσχυση και 1.000.000
ευρώ προκαταβολή από τους ΚΑΠ. Καταθέτω το σχετικό έγ-
γραφο που µου έδωσε η αρµόδια διεύθυνση οικονοµικών ΟΤΑ
του Υπουργείου.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Νοµίζω –και πείτε µου αν κάνω λάθος- ότι ήδη ο δήµος δια-

πραγµατεύεται ή πέτυχε κάποιο δάνειο σχετικά µε τις ανάγκες
του.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Υφυπουργέ, τα αιτήµατα είναι συγκεκριµένα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Απο-
κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θέλω να πω ότι
κάποια λύση έχει βρεθεί, όπως νοµίζω. Θα σας υπενθυµίσω ότι
υπάρχουν και άλλοι δήµοι στην ίδια κατάσταση. Αυτό που µπορώ
να σας πω είναι ότι θα επιδιώξουµε µόνιµη και σταθερή λύση και
για το ∆ήµο Νίκαιας και για άλλους δήµους που έχουν αντίστοιχα
προβλήµατα. Θα είναι λύσεις που θα δοθούν µε διάλογο µε την
ΚΕ∆ΚΕ και µε τους δήµους και φυσικά και µε το Υπουργείο και
λύσεις απαλλαγµένες από πελατειακές λογικές.

Θέλω να ελπίζω ότι στην προσπάθεια που κάνουµε θα συµβά-
λει και η Τοπική Αυτοδιοίκηση, έτσι ώστε να εξισορροπήσει όσο
είναι δυνατόν τα οικονοµικά της. Αυτό εντάσσεται στη µεγάλη
προσπάθεια για την ανάταξη της εθνικής οικονοµίας.

Σας ευχαριστώ.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ήταν

πολύ συγκεκριµένα τα ερωτήµατα, οι εργαζόµενοι δεν πληρώ-
νονται κι εσείς δεν απαντήσατε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Θα συζητηθεί η πρώτη µε
αριθµό 112/23-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Άγγελου Μανωλάκη προς
τους Υπουργούς Οικονοµικών και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη ∆ιώρυγα Κορίνθου κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Κύριοι Υπουργοί, από την περίοδο ήδη 2004-2005 είχα επι-

σηµάνει µε τρεις αλλεπάλληλες ερωτήσεις µου τις δυσλειτουρ-
γίες που υπήρχαν στην εφαρµογή της σύµβασης παραχώρησης
της διώρυγας Κορίνθου σε ιδιώτες επενδυτές. Οι τότε Υπουργοί
Ανάπτυξης, Οικονοµίας και Οικονοµικών, είχαν αναγνωρίσει το
γεγονός ότι υπάρχουν καθυστερήσεις στην υλοποίηση συµβατι-
κών υποχρεώσεων και «µικρού ύψους επενδύσεις» από την ιδιω-
τική εταιρεία εκµετάλλευσης της διώρυγας, ενώ παράλληλα
υπήρχαν και καταγγελίες για κατάχρηση της δεσπόζουσας
θέσης της εταιρείας «ΠΕΡΙΑΝ∆ΡΟΣ Α.Ε.».

Επειδή κατά πληροφορίες η εταιρεία φέρεται να εγκαταλείπει
τις αµέσως επόµενες µέρες την εκµετάλλευση της διώρυγας Κο-
ρίνθου χωρίς να έχει εκπληρώσει ακόµα - έως σήµερα – µία σειρά
από όρους της σύµβασης παραχώρησης και χωρίς να έχει προ-
χωρήσει στις απαραίτητες επενδύσεις.

Και επειδή η διώρυγα της Κορίνθου αποτελεί µοναδικό πολυ-
σύνθετο (πολιτιστικό, τουριστικό, τεχνολογικό, ναυτιλιακό, ελλη-
νικό και παγκόσµιο) σηµείο αναφοράς, το οποίο θα πρέπει να
αξιοποιηθεί σωστά για την οικονοµική ανάπτυξη και προς όφε-
λος της κορινθιακής κοινωνίας:

Ερωτώνται οι Υπουργοί:
Ποιες είναι οι προθέσεις σας για τη διασφάλιση τόσο του δη-

µόσιου συµφέροντος στην περίπτωση της διώρυγας της Κορίν-
θου όσο και για την εγκατάσταση ενός βιώσιµου και
αποτελεσµατικού σχήµατος εκµετάλλευσής της;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αγαπητέ

κύριε συνάδελφε, συµµερίζοµαι απόλυτα την ανησυχία σας για
το µέλλον και την προοπτική της διώρυγας της Κορίνθου που
σχετίζεται άµεσα µε την ανάπτυξη της ευρύτερης περιοχής.

Είναι γνωστό ότι η εταιρεία «ΠΕΡΙΑΝ∆ΡΟΣ Α.Ε.» στην οποία
έχει δοθεί η εκµετάλλευση της διώρυγας από την Α.Ε. ΑΕ∆ΙΚ µε
σύµβαση παραχώρησης από το 2001, αντιµετωπίζει σοβαρά προ-
βλήµατα και έχει εκδηλώσει από το 2006 την πρόθεσή της να
απεµπλακεί από την επιχείρηση.

Οι επενδύσεις όλη αυτήν την περίοδο για την αναβάθµιση της
διώρυγας είναι ελάχιστες, ενώ οι κίνδυνοι για το µέλλον της διώ-
ρυγας είναι και υπαρκτοί και άµεσοι.

Για το µαρασµό της διώρυγας ιδιαίτερα κατά τα τελευταία πε-
ντέµισι χρόνια ευθύνεται σε µεγάλο βαθµό η προηγούµενη κυ-
βέρνηση που υπέδειξε υπέρµετρη ανοχή -άλλωστε το
επισηµαίνετε κι εσείς ότι είχατε κάνει πάρα πολλές ερωτήσεις
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κατά την περίοδο 2004-2007 που ήσασταν στη Βουλή- απέναντι
στη συνεχιζόµενη αθέτηση των όρων της σύµβασης από µέρους
της «ΠΕΡΙΑΝ∆ΡΟΣ Α.Ε.», ειδικά εκείνων που αφορούσαν τις
επενδύσεις που όφειλε να κάνει η εταιρεία.

Προφασιζόµενη τους όρους της σύµβασης η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας καθυστέρησε αδικαιολόγητα να προχωρήσει
σε µέτρα και πρωτοβουλίες, προκειµένου να απεµπλακεί η «ΠΕ-
ΡΙΑΝ∆ΡΟΣ Α.Ε.» από τη διώρυγα, ειδικά µετά τη χρεοκοπία της
µητρικής εταιρείας «SEA CONTAINERS» και να καταστεί δυνατή
η εκδήλωση επενδυτικού ενδιαφέροντος από βιώσιµο επιχειρη-
µατικό σχήµα. Χάθηκε έτσι πολύτιµος χρόνος.

Πριν από λίγους µήνες, όπως θα γνωρίζετε, συγκεκριµένα στις
30 Ιουνίου 2009, η ΑΕ∆ΙΚ εισηγήθηκε στην τακτική συνέλευση
των µετόχων την καταγγελία της σύµβασης σε βάρος της «ΠΕ-
ΡΙΑΝ∆ΡΟΣ Α.Ε.» λόγω αντισυµβατικής συµπεριφοράς.

Στη συνέλευση αποφασίστηκε µε τη σύµφωνη γνώµη και της
Ειδικής Γραµµατείας ∆ΕΚΟ ως εποπτεύουσας αρχής να γίνει
δεκτή η εισήγηση και να εξουσιοδοτηθεί το ∆.Σ. της εταιρείας να
προχωρήσει στις απαραίτητες ενέργειες για την καταγγελία της
σύµβασης λόγω υπαιτιότητας του παραχωρησιούχου.

Ήδη, από το Σεπτέµβριο του 2009, οι νοµικοί σύµβουλοι της
ΑΕ∆ΙΚ προετοιµάζουν την καταγγελία µε επικαιροποίηση των µε-
λετών για την κατάσταση των πρανών και την υλοποίηση του
επενδυτικού προγράµµατος της «ΠΕΡΙΑΝ∆ΡΟΣ Α.Ε.» σε σχέση
µε τις ενστάσεις που η τελευταία έχει επικαλεστεί.

Σήµερα µπορώ να σας διαβεβαιώσω ότι πρόθεση αυτής της
Κυβέρνησης είναι να µην υπάρξει άλλη αδράνεια. Σύντοµα θα
προχωρήσουµε σε διοικητικές αλλαγές στην ΑΕ∆ΙΚ, ενώ ταυτό-
χρονα επεξεργαζόµαστε όλα τα αναγκαία µέτρα µε γνώµονα τη
διασφάλιση της οµαλής λειτουργίας της διώρυγας, των δικαιω-
µάτων των εργαζοµένων σε αυτήν αλλά και την ανάπτυξη της ευ-
ρύτερης περιοχής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κ. Μανωλάκης έχει το

λόγο για τρία λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Υφυπουργέ, θα

ήθελα να σας ευχηθώ καλή επιτυχία στο δύσκολο έργο σας, κυ-
ρίως στην προσπάθεια της ανασυγκρότησης -της οικονοµικής
και όχι µόνο- της χώρας.

Θα σας πω ότι χαίροµαι που συµµερίζεστε τις αγωνίες της το-
πικής κοινωνίας για την τύχη της διώρυγας.

Πρέπει, όµως, κάτι να γίνει. ∆υστυχώς, χάθηκαν αρκετά χρό-
νια.

Η διώρυγα είναι έτοιµη να πέσει. Και τα πρανή και τα κρηπι-
δώµατα έχουν πολύ µεγάλα προβλήµατα. Κάποια στιγµή θα κα-
ταρρεύσει αυτό το σπουδαίο έργο που έκανε πριν από εκατό και
πλέον χρόνια ο Χαρίλαος Τρικούπης. Και σήµερα εµείς, η σύγ-
χρονη Ελλάδα του 2009 δεν µπορεί όχι να το αναπτύξει, ούτε καν
να το συντηρήσει.

Η διώρυγα δεν είναι µόνο ένα αναπτυξιακό έργο, που είναι µε-
γάλο. Είναι ένα ιστορικό µνηµείο συνδεδεµένο όχι µόνο µε την
Κορινθία, αλλά και µε την Ελλάδα. Είναι διεθνούς εµβέλειας
έργο.

Σας είπα προηγουµένως ότι εκτός από τα κρηπιδώµατα και τα
πρανή και το βύθισµα –ίσως το γνωρίζετε- έχει περιοριστεί από
8 µέτρα σε 6,70 περίπου, µε αποτέλεσµα να µην περνούν πολλά
πλοία. Απαξιώνεται, δηλαδή, η διώρυγα.

Υπάρχει ένας παραδοσιακός οικισµός στην περιοχή της
Ισθµίας που και αυτός είναι εγκαταλελειµµένος. Μιλάµε, δηλαδή,
για διώρυγα φάντασµα.

Έχουµε δύο βυθιζόµενες γέφυρες. Η µία στην περιοχή της
Ισθµίας έχει σοβαρά προβλήµατα και παραµένει κλειστή για
πάρα πολύ καιρό.

Εποµένως τι κάνουµε τώρα; Κατ’ αρχάς, έτσι κι αλλιώς έχει
πτωχεύσει η µητρική εταιρεία, όπως είπατε, η «SEA CONTAIN-
ERS». Η «ΠΕΡΙΑΝ∆ΡΟΣ» θέλει να φύγει. Ποιες είναι οι συγκεκρι-
µένες όχι µόνο προθέσεις αλλά και ενέργειες που πρέπει να κάνει
η Κυβέρνησή µας, προκειµένου να γλιτώσει, να κρατήσει αυτό
το µεγάλο έργο και στη συνέχεια, βέβαια, να το αναπτύξει;

Για µένα δεν πρέπει να φύγει η «ΠΕΡΙΑΝ∆ΡΟΣ Α.Ε.» χωρίς να
πληρώσει κάποιο κόστος ή να κάνει κάποια από τα στοιχειώδη.

Επίσης, πρέπει, κατά την άποψή µου, να διασφαλιστούν οι ερ-
γαζόµενοι. ∆εν ξέρω αν έχει εκδηλώσει κάποιο ενδιαφέρον κά-
ποιο επενδυτικό σχήµα και ποιες είναι οι προθέσεις της
Κυβέρνησης. ∆εν ξέρω εάν, για παράδειγµα, θέλει αυτό το σχήµα
να έχει σχέση και µε τους όµορους δήµους, Κορίνθου, Λουτρα-
κίου ή τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Αυτή η κατάσταση, λοιπόν, δεν πάει άλλο. Αυτή η ιδιωτικοποί-

ηση ή η παραχώρηση χρήσης δεν απεδείχθη ικανοποιητική. Η
διώρυγα τότε είχε οικονοµικό πλεόνασµα. Σήµερα µπαίνει οικο-
νοµικά µέσα. Τα έσοδά της είναι περίπου 5.700.000 ευρώ, ενώ
τα έξοδά της είναι περισσότερα.

Εν πάση περιπτώσει, πρέπει όχι µόνο να σωθεί, αλλά να δει η
Κυβέρνηση και το νέο σχήµα ως µια περίπτωση όπου µπορεί να
αναδειχθεί -όχι µόνο για την Κορινθία- και το τουριστικό µέρος.
∆ίπλα είναι ο ∆ίολκος, που έχει µεγάλη αρχαιολογική -και όχι
µόνο- σηµασία. Είναι για εµάς ένα σύµβολο και πρέπει να απο-
τελέσει ένα εργαλείο ανάπτυξης της περιοχής, γιατί και ο Ισθµός
είναι υποβαθµισµένος. ∆εν έχει γίνει καµµία ανάπλαση.

Εποµένως πρέπει να το δούµε συνολικά.
Κλείνοντας, επαναλαµβάνω ότι η Κυβέρνηση πρέπει να βρει

έναν τρόπο να βρεθεί το σχήµα -αν δεν είναι η ίδια η ΑΕ∆ΙΚ, ένα
άλλο σχήµα- που θα αναπτύξει αυτό το µεγάλο ιστορικό και του-
ριστικό µνηµείο της περιοχής µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Μα-

νωλάκη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, θέλω κι εγώ να συµφωνήσω µαζί

σας ότι η διώρυγα αποτελεί ένα στρατηγικό συγκριτικό πλεονέ-
κτηµα για το Νοµό Κορινθίας. Και µπορεί να αποτελέσει το κέ-
ντρο µιας ευρύτερης και ολοκληρωµένης αναπτυξιακής
στρατηγικής στον τοµέα των υπηρεσιών, µε αξιοποίηση του ιστο-
ρικού, πολιτιστικού και τουριστικού ιστού και στόχο την περι-
βαλλοντική και αισθητική αναβάθµιση, την ανάδειξη της διεθνούς
εικόνας και τη δηµιουργία νέων και περισσοτέρων θέσεων εργα-
σίας.

Νοµίζω ότι θα συµφωνήσετε κι εσείς µαζί µου ότι αυτό το
οποίο προκύπτει ως συµπέρασµα από τη µέχρι τώρα εµπειρία
είναι ότι για να µπορέσουµε να αξιοποιήσουµε όλες αυτές τις ευ-
καιρίες, αυτό που χρειαζόµαστε είναι ένα βιώσιµο επιχειρησιακό
σχέδιο.

Και µάλιστα γνώµονας είναι να αξιοποιήσουµε κατά τον καλύ-
τερο δυνατό τρόπο αυτές τις ευκαιρίες που µας παρέχει η διώ-
ρυγα, έχοντας όµως πάντοτε στο µυαλό µας πώς θα
κατοχυρώσουµε και θα προστατεύσουµε τις θέσεις εργασίας.

Σας διαβεβαιώ, λοιπόν, ότι οι προθέσεις της Κυβέρνησης είναι
να κινηθεί προς αυτήν την κατεύθυνση και τη βιωσιµότητα του
σχήµατος που θα αξιοποιήσει τη διώρυγα της Κορίνθου να δια-
σφαλίσουµε και τις θέσεις εργασίας όχι µόνο να τις διατηρή-
σουµε αλλά να τις αυξήσουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Η δεύτερη µε αριθµό 120/23-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριου Αυγενάκη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη φορολόγηση της εκ-
κλησιαστικής περιουσίας κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Βουλευτή και συνεπώς διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 133/24-11-2009 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα προς τους Υπουργούς
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ιδιωτι-
κοποίηση της Εταιρείας Ύδρευσης, Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης
(ΕΥΑΘ) κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κυρίου συνα-
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δέλφου έχει ως εξής:
«Η απόφαση της ∆ιυπουργικής Επιτροπής Αποκρατικοποιή-

σεων επί κυβέρνησης Νέας ∆ηµοκρατίας για παράδοση του 23%
των µετοχών της ΕΥΑΘ σε ιδιώτη στρατηγικό επενδυτή άνοιξε
το δρόµο για την ολοκληρωτική ιδιωτικοποίησή της.

Το κόµµα µας µε σειρά ερωτήσεων είχε καταγγείλει την από-
φαση αυτή που ολοκληρώνει το πολιτικοοικονοµικό σκάνδαλο
που ξεκίνησε επί ΠΑΣΟΚ (µετατροπή της ΕΥΑΘ σε Α.Ε. και εισα-
γωγή της στο ΧΑΑ) και συνεχίστηκε από τη Νέα ∆ηµοκρατία µε
την παραχώρηση του 5% στην πολυεθνική «SUEZ».

Για άλλη µια φορά αποδεικνύεται ότι η πολιτική της παραχώ-
ρησης των φυσικών κοινωνικών αγαθών όπως το νερό στους επι-
χειρηµατικούς οµίλους, στις πολυεθνικές και η µετατροπή τους
σε εµπόρευµα, ακολουθείται διαχρονικά από όλες τις κυβερνή-
σεις (ΠΑΣΟΚ-Ν∆) στα πλαίσια των αποφάσεων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Αυτό έχει ως αποτέλεσµα αφ’ ενός αύξηση της κερδοφορίας
των επιχειρηµατικών οµίλων, πολυεθνικών και αφ’ ετέρου αρνη-
τικές επιπτώσεις στους εργαζοµένους που το πληρώνουν ακρι-
βότερα (αύξηση τιµών νερού, αποχέτευσης και άλλα) αλλά και
υπηρεσίες που απολαµβάνουν να είναι κατώτερες των απαιτού-
µενων (συνεχείς βλάβες στο δίκτυο, κακής ποιότητας νερό,
δίωξη συνδικαλιστών και εργαζοµένων κ.ά.)

Να σηµειώσουµε ότι η πορεία ιδιωτικοποίησης της ΕΥΑΘ συν-
δυάστηκε µε το παράλληλο κτύπηµα των εργασιακών, ασφαλι-
στικών και δηµοκρατικών δικαιωµάτων των εργαζοµένων
(εργολαβικό καθεστώς σε διάφορους τοµείς κ.ά.).

Ερωτούνται οι κύριοι Υπουργοί:
1. Θα σταµατήσει η Κυβέρνηση κάθε ενέργεια ιδιωτικοποίη-

σης της ΕΥΑΘ και θα επανέλθει στο δηµόσιο έλεγχο το 100% της
εταιρείας;

2. Είναι στις προθέσεις της Κυβέρνησης η δηµιουργία του απο-
κλειστικά δηµοσίου φορέα διαχείρισης των υδάτινων πόρων της
χώρας µας;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου κ. Ζιώγα θα απαντή-
σει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, πράγµατι µε την 129 απόφαση της ∆ιυ-

πουργικής Επιτροπής Αποκρατικοποιήσεων της Κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας αποφασίστηκε η πώληση σε στρατηγικό επεν-
δυτή, όπως επισηµαίνετε και εσείς στην ερώτησή σας, µετοχών
κυριότητας του δηµοσίου, που αντιστοιχούν περίπου σε ποσο-
στό 23% του µετοχικού κεφαλαίου της ΕΥΑΘ µέσω δηµοσίου διε-
θνούς διαγωνισµού δύο σταδίων µε προεπιλογή.

Στη συνέχεια, µε αντίστοιχες αποφάσεις έγινε η πρόσκληση
ενδιαφέροντος µη δεσµευτικού χαρακτήρα, η προεπιλογή των
υποψήφιων επενδυτικών σχηµάτων, εγκρίθηκαν οι βασικοί όροι
των συµβατικών κειµένων που θα απαιτούνταν για την υλοποί-
ηση της συναλλαγής και προσελήφθη και η δικηγορική εταιρεία
που θα αναλάµβανε τις διαπραγµατεύσεις επί των νοµικών κει-
µένων µε τους υποψήφιους επενδυτές.

Στην πρόσκληση ενδιαφέροντος ανταποκρίθηκαν τρία µετο-
χικά σχήµατα. Η διαδικασία προέβλεπε ότι µέχρι τις 14 Οκτω-
βρίου του 2009 οι υποψήφιοι επενδυτές θα υπέβαλλαν τις
δεσµευτικές προσφορές τους. Στις 11 Σεπτεµβρίου του 2009 οι
υποψήφιοι επενδυτές ενηµερώθηκαν ότι η διαδικασία αποκρατι-
κοποίησης αναστέλλεται λόγω προκήρυξης εκλογών.

Αυτά για την πληρέστερη ενηµέρωσή σας σχετικά µε τη δια-
δικασία που βρισκόταν σε εξέλιξη από τον Ιούλιο µέχρι και την
προκήρυξη εκλογών το Σεπτέµβριο. Επρόκειτο κατά τη δική µας
άποψη για µια ακόµη έκφραση της δογµατικής προσκόλλησης
της προηγούµενης κυβέρνησης στην πολιτική εκποίησης δηµο-
σίου πλούτου µε µόνο στόχο την εφήµερη µείωση των δηµοσιο-
νοµικών ελλειµµάτων που η ίδια δηµιούργησε µε τις πολιτικές
της επιλογές.

Συγκεκριµένα, θέλω να υπενθυµίσω ότι η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας εκτιµούσε ότι από τη διάθεση του 23% του µετοχι-
κού κεφαλαίου θα αντλούσε περίπου 65.000.000 ευρώ µε
70.000.000 ευρώ. Ήταν µια απόφαση η οποία είχε καθαρά ει-

σπρακτικό χαρακτήρα και δεν στηρίζονταν σε κανέναν άλλο σχε-
διασµό.

Όλο αυτό το διάστηµα, δηλαδή το διάστηµα της προεκλογι-
κής περιόδου, το ΠΑΣΟΚ από τη θέση της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, ζητούσε την άµεση δηµοσιοποίηση των όρων
δηµοπράτησης του πακέτου µετοχών. Και βέβαια καλούσε την
κυβέρνηση να µην προχωρήσει στην αποκρατικοποίηση της εται-
ρείας, θεωρώντας ότι είναι µια απόφαση εισπρακτική και µόνο,
χωρίς κανένα όφελος για τους πολίτες.

Είχαµε τότε δεσµευτεί ότι ως κυβέρνηση θα σταµατούσαµε τη
διαδικασία αυτή την οποία ξεκίνησε η κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Η θέση µας σήµερα παραµένει ίδια και είναι σαφής.

Και εδώ θα µου επιτρέψτε να σας διορθώσω. ∆ιότι εµµένετε σε
έναν πολιτικό λόγο που ταυτίζει το ΠΑΣΟΚ µε τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία, θυµίζοντας το «Τι Πλαστήρας, τι Παπάγος», ενώ η θέση µας,
τουλάχιστον όπως τη διατυπώσαµε και µέσα από το πρόγραµµα
για την πράσινη ανάπτυξη, δεν έχει καµµία σχέση µε τη θέση της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Συγκεκριµένα, στο πρόγραµµά µας για την πράσινη ανάπτυξη
εµείς ξεκάθαρα προσδιορίζουµε ότι το νερό δεν είναι εµπορικό
προϊόν, αλλά είναι ένα φυσικό αγαθό σε ανεπάρκεια, ανεπάρκεια
που τα επόµενα χρόνια ενδεχοµένως να αποβεί εκρηκτική.

Εποµένως, η πολιτική, η προγραµµατική µας δέσµευση ήταν
όχι πώς θα αυξήσουµε την προσφορά, ενισχύοντας ενδεχοµέ-
νως και τη διάθεση σπατάλης του νερού, αλλά πώς θα διαχειρι-
στούµε κατά έναν τρόπο αποτελεσµατικό τη ζήτηση. Η οικονοµία
των φυσικών πόρων αποτελεί προτεραιότητα του νέου µοντέλου
ανάπτυξης που υιοθετούµε. Είναι το µοντέλο της πράσινης ανά-
πτυξης, που υπηρετεί τον άνθρωπο και τις πραγµατικές του ανά-
γκες, που σέβεται το περιβάλλον και το αντιµετωπίζει ως
αναπτυξιακό απόθεµα και όχι ως βαρίδι.

Σε αυτή την κατεύθυνση, επιχειρήσεις όπως η ΕΥΑΘ, που δρα-
στηριοποιούνται σε δίκτυα και υποδοµές, παραµένουν, όπως εί-
χαµε δεσµευτεί και πριν από τις εκλογές, υπό τον έλεγχο του
ελληνικού δηµοσίου για την κατοχύρωση του κοινωνικού και ανα-
πτυξιακού τους ρόλου.

Επιπρόσθετα, πολιτική µας είναι να επενδύσουµε στον εκσυγ-
χρονισµό των υποδοµών και στην επέκταση του δικτύου της
ΕΥΑΘ για την ορθολογική διαχείριση των υδάτινων πόρων της
Θεσσαλονίκης.

Σε ό,τι αφορά το δεύτερό σας ερώτηµα, να µου επιτρέψετε να
απαντήσω στη δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-

λάδας κ. Ζιώγας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Κύριε Υπουργέ, µας ενηµερώσατε για το

διαδικαστικό µέρος, κάνατε την κριτική στην Κυβέρνηση, µας εί-
πατε για την πράσινη ανάπτυξη. Μια ερώτηση απλή, λόγω του
περιορισµένου χρόνου: Αλήθεια, υπέρ ποίου θα είναι αυτή η πε-
ρίφηµη πράσινη ανάπτυξή σας; Και τελικά, θα υπάρχουν ίδιες
εργασιακές σχέσεις, θα υπάρχει εκµετάλλευση, θα είναι καπιτα-
λιστική επί της ουσίας; Και ας αφήσουµε και το επίθετο, αν θα
είναι πράσινη, κίτρινη ή γκρίζα.

Τώρα, όσον αφορά την ΕΥΑΘ, δεν απαντήσατε, κύριε
Υπουργέ. Γιατί δεν µας απαντήσατε αν θα παραµείνει και θα γίνει
ξανά δηµόσια, αν θα περάσει στο δηµόσιο 100%, ναι ή όχι. Γιατί
πλέον αποτελεί σε µεγάλο τµήµα του λαού της Θεσσαλονίκης
συνείδηση ότι η ιδιωτικοποίηση της ΕΥΑΘ αποτελεί ένα οικονο-
µικό, κοινωνικό και πολιτικό σκάνδαλο.

Ξεκίνησε από την Κυβέρνησή σας, του ΠΑΣΟΚ, όταν µετέ-
τρεψε την ΕΥΑΘ από οργανισµό σε ανώνυµη εταιρεία, τη µετο-
χοποίησε και την εισήγαγε στο Χρηµατιστήριο. Ακολούθησαν οι
κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, που αποφάσισαν την πα-
ραχώρηση του 23% σε στρατηγικό επενδυτή, σε εταίρο – έτσι
τον αποκάλεσαν – σε ξένο ιδιώτη και παραχώρησε βέβαια το 5%
σε αυτή την πολυεθνική, την «Σουέζ». Εδώ φοβόµαστε ότι η ιδιω-
τικοποίηση της ΕΥΑΘ προβάλλει προ των πυλών. Και αυτό στο
πλαίσιο της «υπηρέτησης του δηµοσίου συµφέροντος», το οποίο
ακούγεται εύηχον.
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Γιατί – θα µας επιτρέψετε – όλες αυτές οι αλλαγές έχουν και
ένα ταξικό περιεχόµενο. Υπέρ ποιου; Γιατί είναι συνέπεια και της
δικής σας πολιτικής, όπως και της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία
πολιτική σας υιοθετεί, ψηφίζει, υλοποιεί απαρέγκλιτα τη Στρατη-
γική της Λισαβόνας. Φαρδιά πλατιά έχετε βάλει, κύριε Υπουργέ,
την υπογραφή σας.

Είναι µια αντιλαϊκή πολιτική, που στηρίζει µε θρησκευτική ευ-
λάβεια την ανάπτυξη και της ανταγωνιστικότητας και της επιχει-
ρηµατικότητας, στοχεύοντας µόνο και µόνο στην αύξηση της
κερδοφορίας των επιχειρηµατικών οµίλων, σε βάρος πάντοτε
των εργαζοµένων και των λαϊκών οικογενειών.

Και µέσα από αυτή την πολιτική, βέβαια, εκχωρείτε τον δηµό-
σιο πλούτο, όπως είπατε και κατηγορείτε τη Νέα ∆ηµοκρατία.
Και καλά κάνετε, βεβαίως, γιατί αυτή κι αν εκχωρεί. Αλλά εξίσου
εκχωρείτε κι εσείς. Στον ίδιο θεό πιστεύετε και θυσιάζετε, βέβαια.
Η Νέα ∆ηµοκρατία το ονόµαζε µεταρρυθµίσεις. Εσείς το λέτε
αναγκαίες αλλαγές. Καπιταλιστικές αναδιαρθρώσεις το λέµε
εµείς.

Και η δική σας πολιτική, λοιπόν, µετέτρεψε το νερό από κα-
θαρό, φθηνό, φυσικό και κοινωνικό αγαθό σε εµπόρευµα ακριβό
και αµφίβολης ποιότητας, παρά και την εκφρασµένη µε όλους
τους τρόπους αντίθεση και τους µαζικούς αγώνες που έχουν
κάνει οι εργαζόµενοι της ΕΥΑΘ µε αρνητικές συνέπειες για αυ-
τούς. Θα υπενθυµίσω: Απειλές, πρόστιµα, δικαστήρια, ακόµα και
χειροδικίες από την προηγούµενη διοίκηση, κύριε Υπουργέ.

Εµείς καλέσαµε και θα καλέσουµε όλους τους εργαζόµενους
στις πόλεις, τους φορείς, τους συλλόγους, τις δηµοτικές κινή-
σεις να ξεσηκωθούν για µια ακόµα φορά στο πλάι του ταξικού
συνδικαλιστικού κινήµατος, ώστε να µην περάσει αυτό το στρα-
τηγικής σηµασίας κοµµάτι της δηµόσιας περιουσίας στα χέρια
του ιδιώτη. Αρκετά έχουν ξεπουληθεί!

Ως κόµµα, εµείς παλεύουµε µε στόχο το νερό να αποτελέσει
ξανά κοινωνικό αγαθό, η ΕΥΑΘ λαϊκή περιουσία, ενταγµένη σε
έναν ενιαίο, δηµόσιο φορέα διαχείρισης συνολικά των υδάτινων
πόρων της χώρας, στο πλαίσιο ενός άλλου δρόµου ανάπτυξης
για τον οποίο αγωνίζεται το κόµµα µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

συνάδελφο.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι σ’ αυτό το σηµείο θα πρέπει να

γίνω σαφέστερος σε ό,τι αφορά τη δέσµευση, γιατί ενδεχοµέ-
νως να µην έγινα κατανοητός. Υπήρξε και παραµένει δέσµευσή
µας ο δηµόσιος έλεγχος της εταιρείας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: …να ανήκει στο δηµόσιο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Και θέλω

να σας πω και κάτι άλλο, γιατί έχω την εντύπωση ότι αντιµετωπί-
ζετε την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ως έναν απλό συνεχιστή της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Και χειρότερο ίσως.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Όµως,

τα αποτελέσµατα των εκλογών σάς διαψεύδουν, γιατί το ποσο-
στό το οποίο πήρε το ΠΑΣΟΚ από τους Έλληνες πολίτες είναι
µία εντολή για να αλλάξει πορεία η χώρα, µία εντολή για να αλ-
λάξουµε τις πολιτικές, που µας έφεραν σ’ αυτό εδώ το σηµείο.
Αυτό ήταν το µήνυµα των εκλογών. Και, βέβαια, εάν συνυπολο-
γίσετε το αποτέλεσµα των εκλογών εκείνο το οποίο προκύπτει
ως εύλογο συµπέρασµα είναι ότι οι Έλληνες πολίτες µάλλον σε
εµάς έδωσαν καθαρή εντολή και θα πρέπει να αναρωτηθείτε,
αλήθεια, ποιο είναι το µήνυµα το οποίο έστειλαν στη δική σας
παράταξη. Νοµίζω ότι καµµία φορά και η αυτοκριτική δεν βλά-
πτει, διότι τα ίδια, τα οποία µας λέτε τώρα, µας λέγατε και πριν
από τις εκλογές. Πήρατε ένα µήνυµα από τους Έλληνες πολίτες,
κοιτάξτε να δείτε ποιο είναι αυτό το µήνυµα.

Επειδή βάλατε και ένα δεύτερο ερώτηµα, θα ήθελα να σας
ενηµερώσω ότι µε το ν.3199/2003, που ενσωµάτωσε την Οδηγία
2000/60/ΕΕ, ορίστηκε η Κεντρική Υπηρεσία Υδάτων, η οποία υπά-
γεται στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής και ουσιαστικά έχει συντονιστικό χαρακτήρα. Η υπηρε-

σία αυτή έχει την ευθύνη κατάρτισης εθνικών προγραµµάτων για
την προστασία και τη διαχείριση του υδάτινου δυναµικού της
χώρας. Καταρτίζει την ετήσια έκθεση του Εθνικού Συµβουλίου,
παρακολουθεί σε εθνικό επίπεδο την ποιότητα και την ποσότητα
των υδάτων και εισηγείται γενικούς κανόνες κοστολόγησης και
τιµολόγησης του νερού, ενώ παρακολουθεί και ελέγχει τις διευ-
θύνσεις υδάτων και περιφερειών. Στο πλαίσιο του εξορθολογι-
σµού της υδατικής πολιτικής και της εναρµόνισής της µε άλλες
συναφείς πολιτικές, αποτελεί δέσµευσή µας η ενεργοποίηση της
Κεντρικής Υπηρεσίας Υδάτων και των αντίστοιχων περιφερεια-
κών διευθύνσεων υδάτων.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Μην ξεχνάµε ότι οι πολιτισµοί και η εργασία άνθισαν εν ύδασι

και χάθηκαν στις ερήµους. Πρέπει να φυλάξουµε το νερό ως φυ-
σικό, αλλά και κοινωνικό αγαθό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα επτά µέλη του Συλ-
λόγου Μικροπωλητών ∆ράµας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η τέταρτη µε αριθµό 142/24-11-2009 επίκαιρη ερώτηση, πρώ-
του κύκλου, της Βουλευτού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κυρίας Ουρανίας Παπανδρέου-Παπαδάκη προς την Υπουργό
Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη
ρατσιστική ενέργεια σε βάρος µαθητή µε ειδικές ανάγκες κ.λπ.,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και συ-
νεπώς διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 140/24-11-2009 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βου-
λής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε τις ελλείψεις προσωπικού και την υπο-
χρηµατοδότηση του Νοσοκοµείου «Ευαγγελισµός» κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου Αντιπροέδρου έχει ως εξής:
«Ο «Ευαγγελισµός», το µεγαλύτερο νοσοκοµείο της χώρας,

δυναµικότητας χιλίων κλινών, παρουσιάζει σειρά ελλείψεων που
δυσχεραίνουν τη λειτουργία του και υποβαθµίζουν το επίπεδο
των προσφερόµενων υπηρεσιών.

Όπως καταγγέλλουν οι εργαζόµενοι, η έλλειψη προσωπικού
έχει πάρει τροµακτικές διαστάσεις. Συγκεκριµένα, λείπουν πε-
ντακόσιοι πενήντα νοσηλευτές, εκατόν τριάντα γιατροί, εκατόν
εξήντα πέντε διοικητικοί, ενενήντα παρασκευαστές, ογδόντα τε-
χνικοί. Συνολικά, χίλιες τριακόσιες κενές θέσεις. Επίσης, τα χρω-
στούµενα ρεπό ξεπερνούν συνολικά τα δεκαέξι χιλιάδες, που
αντιστοιχούν σε σαράντα πέντε χρόνια εργασίας.

Σύµφωνα µε επίσηµα στοιχεία που ήρθαν στο φως της δηµο-
σιότητας, το Νοσοκοµείο χρωστάει 322.000.000 ευρώ στους
προµηθευτές του, ενώ οι απαιτήσεις του από τα ασφαλιστικά τα-
µεία δεν υπερβαίνουν τα 126.000.000 ευρώ. Το γεγονός αυτό ση-
µαίνει ότι ακόµα και αν τα ασφαλιστικά ταµεία αποπληρώσουν
το σύνολο των χρεών τους, ο «Ευαγγελισµός» θα παραµείνει
βαθιά χρεωµένος. Να σηµειωθεί πως οι εργολάβοι των υποστη-
ρικτικών υπηρεσιών, όπως η φύλαξη, σίτιση, καθαριότητα κ.λπ.,
κοστίζουν το 25% των ετησίων πληρωµών του νοσοκοµείου.

Επειδή η ζοφερή αυτή κατάσταση έχει οδηγήσει τη ναυαρχίδα
του ΕΣΥ σε µαρασµό, µε οδυνηρές συνέπειες για ασθενείς και
εργαζοµένους.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός, τι µέτρα προτίθεται να πάρει,
ώστε στον «Ευαγγελισµό»:

Να καλυφθούν τα τεράστια κενά σε µόνιµο προσωπικό, να κα-
ταργηθεί το καθεστώς των εργολάβων, να στελεχωθούν οι υπο-
στηρικτικές υπηρεσίες µε µόνιµο προσωπικό και ποιο το
χρονοδιάγραµµα;

Να χρηµατοδοτηθεί µε τα ανάλογα κονδύλια για να διασφαλι-
στεί η απρόσκοπτη λειτουργία του προς όφελος της δηµόσιας
υγείας;»

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Υγείας
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και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Φώφη Γεννηµατά.
Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Κύριε Βουλευτά, όπως πολύ εύστοχα περι-
γράφετε στην ερώτησή σας, τα προβλήµατα του ΕΣΥ είναι
δραµατικά. Όλα αυτά τα τελευταία χρόνια η συζήτηση για το ΕΣΥ
καταλήγει πάντα στα χρέη, στα ελλείµµατα, στις τεράστιες ανά-
γκες που υπάρχουν σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, στην
πολύ χαµηλή ικανοποίηση που υπάρχει και από τους ασθενείς,
αλλά και από τους ίδιους τους εργαζόµενους, µία εικόνα που σί-
γουρα δεν τιµά ούτε τους πολιτικούς, αλλά πολύ περισσότερο
τους ανθρώπους τους λειτουργούς του συστήµατος υγείας που
πραγµατικά χάρις στο φιλότιµό τους συντηρούνται όλα αυτά τα
χρόνια τα δηµόσια νοσοκοµεία.

Για την εικόνα αυτή, όπως και εσείς την περιγράφετε, µία ει-
κόνα µε χρέη και τεράστιες ελλείψεις προσωπικού, υπάρχουν
προφανώς ευθύνες, ευθύνες µε ονοµατεπώνυµο. Πώς αλλιώς
µπορεί κανείς να περιγράψει το ότι έχουµε ένα νοσηλευτή για
σαράντα ασθενείς στη βάρδια, µετά από τόσες διαρκείς εξαγ-
γελίες σε ετήσια βάση για προσλήψεις προσωπικού, όπως επίσης
ότι τα χρέη των νοσοκοµείων σύµφωνα µε την αποτύπωση που
κάναµε, ξεπερνούν τα 6,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Αυτή τη στιγµή, όµως, το ζητούµενο είναι να κοιτάξουµε µπρο-
στά. Από την πρώτη µέρα που αναλάβαµε δίνουµε ένα πραγµα-
τικό αγώνα δρόµου, για να µπορέσουµε να υλοποιήσουµε ένα
σχέδιο σωτηρίας του ΕΣΥ.

Έτσι, λοιπόν, όσον αφορά τη µία ερώτηση σχετικά µε τα χρέη,
θέλω να σας ενηµερώσω ότι ήδη έχει ξεκινήσει τη δουλειά της
µία κοινή οµάδα εργασίας ανάµεσα στο Υπουργείο Οικονοµικών
και στο Υπουργείο Υγείας που έχει σκοπό να αποτυπώσει, να πι-
στοποιήσει, να ελέγξει τα χρέη των νοσοκοµείων και να προχω-
ρήσει στη ρύθµισή τους µέχρι το τέλος του 2009.

Όσον αφορά τη δεύτερη ερώτηση σε σχέση µε το προσωπικό,
θα αναφερθώ στην πρωτολογία µου κατ’ αρχάς στο µεγάλο
αγώνα δρόµου που κάνουµε για να λειτουργήσουµε κρεβάτια
στις ΜΕΘ. Το σύστηµα ήταν, δυστυχώς, αθωράκιστο µπροστά σ’
αυτό το κύµα της πανδηµίας της γρίπης και έτσι κατά προτεραι-
ότητα προσπαθούµε να ανοίξουµε κρεβάτια εντατικής θεραπείας
και ο «Ευαγγελισµός» είναι από τα νοσοκοµεία που στην πρώτη
φάση θα ενισχυθούν µε νοσηλευτικό προσωπικό, προκειµένου
να λειτουργήσουν επιπλέον κλίνες στις ΜΕΘ.

Η αποτύπωση που έχουµε κάνει δείχνει ότι υπάρχουν 95 κρε-
βάτια εντατικής θεραπείας σε όλη την Ελλάδα πλήρως εξοπλι-
σµένα. ∆εν µπορούν να λειτουργήσουν, διότι έχουν ελλείψεις
νοσηλευτικού προσωπικού και ακριβώς εκεί κατευθύνουµε περί-
που τριακόσιους νοσηλευτές που, αµέσως από την προσεχή
εβδοµάδα θα αρχίσουν να φθάνουν στα νοσοκοµεία.

Θα σας πω περισσότερα για τις προσλήψεις στη δευτερολογία
µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο κ. Λεβέ-
ντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Κυρία Υπουργέ, σηµειώνω µε ικα-
νοποίηση τις διαπιστώσεις που και εσείς κάνατε και που αποδέ-
χεσθε ότι όντως αυτά που λέω στην ερώτησή µου, αποδίδουν
ένα µέρος της πραγµατικότητας, γιατί αυτή η πραγµατικότητα
δυστυχώς δεν ισχύει µόνο στον «Ευαγγελισµό». Και σε όλα τα
άλλα νοσηλευτικά ιδρύµατα της χώρας και τα κέντρα υγείας η
κατάσταση είναι εξίσου, αν όχι περισσότερο, τραγική, αν σκεφτεί
κανένας ότι ο «Ευαγγελισµός» είναι στο κέντρο της πρωτεύου-
σας και αποτελεί και τη ναυαρχίδα του υγειονοµικού µας συστή-
µατος.

Αλλά τα προβλήµατα είναι λιγότερα στο «Αττικό»; Είναι λιγό-
τερα στο «Λαϊκό» όπου είχαµε και µπλοκάρισµα, δέσµευση των
χρηµάτων, τα οποία προορίζονταν για τους µισθούς του ιατρι-
κού και νοσηλευτικού προσωπικού; Στο «Θριάσιο» σε τόσα άλλα.
Ασφαλώς το πρόβληµα είναι διαχρονικό. Είναι τεράστιες οι ευ-
θύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία εγκατέλειψε αυτή την κα-
τάσταση όταν έφυγε. Αλλά δυστυχώς και επί ΠΑΣΟΚ τα
προβλήµατα υπήρχαν, κυρία Υπουργέ. Γιατί σταθερά το νοση-
λευτικό προσωπικό ήταν το 1/3 του ευρωπαϊκού µέσου όρου και
επί ΠΑΣΟΚ. Χειροτέρεψε ακόµη περισσότερο η κατάσταση µε τη

Νέα ∆ηµοκρατία.
Επίσης, για το ιατρικό προσωπικό. Λείπει πάρα πολύ ιατρικό

προσωπικό. Και εδώ πρέπει να σηµειώσουµε ότι δεν έχουµε πρω-
τοβάθµια φροντίδα υγείας, κυρία Υπουργέ. Σηµειώνω αυτό που
λέτε ότι θα καλυφθούν µε προσωπικό, να λειτουργήσουν οι Μο-
νάδες Εντατικής Θεραπείας στα κρεβάτια αυτά. ∆εν λύνεται
όµως το πρόβληµα, κυρία Υπουργέ. Σαράντα πέντε χιλιάδες
µέρες χρωστάνε στο προσωπικό του Ευαγγελισµού. Είναι εκα-
τοµµύρια οι ηµέρες που χρωστάνε σε όλη τη χώρα στο προσω-
πικό, δηλαδή ηµέρες από άδειες, από ρεπό κ.λπ., τα οποία θα
έπρεπε κανονικά να έχουν αντιµετωπιστεί.

Και βέβαια υπολογίζουµε χίλιες τριακόσιες κενές οργανικές
θέσεις στον «Ευαγγελισµό» µε βάση τους αναχρονιστικούς ορ-
γανισµούς που φτιάχτηκαν προ εικοσαετίας και πλέον. Και η κα-
τάσταση έχει αλλάξει, οι ανάγκες καθηµερινά αυξάνουν. Και
βέβαια έρχεται και η γρίπη τώρα να επισηµάνει, αν θέλετε και να
ταρακουνήσει τα λιµνάζοντα ύδατα, και να µας δηλώσει ότι εί-
µαστε εντελώς απαράσκευοι για να αντιµετωπίσουµε τα προ-
βλήµατα µε το σύγχρονο τρόπο που απαιτεί η ιατρική.

Και βέβαια η πρωτοβάθµια φροντίδα είναι κάτι που θα πρέπει
να σας απασχολήσει άµεσα, όπως θα πρέπει να σας απασχολή-
σει και η πρόσληψη προσωπικού, ιδιαίτερα νοσηλευτικού αλλά
και ιατρικού. Και σηµειώνω αυτό που είπατε ότι τα χρέη µέχρι το
τέλος του χρόνου θα ρυθµιστούν. Μακάρι και να είναι έτσι. Και
µακάρι από εδώ και πέρα να µη δηµιουργηθούν καινούργια χρέη.
Για να µη δηµιουργηθούν όµως καινούργια χρέη, κυρία Υπουργέ,
θα πρέπει να χρηµατοδοτούνται ανάλογα τα νοσηλευτικά ιδρύ-
µατα.

Αυτό το 1% του ΑΕΠ που λέτε ότι θα αυξηθεί το ποσοστό για
την υγεία στο τέλος της τετραετίας, είναι πάρα πολύ λίγο. Ξο-
δεύουµε το 6% -όπως είπα και στην προχθεσινή επερώτηση- των
τακτικών εξόδων του προϋπολογισµού για την υγεία, τις δηµό-
σιες δαπάνες της υγείας, τη στιγµή που ο µέσος ευρωπαϊκός
όρος των είκοσι επτά είναι 13,6%. Χρειάζονται εποµένως πολύ
περισσότερα.

Αν θέλουµε να έχουµε στοιχειωδώς την υγειά µας, αν θέλουµε
στοιχειωδώς να λειτουργήσουν τα νοσοκοµεία, οι νοσηλευτικές
µονάδες, τα κέντρα υγείας, θα πρέπει να ξοδέψουµε πολύ πε-
ρισσότερα, να προσλάβουµε προσωπικό και να ξεκινήσουµε
άµεσα την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Αλλιώς θα βαδίζουµε
αυτόν τον δρόµο, ο οποίος µας οδηγεί σ’ αυτά τα αδιέξοδα τα
οποία βιώνουµε κάθε µέρα και τα οποία πληρώνονται δυστυχώς
µε την υγεία και µε τις ανθρώπινες ζωές. Αυτό είναι κάτι που δεν
πρέπει κανένας µας να το δεχτεί γιατί είναι το πρώτο και κύριο,
η ανθρώπινη υγεία. Και µετά έρχονται όλα τα άλλα.

Επίσης θα ήθελα να επισηµάνω, κυρία Υπουργέ, ότι δεν υπάρ-
χει κανένας έλεγχος όσον αφορά στις ηλεκτροµηχανικές εγκα-
ταστάσεις. Στον «Ευαγγελισµό» δεν προβλέπεται θέση ούτε
µηχανολόγου-ηλεκτρολόγου ούτε ειδικού µηχανικού. Και όλες
αυτές οι τεράστιες εγκαταστάσεις είναι χωρίς έλεγχο. Από εκεί
και πέρα καταλαβαίνουµε τι µπορεί να συµβεί ανά πάσα στιγµή.

Παρακαλώ και αυτό λάβετέ το υπ’ όψιν και θα ήθελα αν έχετε
µια απάντηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Υπουργέ, έχετε το

λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Επειδή όπως πολύ σωστά και σεις επισηµαίνετε, κύριε Βου-

λευτά, το πρόβληµα εντοπίζεται κατά κύριο λόγο στο θέµα των
ελλείψεων του προσωπικού, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει κάνει
την επιλογή να προχωρήσει σε προσλήψεις µόνιµου προσωπι-
κού για τα νοσοκοµεία µέσα από τη διαδικασία του ΑΣΕΠ. Για το
σκοπό αυτό, βρίσκεται ήδη σε εξέλιξη µία προκήρυξη τριών χι-
λιάδων εκατό θέσεων νοσηλευτικού προσωπικού. Απλώς αναµέ-
νεται µια προσαρµογή της προκήρυξης αυτής στις κατευθύνσεις
των γενικών δεσµεύσεων που έχει θέσει το Υπουργείο Εσωτερι-
κών και θα προχωρήσουµε άµεσα µετά την ψήφιση του νόµου
που θα έλθει αυτές τις ηµέρες και στη Βουλή, στην προκήρυξη
αυτών των θέσεων µέσα στο 2009 µε εξασφαλισµένους πόρους.
Ταυτόχρονα στον προϋπολογισµό του 2010 έχουν αποτυπωθεί
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και οι προσλήψεις τριών χιλιάδων νοσηλευτών όπως ακριβώς
ήταν η προεκλογική δέσµευση της Κυβέρνησης και όπως ακρι-
βώς αποτυπώθηκε και µε τις προγραµµατικές µας δεσµεύσεις.

Παράλληλα εκτός από το νοσηλευτικό προσωπικό το οποίο
αφορούν αυτές οι προκηρύξεις, προχωράµε σε άµεση προκή-
ρυξη για την πρόσληψη γιατρών, εξακόσια έξι στα νοσοκοµεία,
τριάντα πέντε στο ΕΚΑΒ, εκατόν πενήντα δύο στα Κέντρα Υγείας
και διακοσίων πενήντα ειδικευόµενων. Την ίδια ώρα συστήνουµε
µε το σχέδιο νόµου που θα ψηφιστεί αύριο, αν δεν κάνω λάθος,
από τη Βουλή, χίλιες θέσεις γιατρών προκειµένου να αντιµετω-
πίσουµε το πρόβληµα µε τους πεπαλαιωµένους οργανισµούς,
όπως πολύ σωστά αναφέρατε και εσείς. ∆ιότι πρέπει να γνωρί-
ζετε ότι δεν προβλέπονταν οι θέσεις αυτές στους οργανισµούς
των νοσοκοµείων οι οποίοι φτιάχτηκαν τη δεκαετία του ’80. Για το
λόγο αυτό συστήνουµε χίλιες θέσεις γιατρών έτσι ώστε να διευ-
κολύνουµε την εύρυθµη και σωστή λειτουργία των νοσοκοµείων
γιατί είναι δεδοµένο ότι οι ανάγκες αυτές είναι σηµαντικές και
πρέπει να καλυφθούν.

Έχετε πολύ δίκιο που αναφέρεστε στο θέµα του «Λαϊκού».
Θέλω να επισηµάνω ότι µε παρέµβαση του Υπουργείου Υγείας
αντιµετωπίστηκε το ζήτηµα µε την Εθνική Τράπεζα και αποδε-
σµεύθηκε ο λογαριασµός µισθοδοσίας των εργαζοµένων και έτσι
όλοι οι εργαζόµενοι θα πληρωθούν κανονικά.

Όσον αφορά τώρα τις δαπάνες και τις δυνατότητες που
έχουµε να ενισχύσουµε µε κονδύλια το Εθνικό Σύστηµα Υγείας,
εκτός από τη δέσµευσή µας ότι θα αυξηθούν οι δαπάνες από τον
κρατικό προϋπολογισµό +1% στο βάθος της τετραετίας, έχουµε
βάλει ένα φιλόδοξο στόχο, κύριε Λεβέντη, και προσπαθούµε να
εξοικονοµήσουµε µέσα σ’ αυτή την τετραετία πόρους που θα
αναχρηµατοδοτήσουν το σύστηµα ταυτόχρονα µε την ενίσχυση
από τον Κρατικό Προϋπολογισµό.

Γι’ αυτό δίνουµε τη µάχη σε δύο µέτωπα. Κατ’ αρχάς να ελέγ-
ξουµε τις δαπάνες σε σχέση µε το φάρµακο αλλά και σε σχέση
µε τις προµήθειες στα νοσοκοµεία. Αυτή τη στιγµή δουλεύουµε
αυτά τα δύο µέτωπα µε κατεύθυνση να επαναφέρουµε τη λίστα
φαρµάκου, να ξεκινήσει η διαδικασία για την ηλεκτρονική συ-
νταγογράφηση και για τις προµήθειες να προχωρήσουµε σε κω-
δικοποίηση των ειδών, σε αποκέντρωση του συστήµατος, σε
διαγωνισµούς on line, διαφανείς, που θα µπορεί κανείς να βλέπει
ανά πάσα στιγµή τι γίνεται σε κάθε νοσοκοµείο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υπουργό.
Ο Βουλευτής κ. ∆ηµήτρης Αβραµόπουλος ζητεί άδεια ολιγοή-

µερης απουσίας στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 125/23-11-2009 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Κωνσταντίνου Καρτάλη προς την Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης σχετικά µε τη λειτουργία του Νοσοκοµείου
Βόλου κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρτάλη έχει ως εξής:
« Η επιλογή της προηγούµενης κυβέρνησης να βασίσει ή να

συµπληρώσει τη λειτουργία υποδοµών υγείας και πρόνοιας µε
συµβασιούχους ορισµένου χρόνου ή και µε απασχολούµενους
στο πρόγραµµα µαθητείας «STAGE» ήταν απολύτως λανθασµένη
καθώς έτσι συντηρήθηκαν υπηρεσιακές εκκρεµότητες. Υπό αυτό
το πρίσµα είναι ορθή η πολιτική απόφαση για τη στελέχωση των
Νοσοκοµείων της χώρας µε µόνιµο προσωπικό µέσω ΑΣΕΠ αλλά
είναι παράλληλα και αναγκαία η µέριµνα του Υπουργείου ώστε να
καλυφθούν στο ενδιάµεσο διάστηµα, µέχρι δηλαδή της ολοκλή-
ρωσης του διαγωνισµού ΑΣΕΠ, οι υπηρεσιακές ανάγκες του Νο-
σοκοµείου µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου.

Ειδικότερα στο Γενικό Νοσοκοµείο Βόλου λήγουν στις 5-1-
2010 εβδοµήντα επτά (77) συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου ορισµέ-
νου χρόνου, που καλύπτουν προσωπικό το οποίο είναι αναγκαίο
για την εύρυθµη λειτουργία του Γενικού Νοσοκοµείου Βόλου.

Αυτό σηµαίνει ότι θα πρέπει το Υπουργείο Υγείας να εγκρίνει
εντός του Νοεµβρίου 2009 την προκήρυξη των θέσεων, ώστε να
έχει ολοκληρωθεί εγκαίρως η διαδικασία των προσλήψεων των
συµβασιούχων. Στο ίδιο Νοσοκοµείο καταγράφεται καθυστέ-
ρηση στις πληρωµές του προσωπικού (εφηµερίες, αργίες κ.α.)
που αποδίδεται στη µείωση των πιστώσεων που διατέθηκαν από
το Υπουργείο Οικονοµίας το οικονοµικό έτος 2009.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
α) Σε ποιες ενέργειες έχει προβεί ή θα προβεί ώστε να δια-

σφαλισθεί η οµαλή λειτουργία του ΓΝΒ από τις 5-1-2010 και
µετά;

β) Πως προτίθεται να καλύψει τις οικονοµικές εκκρεµότητες
προς το προσωπικό του ΓΝΒ;».

Καταλαβαίνετε, κυρία Υπουργέ, ότι συντάσσοµαι µε το περιε-
χόµενο της ερώτησης του συναδέλφου κ. Καρτάλη και παρα-
καλώ για την απάντησή σας στον ερωτώντα Βουλευτή.

Έχετε το λόγο, κυρία Υπουργέ.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Κύριε Βουλευτά, γνωρίζετε πολύ καλά ότι τα
τελευταία χρόνια τα δηµόσια νοσοκοµεία, γνώρισαν την εγκατά-
λειψη και το µαρασµό, την απαξίωση και την υποχρηµατοδότηση.
Πολλά προβλήµατα συσσωρεύτηκαν και απειλούν την καθηµε-
ρινή και εύρυθµη λειτουργία των νοσοκοµείων µε δραµατικά απο-
τελέσµατα στη δηµόσια υγεία των Ελλήνων πολιτών.

Θέλω να ξεκινήσω την απάντηση στα τόσο σηµαντικά ερωτή-
µατά σας από το καίριο θέµα των εφηµεριών και της πληρωµής
τους. Έχει ήδη γίνει η µεταφορά της πίστωσης από το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών στο Υπουργείο Υγείας και προχωρά η απο-
πληρωµή των εφηµεριών για το δίµηνο Σεπτεµβρίου-Οκτωβρίου.
Εδώ θέλω να επισηµάνω ότι αυτοί οι πόροι δεν είχαν εξασφαλι-
στεί από την προηγούµενη κυβέρνηση και γι’ αυτό βρισκόµαστε
σ’ αυτό το σηµείο. Γι’ αυτό έγιναν και οι κινητοποιήσεις το τε-
λευταίο διάστηµα των εργαζοµένων γιατρών στα δηµόσια νοσο-
κοµεία.

Ταυτόχρονα, έχει συνυπογραφεί το κονδύλι που αφορά τις εφη-
µερίες του Νοεµβρίου και βρίσκεται στην τελική διευθέτηση το
κονδύλι που αφορά το ∆εκέµβριο. Σε κάθε περίπτωση από το
Υπουργείο Οικονοµικών έχουµε την απόλυτη διαβεβαίωση ότι δεν
θα υπάρξει δεδουλευµένη εφηµερία που θα µείνει ακάλυπτη µέχρι
το τέλος του χρόνου. Γνωρίζετε ότι υπήρχε πολύ σηµαντικό πρό-
βληµα ως προς την πληρωµή των εφηµεριών των γιατρών, λόγω
του πλαφόν που δεν επέτρεπε να είναι νόµιµες και να πληρωθούν
αυτές οι εφηµερίες. Ιδιαίτερα στα περιφερειακά νοσοκοµεία που
οι γιατροί εφηµερεύουν σε καθηµερινή βάση, το πρόβληµα ήταν
τεράστιο και απειλούσε το σύστηµα µε κατάρρευση. Μέσα σε σα-
ράντα ηµέρες καταφέραµε και στο σχέδιο νόµου που θα συζητη-
θεί αύριο φέραµε ρύθµιση, ώστε να είναι πλέον δυνατή η πληρωµή
των εφηµεριών των γιατρών µε την αύξηση του πλαφόν από 5100
σε 6500 ευρώ για τους γιατρούς του ΕΣΥ.

Ταυτόχρονα επειδή δεν αρκούσε η ρύθµιση του πλαφόν συ-
στήνουµε στο ίδιο σχέδιο νόµου χίλιες θέσεις µόνιµων γιατρών
που θα προκηρυχθούν άµεσα, έτσι ώστε να επαναφέρουµε την
εύρυθµη λειτουργία των νοσοκοµείων και να αντιµετωπίσουµε
τις πραγµατικές ανάγκες τους. ∆ιότι όπως και εσείς γνωρίζετε
αυτές οι θέσεις δεν προβλέπονται από τους οργανισµούς των
νοσοκοµείων δεδοµένου ότι αυτοί οι οργανισµοί συντάχθηκαν τη
δεκαετία του 1980 και έχουν ξεπεραστεί από τις σύγχρονες ανά-
γκες των δηµόσιων νοσοκοµείων.

Για τα θέµατα των προσλήψεων και του µόνιµου προσωπικού
θα απαντήσω στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κ. Καρτάλης έχει το
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Κυρία Υπουργέ, είναι ιδιαίτερα
θετικό το γεγονός ότι δροµολογήσατε τόσο σύντοµα τις πληρω-
µές των εφηµεριών για τους γιατρούς του νοσοκοµείου Βόλου.

Θα παρακαλούσα να µεριµνήσετε ώστε αυτές οι εφηµερίες να
πληρωθούν και για τους επιστήµονες της ιατρικής υπηρεσίας
βιοχηµικούς, φαρµακοποιούς και ψυχολόγους του Νοσοκοµείου
Βόλου. Επίσης να µεριµνήσετε για τις υπερωρίες και για τα νυ-
χτερινά και τα εξαιρέσιµα των υπόλοιπων εργαζοµένων στο Νο-
σοκοµείο Βόλου που και αυτά εκκρεµούν επειδή είχαν περικοπεί
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οι πιστώσεις από την προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου Οι-
κονοµικών πριν την 4η Οκτωβρίου 2009, µε αποτέλεσµα να έχει
δηµιουργηθεί ένα σοβαρό κενό στις χρηµατοδοτικές ικανότητες
του Νοσοκοµείου Βόλου προς τους εργαζοµένους του.

Όσον αφορά το προσωπικό είναι ορθό ότι η επιµονή της προη-
γούµενης κυβέρνησης για την κάλυψη θέσεων προνοιακού, ια-
τρικού και υποστηρικτικού προσωπικού στα νοσοκοµεία και στα
Κέντρα Υγείας µε συµβασιούχους ορισµένου χρόνου ή µε δικαι-
ούχους του προγράµµατος «STAGE», δεν ήταν µία λύση που εξα-
σφάλιζε σταθερότητα στα νοσοκοµεία, γιατί αυτές οι θέσεις
αλλάζουν. Υπάρχει νοµικό κενό σε πολλές από τις περιπτώσεις.
Η πολιτική απόφαση της Κυβέρνησης να δροµολογήσει τη στε-
λέχωση των νοσοκοµείων µε µόνιµο προσωπικό µέσα από τη δια-
δικασία του ΑΣΕΠ, είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.

Αυτό που επισηµαίνουµε είναι ότι θα πρέπει να υπάρξει µέρι-
µνα µέχρι την κάλυψη των θέσεων µε τη διαδικασία του ΑΣΕΠ –
καλωσορίζουµε τη νοµοθετική πρωτοβουλία που έχετε αναλάβει
που έρχεται αυτή την εβδοµάδα στη Βουλή σε σχέση µε την αύ-
ξηση του αριθµού των εργαζοµένων στα νοσοκοµεία µέσα από
τη διαδικασία του ΑΣΕΠ- να καλυφθούν αυτές οι θέσεις ενδεχο-
µένως µε νέες συµβάσεις ορισµένου χρόνου µέχρι να τακτοποι-
ηθεί οριστικά το ζήτηµα.

Εν προκειµένω στο Νοσοκοµείο του Βόλου είναι εβδοµήντα
επτά οι θέσεις, ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου, οι οποίες
καλύπτουν σηµαντικές ανάγκες του νοσοκοµείου. ∆εν αναφέρε-
ται στην ερώτηση, αλλά επισηµαίνω ότι η διοίκηση του Νοσοκο-
µείου Βόλου, µε την έγκριση του Υπουργείου Υγείας επί
προηγούµενης κυβέρνησης, είχε επίσης πενήντα πέντε θέσεις
µαθητείας «STAGE», οι οποίες δεν ήταν θέσεις µαθητείας επί της
ουσίας, αλλά ήταν θέσεις καλύπτουσες πάγιες και λειτουργικές
ανάγκες, κατά παράβαση όλου του σκεπτικού του σχετικού προ-
γράµµατος.

Άρα, λοιπόν, το αίτηµα προς το Υπουργείο Υγείας είναι να κα-
λύψει το χρονοδιάγραµµα ώστε να µην υπάρχει κενό από τις
5.1.2010 που λήγουν οι συµβάσεις ορισµένου χρόνου µέχρι της
σταδιακής µεταχείρισης των κενών µε τη διαδικασία του ΑΣΕΠ,
που ορθώς επισηµάνατε ότι είναι η πρέπουσα διαδικασία για να
τονωθεί ουσιαστικά το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και να αποκτήσει
µία συνοχή, η οποία απαιτείται για τους εργαζόµενους, αλλά κυ-
ρίως για τους ασθενείς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
συνάδελφο.

Το λόγο έχει η Υφυπουργός Υγείας κ. Γεννηµατά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, όπως και εσείς είπατε, τα προβλήµατα ελ-

λείψεων προσωπικού στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας δεν µπορεί
παρά να αντιµετωπίζονται µέσω του ΑΣΕΠ και από µόνιµες θέ-
σεις νοσηλευτικού και ιατρικού προσωπικού ταυτόχρονα.

Έτσι, λοιπόν, όλο αυτό το τελευταίο διάστηµα, αυτές τις σα-
ράντα ηµέρες, κάνουµε πραγµατικά έναν αγώνα δρόµου µαζί µε
την Υπουργό για να µπορέσουµε να προωθήσουµε τις προκηρύ-
ξεις τριών χιλιάδων εκατό νοσηλευτών µέχρι το τέλος του 2009
µε εξασφαλισµένες πιστώσεις, να προωθήσουµε τις προσλήψεις
περίπου τριακοσίων νοσηλευτών άµεσα, από την επόµενη εβδο-
µάδα, προκειµένου να λειτουργήσουν κρεβάτια σε µονάδες εντα-
τικής θεραπείας σε όλη τη χώρα.

Μπορούν να λειτουργήσουν ενενήντα πέντε κλίνες. Είναι εξο-
πλισµένες και υπάρχουν µόνο ελλείψεις νοσηλευτικού προσωπι-
κού. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι για εµάς αποτελεί
προτεραιότητα ιδιαίτερα λόγω του προβλήµατος που αντιµετω-
πίζουµε µε την πανδηµία της γρίπης. Είναι εξαιρετικά σηµαντικό
να προλάβουµε να ανοίξουµε κρεβάτια σε Μονάδες Εντατικής
Θεραπείας.

Ταυτόχρονα, σε δεύτερη φάση, έχουµε άλλα πενήντα τέσσερα
κρεβάτια, τα οποία χρειάζονται και εξοπλισµό και νοσηλευτικό
προσωπικό. Αυτά θα αντιµετωπιστούν µέσα στους πρώτους
µήνες του 2010.

Στον προϋπολογισµό του 2010 αποτυπώνεται η προγραµµα-
τική δέσµευση της Κυβέρνησης για την πρόσληψη τριών χιλιά-
δων νοσηλευτών πάντα µέσω του ΑΣΕΠ, ενώ ταυτόχρονα

προωθούµε τις προκηρύξεις σε ιατρικό προσωπικό για εξακόσια
εξήντα άτοµα στα νοσοκοµεία, τριάντα πέντε γιατρούς στο
ΕΚΑΒ, εκατόν πενήντα δύο γιατρούς στα Κέντρα Υγείας και δια-
κόσιους πενήντα ειδικευόµενους. Όπως σας είπα και πριν, για
να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε τις πραγµατικές σηµερινές
ανάγκες των νοσοκοµείων, προχωρήσαµε και στη σύσταση χι-
λίων θέσεων ειδικευµένων γιατρών.

Είναι βέβαιο ότι θα εξασφαλίσουµε τη µεταβατική αυτή πε-
ρίοδο και δεν θα αφήσουµε να δηµιουργηθούν κενά που θα οδη-
γήσουν σε δυσλειτουργίες των νοσοκοµείων και σε προβλήµατα
στην καθηµερινότητά τους και στην αντιµετώπιση των θεµάτων
των ασθενών. Αµέσως µετά την ψήφιση του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εσωτερικών για τον ΑΣΕΠ, θα αντιµετωπίσουµε το
θέµα και του Νοσοκοµείου του Βόλου µε τις δυνατότητες που
µας δίνει για το µεταβατικό διάστηµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υπουργό.
Η µε αριθµό 114/23.11.2009 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κοντογιάννη προς
τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε το Ναό του
Επικούρειου Απόλλωνα δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Βου-
λευτή και συνεπώς διαγράφεται.

Η µε αριθµό 141/24.11.2009 τέταρτη επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρ-
κάκη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής, σχετικά µε την υλοποίηση του περιφερειακού
δρόµου του πολεοδοµικού συγκροτήµατος Βόλου-Νέας Ιωνίας
δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και συνεπώς διαγράφεται.

Εισερχόµαστε τώρα στην µε αριθµό 139/24.11.2009 πέµπτη
επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπαδηµούλη προς τους Υπουρ-
γούς Οικονοµικών και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη στήριξη των ανέργων και της
απασχόλησης κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Με βάση τα στοιχεία του ΟΑΕ∆, τα οποία και επικαλέστηκε ο

Υπουργός Εργασίας στη Βουλή, οι εγγεγραµµένοι άνεργοι έφτα-
σαν τους εξακόσιους σαράντα χιλιάδες για το µήνα Νοέµβριο.

Όλες οι εκτιµήσεις των διεθνών οργανισµών προβλέπουν αύ-
ξηση της ανεργίας στην Ελλάδα για τα έτη 2010 και 2011. Ο κυ-
βερνητικός σχεδιασµός, όπως εκφράζεται στον προϋπολογισµό,
και οι δεσµεύσεις για πάγωµα προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα,
µη ανανέωση των συµβάσεων έργου και κατάργηση των προ-
γραµµάτων «STAGE», προβλέπεται να αυξήσουν δραµατικά την
ανεργία µέσα στο 2010. Εξάλλου, τα επίσηµα στοιχεία της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης καταδεικνύουν ότι οι δηµόσιοι πόροι που δια-
τίθενται για την στήριξη των ανέργων και τις ενεργητικές
πολιτικές δηµιουργίας θέσεων εργασίας, είναι περίπου τέσσερις
φορές λιγότεροι από το µέσο όρο της Ευρωζώνης και η αποτε-
λεσµατικότητα των κοινωνικών δαπανών στην Ελλάδα είναι εξαι-
ρετικά περιορισµένη µειώνοντας τον κίνδυνο φτώχειας πέντε
φορές λιγότερο σε σχέση µε άλλα κράτη της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.

Με βάση τα παραπάνω ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
Τι µέτρα σκοπεύουν να πάρουν για την ανάπτυξη αποτελε-

σµατικών ενεργητικών πολιτικών απασχόλησης και τη στήριξη
των ανέργων; Πώς αποτυπώνονται αυτά στο σχέδιο προϋπολο-
γισµού για το 2010;

Τι ειδικά µέτρα και πολιτικές σχεδιάζουν για την ένταξη ή την
επανένταξη στην αγορά εργασίας ορισµένων κατηγοριών, όπως
οι νέοι, οι γυναίκες και οι µακροχρόνια άνεργοι, που στην Ελλάδα
σηµειώνονται υψηλά ποσοστά ανεργίας;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή κ. Παπαδηµούλη θα
απαντήσει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ.
Κουτρουµάνης.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, είναι αλήθεια ότι η ανεργία στη χώρα µας τα

τελευταία χρόνια και κυρίως το 2009 έχει αυξηθεί σηµαντικά.
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Πράγµατι εξακόσιοι σαράντα χιλιάδες είναι οι εγγεγραµµένοι
στον ΟΑΕ∆. Περιµένουµε τα επίσηµα στοιχεία της Εθνικής Στα-
τιστικής Υπηρεσίας, αλλά η αλήθεια είναι ότι εάν αθροίσουµε
τους καθολικά ανέργους και εκείνους οι οποίοι εργάζονται περι-
στασιακά, απασχολούνται δηλαδή, µπορεί να φθάσουµε ως πο-
σοστό στο 15%, κάτι που αποτελεί και την εκτίµηση του
Ινστιτούτου Εργασίας της ΓΣΕΕ-Α∆Ε∆Υ.

Εµείς πάντως δεν συµφωνούµε µε την πρακτική που ακολού-
θησε η προηγούµενη κυβέρνηση, που προσπαθούσε να µειώσει
την ανεργία µε προγράµµατα «STAGE»στο δηµόσιο. Γι’ αυτό κα-
ταργούµε αυτόν το θεσµό στο δηµόσιο, έτσι ώστε να µη γίνονται
αντικείµενο εκµετάλλευσης οι άνεργοι.

Παρά τα µεγάλα οικονοµικά προβλήµατα που αντιµετωπίζει η
χώρα µας, έχουµε αυτήν τη στιγµή σε εξέλιξη συγκεκριµένες πο-
λιτικές ενίσχυσης των ανέργων και στήριξής τους, ώστε να επα-
νενταχθούν στην αγορά εργασίας. Ένα τέτοιο µέτρο είναι η
οικονοµική ενίσχυση των ανέργων µε το νοµοσχέδιο το οποίο κα-
ταθέσαµε στη Βουλή, που καλύπτει τετρακόσιους χιλιάδες ανέρ-
γους. Βέβαια, το πρόγραµµα αυτό δεν αφορά µόνο ανέργους,
αφορά και άλλες οµάδες και συνταξιούχων και εργαζοµένων που
έχουν χαµηλά εισοδήµατα και έχουν πληγεί περισσότερο από
την κρίση.

Ένα άλλο µέτρο είναι η αύξηση του επιδόµατος ανεργίας, για
να φθάσει στο 70% του βασικού µισθού, ξεκινώντας µε 5% τον
πρώτο χρόνο. Οι δαπάνες του προϋπολογισµού του ΟΑΕ∆ για
το 2010 είναι αυξηµένες στα 3,1 δις ευρώ από 2,7 δις που ήταν
το 2009. Οι επιχορηγήσεις από τον κρατικό προϋπολογισµό που
προβλέπονται για το 2010 είναι 418.000.000 ευρώ από
341.000.000 που ήταν το 2009. Παράλληλα στο Πρόγραµµα ∆η-
µοσίων Επενδύσεων έχουν προϋπολογιστεί για το 2010 δαπάνες
για τον τοµέα κατάρτισης ύψους 400.000.000 ευρώ και είναι αυ-
ξηµένες κατά 57% σε σχέση µε το 2009.

Τέλος πρέπει να πω ότι υπάρχουν προγράµµατα σε εξέλιξη για
επανένταξη µέσα από προγράµµατα κατάρτισης που απευθύνο-
νται σε ανέργους, που πρόκειται να απασχοληθούν στον κατα-
σκευαστικό τοµέα, στον τουρισµό και σε άλλες επιχειρήσεις
παροχής υπηρεσιών ή στα λεγόµενα πράσινα επαγγέλµατα.

Όλα αυτά τα µέτρα, βέβαια, αποτελούν τα πρώτα βήµατα. Θα
συµφωνήσουµε ότι δεν είναι επαρκή, για να καλύψουν το µεγάλο
πρόβληµα της ανεργίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα συµπληρώσω τα υπόλοιπα στη δευτερολογία µου.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Το λόγο έχει ο κ. Παπαδηµούλης για τρία λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, ο ίδιος ο προϊστάµενος Υπουργός σας πα-

ρουσίασε µε τα πιο µελανά χρώµατα την αλµατώδη αύξηση της
ανεργίας από το Βήµα της Βουλής.

Εξακόσιοι σαράντα χιλιάδες ήταν οι άνεργοι το Νοέµβριο και
όλα δείχνουν ότι και µε την ύφεση της οικονοµίας και µε τις κυ-
βερνητικές σας επιλογές -µε τη διακοπή των «STAGE», των συµ-
βάσεων έργου ορισµένου χρόνου- ο αριθµός των ανέργων θα
αυξηθεί δραµατικά. Το ερώτηµα, λοιπόν, -και λυπάµαι, αλλά δεν
απαντήσατε µε επάρκεια και συγκεκριµένα- είναι τι σκοπεύετε να
κάνετε για να αντιστοιχήσετε τα µέτρα που παίρνετε στην προ-
βλεπόµενη αλµατώδη αύξηση της ανεργίας.

Κύριε Υπουργέ, το ύψος του επιδόµατος ανεργίας που παίρνει
ο Έλληνας άνεργος είναι το τελευταίο, το χαµηλότερο στην Ευ-
ρωζώνη, µαζί µε την Πορτογαλία. Η διάρκεια της επιδότησης του
ανέργου είναι η µικρότερη σ’ όλη την Ευρωζώνη. Οι προϋποθέ-
σεις µε τις οποίες συνοδεύεται η χορήγηση ενός επιδόµατος
ανεργίας είναι τόσο γραφειοκρατικές ώστε πάρα πολλοί άνερ-
γοι, νέοι άνεργοι, νέοι πτυχιούχοι, µακροχρόνια άνεργοι και γυ-
ναίκες ενώ είναι άνεργοι δεν παίρνουν κανένα επίδοµα ανεργίας.

Επίσης οι περίφηµες «ενεργητικές πολιτικές για τη δηµιουρ-
γία θέσεων απασχόλησης» είναι ένα «τρύπιο καλάθι» από το
οποίο φεύγει το νερό. Η Ελλάδα είναι η µόνη χώρα, κύριε Κου-
τρουµάνη, όπου ακόµη δεν υπάρχουν στοιχεία για το πόσες θέ-

σεις εργασίας δηµιουργούνται µε την αξιοποίηση των κοινοτικών
πόρων, τις δαπάνες κατάρτισης. Αυτές οι δαπάνες, που είναι δι-
σεκατοµµύρια ευρώ τα τελευταία χρόνια, έχουν πλουτίσει διά-
φορους οι οποίοι έχουν στήσει τη «βιοµηχανία» των ΚΕΚ, έχουν
δώσει δεκάδες, εκατοντάδες χιλιάδες ψήφους στα πελατειακά
συστήµατα και στα πελατειακά κόµµατα µε το λεγόµενο φαινό-
µενο των σεµιναριαζοµένων, αλλά δεν έχουν δηµιουργήσει µονι-
µότερες θέσεις απασχόλησης. Σας ρωτώ, λοιπόν, και παρακαλώ
στη δευτερολογία σας να µου δώσετε µια σαφή απάντηση: Με τα
µέτρα που εξαγγείλατε και µ’ αυτά που σκοπεύετε επίσης να πά-
ρετε και δεν είστε έτοιµοι να ανακοινώσετε, πού εκτιµάτε ότι θα
βρίσκεται η ανεργία στο τέλος του 2010; Πιο πάνω ή πιο κάτω
απ’ ό,τι την παραλάβατε; Πού θα βρίσκεται το 2011 και πόσο θα
αυξήσετε τη στήριξη του ανέργου, που είναι ο πιο αδικηµένος
και κοινωνικά ασθενέστερος Έλληνας;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-

παδηµούλη.
Το λόγο ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης

κ. Κουτρουµάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Κατ’ αρχάς δεν θα διαφωνήσω µε πολλά
απ’ αυτά που επισηµάνατε. Όµως η απάντηση στο πρόβληµα της
ανεργίας είναι βέβαιο ότι δεν µπορεί να δοθεί µε αυτά τα µέτρα ή
και µε άλλα µέτρα που ουσιαστικά µπορεί να αποτελούν µέτρα
ανακούφισης αλλά όχι µέτρα επίλυσης του µεγάλου προβλήµα-
τος. Είναι σίγουρο ότι απαιτούνται ευρύτερες πολιτικές όχι µόνο
για την παραπέρα στήριξη και ανακούφιση των ανέργων αλλά κυ-
ρίως για τη στήριξη των θέσεων εργασίας και τη διεύρυνσή τους.
Και η στήριξη και η διεύρυνση των θέσεων εργασίας απαιτούν πο-
λιτικές που θα είναι βασισµένες σ’ ένα νέο πρότυπο ανάπτυξης,
πολιτικές που θα αναδιανέµουν δίκαια τον πλούτο, πολιτικές που
θα έχουν ως αποτέλεσµα ένα κράτος που δεν θα είναι γραφειο-
κρατικό και θα ενισχύει την επιχειρηµατικότητα στις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις. Όλα αυτά, όπως καταλαβαίνετε, δεν είναι πολιτικές
που µπορούν να εξελιχθούν µέσα σε δύο µήνες.

Σε κάθε περίπτωση όµως το πρόβληµα της ανεργίας δεν µπο-
ρεί να λυθεί µόνο µε προσλήψεις στο δηµόσιο, στις οποίες ανα-
φερθήκατε και πάλι. ∆εν µπορεί το δηµόσιο να σηκώσει το βάρος
της ανεργίας, είτε µε τις µορφές που αναφέρατε, είτε µε άλλες
µορφές, ούτε µπορεί το δηµόσιο πλέον να εφαρµόζει ευέλικτες
µορφές απασχόλησης ή συµβάσεις έργου που στην πραγµατικό-
τητα είναι συµβάσεις εργασίας. Οι δηµόσιες υπηρεσίες πρέπει να
στελεχώνονται µε προσωπικό µέσα από απόλυτα διαφανείς και
αντικειµενικές διαδικασίες και αυτό κάνουµε µέσα από το σχέδιο
νόµου, το οποίο θα καταθέσουµε τις επόµενες µέρες στη Βουλή.

Για τους νέους, τις γυναίκες, τους µακροχρόνια ανέργους κι
άλλες κατηγορίες που παρουσιάζουν υψηλά ποσοστά ανεργίας
σχεδιάζουµε επιπλέον µέτρα που κινούνται στην κατεύθυνση και
περιλαµβάνουν, αν θέλετε, την πλήρη ασφαλιστική κάλυψή τους
για την υγειονοµική τους περίθαλψη, την επιδότηση των ασφα-
λιστικών εισφορών µε το τετραετές πρόγραµµα που απευθύνεται
κυρίως στους νέους, τη διεύρυνση της κοινωνικής εργασίας, που
απευθύνεται, κυρίως, στις γυναίκες και στους µακροχρόνια ανέρ-
γους.

Παράλληλα έχουµε τη βούληση –και αυτό το έχουµε αποδεί-
ξει από την πρώτη µέρα που αναλάβαµε τα καθήκοντά µας- να
ενισχύσουµε το θεσµικό πλαίσιο προστασίας των ανέργων.

Η επιτροπή, την οποία συστήσαµε στο Υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, ολοκληρώνει τις εργασίες της σε δε-
καπέντε µέρες και θα έχουµε τα αποτελέσµατα, για να προχω-
ρήσουµε στην ενίσχυση του νοµοθετικού πλαισίου στήριξης των
εργαζοµένων.

Παράλληλα, βέβαια, είναι απόφασή µας να ανασυστήσουµε το
Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, για να µπορεί να διαδραµατίσει
το ρόλο του, να µπορεί να ελέγξει τις επιχειρήσεις, να µπορεί να
προστατεύσει τους εργαζόµενους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 4/3/25.11.2009 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.κ. Σταύρου Κα-
λαφάτη, Μαργαρίτη Τζίµα, Ευριπίδη Στυλιανίδη, Έλενας Ράπτη,
Κωνσταντίνου Γκιουλέκα, Ιωάννη Ιωαννίδη, Αλέξανδρου Κοντού,
Κωνσταντίνου Κιλτίδη, Μιχάλη Παπαδόπουλου, Θεόδωρου Κα-
ράογλου, Σάββα Αναστασιάδη, Αλεξάνδρου ∆ερµεντζόπουλου,
Νικολάου Παναγιωτόπουλου, Γεωργίου Κασαπίδη, Γεωργίου Κα-
ρασµάνη, Κωνσταντίνου Κουκοδήµου, Μαρίας Τσαρουχά-Κόλ-
λια, Θεόφιλου Λεονταρίδη, Αναστάσιου Καριπίδη, Ευσταθίου
Κωνσταντινίδη, Γεωργίου Βαγιωνά, Ζήση Τζηκαλαγιά και Μιχαήλ
Χαλκίδη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την κατάργηση του Υπουργείου
Μακεδονίας-Θράκης.

Πριν δώσω το λόγο στον πρώτο επερωτώντα Βουλευτή, θέλω
να σας ανακοινώσω ότι για τη σηµερινή συνεδρίαση από το
ΠΑΣΟΚ ορίζεται Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Γεώργιος
Ντόλιος, από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ο κ. Ιωάννης Ζιώ-
γας και από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς ο κ. ∆η-
µήτριος Παπαδηµούλης.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής κ. Σταύρος Κα-
λαφάτης για δέκα λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η νέα Κυβέρ-

νηση στα πλαίσια της δικής της κυβερνητικής πολιτικής απεφά-
σισε την κατάργηση του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης, µια
πολιτική πράξη που είχε πολλαπλό αντίκτυπο τόσο όσον αφορά
την κατάργηση του εθνικού ρόλου που διεξήγαγε για πολλές δε-
καετίες το συγκεκριµένο Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης, αλλά
βεβαίως ακυρώνει και πολλές πρωτοβουλίες αναπτυξιακού χα-
ρακτήρα, καθώς και πράξεις που συνέτειναν στην ουσιαστική
αποκέντρωση, ιδιαίτερα το τελευταίο χρονικό διάστηµα.

Σχετικά µε την εθνική διάσταση, θα πρέπει να υπογραµµίσουµε
το ότι υπάρχει ένας πάρα πολύ σοβαρός αντίκτυπος, ένας συµ-
βολισµός που εκπέµπει µηνύµατα εντός –αλλά το χειρότερο- και
εκτός συνόρων.

∆εν µπορεί κανείς να αγνοήσει ότι τα µέσα ενηµέρωσης στα
Σκόπια πανηγύρισαν γι’ αυτήν την κατάργηση. ∆εν µπορεί κανείς
να αγνοήσει ότι οι Σκοπιανοί θεώρησαν ότι αυτή η κατάργηση
αποτελούσε πρόκριµα άµβλυνσης της ελληνικής σταθερότητας
στο ζήτηµα της ονοµασίας. Και, βεβαίως, δεν µπορεί κανείς να
αγνοήσει το γεγονός ότι η ύπαρξη του Υπουργείου Μακεδονίας-
Θράκης ενοχλούσε ουσιαστικά τους γείτονές µας.

Αυτά δεν είναι διαπιστώσεις εθνικιστικού χαρακτήρα ή κραυ-
γών, όπως κάποιοι έσπευσαν να χαρακτηρίσουν την τεκµηριω-
µένη άποψη που εκφέραµε και σε προηγούµενη επίκαιρη
ερώτησή µας.

Είναι γεγονός όµως αδιαµφισβήτητο ότι η ελληνική Κυβέρνηση
και σε µια συγκεκριµένη χρονική συγκυρία, όπως είναι αυτή που
διανύουµε τώρα, απεφάσισε να διαγράψει από τη σύνθεσή της,
να διαγράψει από το Υπουργικό Συµβούλιο τις λέξεις Μακεδο-
νία και Θράκη. Αυτή είναι η αλήθεια και η µόνη αλήθεια.

Βεβαίως, µπορεί να µην υποκαθιστά το Υπουργείο Εξωτερικών
το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης στο ρόλο που έχει το Υπουρ-
γείο Εξωτερικών αναφορικά µε την άσκηση εξωτερικής πολιτι-
κής, αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι ο ρόλος ο οποίος
διαδραµατιζόταν από το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης δεν έχει
και εθνικά χαρακτηριστικά, ιδιαίτερα δε όσον αφορά τον ανα-
πτυξιακό του ρόλο, την αναπτυξιακή του αποστολή, αλλά, βε-
βαίως, ακόµα-ακόµα και ό,τι αφορά τα ζητήµατα της
καθηµερινότητας του πολίτη, τα ζητήµατα τα οποία αφορούσαν
τη βελτίωση της ποιότητας ζωής των πολιτών της βορείου Ελ-
λάδος.

Το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης αποτελούσε για δεκαετίες
ένα σηµείο αναφοράς για πάνω από δεκαέξι νοµαρχίες στη βό-
ρειο Ελλάδα, για πάνω από δυόµισι εκατοµµύρια συµπολίτες

µας. Αποτελούσε το µέρος που µπορούσαν να αποτανθούν εκ-
πρόσωποι της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, πολίτες, οργανισµοί, κοι-
νωνικοί φορείς.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης ιδιαίτερα την τελευταία πε-
ρίοδο απεφάσισε να οργανώσει τη δοµή και τη δράση του ανά-
λογα µε τις ανάγκες και τις περιστάσεις των καιρών. ∆ηλαδή,
έκανε ένα πρόγραµµα τέτοιο που θα µπορούσε να συµβάλει στην
ευρύτερη κυβερνητική πολιτική που είχε να κάνει µε την αντιµε-
τώπιση της οικονοµικής κρίσης. Έτσι, λοιπόν, εκπόνησε, σχε-
δίασε και εφάρµοσε ένα συγκεκριµένο στρατηγικό πλάνο το
οποίο χωριζόταν σε τρεις ενότητες και τα ερωτήµατα που προ-
κύπτουν είναι αν αυτό το συγκεκριµένο πλάνο που εκπονήθηκε,
σχεδιάστηκε και υλοποιούνταν µε ιδιαίτερη ένταση τους τελευ-
ταίους µήνες, θα συνεχίσει να υπάρχει. Και, βεβαίως, η ύπαρξη
αυτού του πλάνου αλλά και τα ουσιαστικά αποτελέσµατα που
έφεραν οι πολιτικές, οι οποίες εκπονήθηκαν µέσα από αυτήν τη
στρατηγική, καταδεικνύουν και τη σηµασία και τη σηµαντικότητα,
αλλά και τη προσφορά αυτού του Υπουργείου ιδιαίτερα τα τε-
λευταία χρόνια.

Συγκεκριµένα, το πλάνο αφορούσε τρεις συγκεκριµένους άξο-
νες: Ο πρώτος άξονας κινούνταν στο ζήτηµα της κοινωνικής
αρωγής µε συνδυαστικές εφαρµογές πολιτικών που βοηθούσαν,
κυρίως, κοινωνικές οµάδες µε αυξηµένες ανάγκες. Υπάρχει µία
σειρά δράσεων που αφορούν τις πολύτεκνες οικογένειες, τους
νέους και τους φοιτητές, τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες, τους καρ-
κινοπαθείς, την τρίτη ηλικία, τα παιδιά τα οποία ταλαιπωρούνται
από τα ναρκωτικά κ.λπ..

Και, βεβαίως, δεν είναι µονάχα µία προσφορά κάποιας οικο-
νοµικής ενίσχυσης σε κάποιους συλλόγους. Εκπονήθηκε ένα συ-
γκεκριµένο σχέδιο δράσης µε τέτοιο τρόπο, ώστε µε µία κίνηση
οικονοµικού χαρακτήρα, κοινωνικού χαρακτήρα να µπορέσουµε
να ικανοποιήσουµε τις ανάγκες περισσότερων από µία κοινωνική
οµάδα. Αυτό καταδεικνύει και ότι υπήρχε µία συγκεκριµένη φι-
λοσοφία στο πρόγραµµα κυρίως «Κοινωνική Αρωγή» που αφο-
ρούσε τη στήριξη ευαίσθητων κοινωνικών οµάδων.

Και στο ζήτηµα όµως, της ποιότητας ζωής υπήρχαν συγκεκρι-
µένες δράσεις τις οποίες, επίσης, ρωτούµε να µάθουµε αν θα
συνεχίσουν να υφίστανται µε την αντικατάσταση της Γενικής
Γραµµατείας Μακεδονίας-Θράκης, όπως τελικά προέκυψε, και
µε την παρουσία των δύο Υφυπουργών που έχουν τη φυσική
τους έδρα στο τέως Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης.

Έτσι, λοιπόν, υπάρχουν οι δράσεις για τον Θερµαϊκό όσον
αφορά τον τοµέα του περιβάλλοντος, υπάρχει η µελέτη την
οποία έχουµε δροµολογήσει για τα βυρσοδεψεία, υπάρχει πολι-
τική εντολή που αφορά τη µαρίνα σκαφών αναψυχής στο χώρο
του λιµένος Θεσσαλονίκης, που είναι κάτι το πολύ σηµαντικό για
να µπορέσει να ενισχύσει το ρόλο της Θεσσαλονίκης ως τουρι-
στικού προορισµού και όχι µόνο, υπάρχει βεβαίως και η συνέχεια
όσον αφορά τον τακτικό καθαρισµό της επιφάνειας του Θερµαϊ-
κού καθώς, βεβαίως, και το πρόγραµµα, το οποίο εξασφαλίστηκε
πάλι από το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης σε συνεργασία µε
άλλους φορείς, που αφορά την ολοκληρωµένη διαχείριση της
δυτικής παράκτιας ζώνης του Θερµαϊκού.

Αυτό αφορά µονάχα ένα κοµµάτι της δράσης του Υπουργείου
Μακεδονίας-Θράκης στον άξονα «Ποιότητα ζωής» που αφορά το
περιβάλλον, γιατί υπάρχουν αντίστοιχες πολύ σηµαντικές δρά-
σεις οι οποίες εκπονήθηκαν, δροµολογήθηκαν και υλοποιούνταν
µέχρι πρότινος, τουλάχιστον, που αφορούν και τον πολιτισµό,
βασικό κοµµάτι της ποιότητας ζωής όχι µονάχα της Θεσσαλονί-
κης, αλλά και της ευρύτερης περιοχής. Και αναφέροµαι στη πολύ
σηµαντική συµβολή του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης όσον
αφορά τη στήριξη του Φεστιβάλ Κινηµατογράφου Θεσσαλονίκης
–ένας θεσµός ο οποίος αναδεικνύει την πόλη της Θεσσαλονίκης
ως ευρύτερη πολιτιστική πρωτεύουσα, µε την ευρεία του όρου
έννοια διαρκώς και αενάως- και βεβαίως τη στήριξη σηµαντικών
πολιτιστικών θεσµών, όπως είναι τα «∆ηµήτρεια», το Φεστιβάλ
Βιβλίου, εκθέσεις Βιβλίου, Φεστιβάλ ταινιών µικρού µήκους στην
περιφέρεια και άλλες πολύ σηµαντικές πολιτιστικές εκδηλώσεις,
που έβρισκαν ουσιαστικό στήριγµα µέσα από τις δράσεις του
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Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης.
Το σηµαντικό όµως, ιδιαίτερα το τελευταίο χρονικό διάστηµα

όσον αφορά το ρόλο και, βεβαίως, την εθνική διάσταση του
ρόλου µε την ευρεία του όρου έννοια, από την πλευρά του
Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης έχει να κάνει µε τον αναπτυ-
ξιακό του χαρακτήρα, έτσι όπως εκπονήθηκε και όσον αφορά την
εποπτεία, δροµολόγηση, υλοποίηση και ουσιαστική στήριξη βα-
σικών εγχειρηµάτων αναπτυξιακού χαρακτήρα, όπως είναι η
Ζώνη Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης και η µετεγκατάσταση του ∆ιε-
θνούς Εκθεσιακού Κέντρου Θεσσαλονίκης στο οποίο συνέβαλε
σε µέγιστο βαθµό το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης και έφερε
αποτελέσµατα απτά, συγκεκριµένα, συγκροτηµένα κι αν θέλετε
και ενθέρµως υποστηριχθέντα από το σύνολο της κοινωνίας της
Θεσσαλονίκης, καθώς, βεβαίως, και µία σειρά πρωτοβουλιών
αναπτυξιακού χαρακτήρα, όπως ενδεικτικά αναφέρω: Τη συ-
γκρότηση του φόρουµ επιχειρηµατικότητας των νοµών της βο-
ρείου Ελλάδος, το άτυπο Συµβούλιο Τουριστικής Περιφερειακής
Ανάπτυξης που βοηθάει στην εκπόνηση και δηµιουργία ενός ενι-
αίου πλάνου τουριστικής ανάπτυξης της βορείου Ελλάδος µε τη
συνεργασία όλων των φορέων της τουριστικής βιοµηχανίας και,
βεβαίως, µία σειρά άλλων δράσεων, όπως είναι η συνεργασία µε
τον Οργανισµό Προώθησης Εξαγωγών που και πάλι µε πρωτο-
πόρο το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης βγήκε µπροστά για να
µπορέσει να ενισχύσει τις εξαγωγές των βορειοελλαδικών επι-
χειρήσεων και βεβαίως µε αυτό τον τρόπο να τονώσει σε πάρα
πολύ ουσιαστικό βαθµό την εξωστρέφεια της βορειοελλαδίτικης
επιχειρηµατικότητας.

Σας ανέφερα, κυρία Υφυπουργέ, κωδικοποιηµένα και µε επι-
κεφαλίδες, δράσεις πολύ σηµαντικές, των οποίων την επιµέλεια
είχε το Υπουργείο Μακεδονίας τα τελευταία χρόνια. Ιδιαίτερα δε,
όσον αφορά το ζήτηµα της µετεγκατάστασης της ∆ιεθνούς Εκ-
θέσεως Θεσσαλονίκης, όπου ανέλαβε ο τέως Υπουργός Μακε-
δονίας-Θράκης, µαζί µε τον τέως Υπουργό ΠΕΧΩ∆Ε, µε κοινή
υπουργική απόφαση, κατόπιν εντολής του πρώην Πρωθυπουρ-
γού, του κ. Καραµανλή, να ολοκληρωθεί το ζήτηµα της διεκπε-
ραίωσης, της διευθέτησης του συγκεκριµένου χώρου, όπου θα
µετεγκατασταθεί το νέο Εκθεσιακό Κέντρο Θεσσαλονίκης, αυτό
είχε άµεσα και συγκεκριµένα αποτελέσµατα.

Είναι σηµαντικό να τονίσουµε ότι µέσα σε πολύ λίγες εβδοµά-
δες συστάθηκε αρµόδια επιτροπή, συµφώνησαν όλα τα µέλη της
Θεσσαλονίκης, οι κοινωνικοί φορείς, οι δήµοι, η νοµαρχία και
µπόρεσε τελικά η πόλη –και αυτό έγινε για πρώτη φορά στη Θεσ-
σαλονίκη, που όλοι θέλουµε να παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο στη
νέα εποχή- και οµόφωνα δροµολόγησε λύσεις, τις οποίες, βε-
βαίως, και ο ίδιος ο πρώην Πρωθυπουργός, ο κ. Καραµανλής,
ήλθε επίσηµα και εξήγγειλε στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης,
σχετικά µε την τοποθεσία, µε τη βέλτιστη επιλογή για τη µετε-
γκατάσταση της ∆ιεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης, για τη δη-
µιουργία ενός νέου, διεθνούς εκθεσιακού κέντρου µε διττό
αποτέλεσµα, µια πολιτική µε διπλό θετικό αποτέλεσµα για την
περιοχή.

Από τη µία πλευρά απελευθερώνονται εκατόν ογδόντα στρέµ-
µατα στο κέντρο της Θεσσαλονίκης, εκεί όπου τώρα φιλοξενεί-
ται η ∆ιεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης, δηµιουργώντας ένα πάρκο
ανοιχτού χώρου, πνευµόνι για την καρδιά της πόλης και από την
άλλη, µετεγκαθίσταται το ∆ιεθνές Εκθεσιακό Κέντρο, ένα σηµα-
ντικό αναπτυξιακό εργαλείο, λίγα χιλιόµετρα έξω από την πόλη,
γιατί υπήρχε και συγκεκριµένη απόφαση για τη µετεγκατάσταση
στη δυτική Θεσσαλονίκη του ∆ιεθνούς Εκθεσιακού Κέντρου Θεσ-
σαλονίκης και συγκεκριµένα στην περιοχή ΤΕΙ. Και αυτό είναι µία
πάρα πολύ σηµαντική απόφαση και µία, εάν θέλετε, ένδειξη και
απόδειξη απτή ότι το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης είχε ση-
µαντικότατο ρόλο να διεκπεραιώσει και τον διεκπεραίωνε άψογα
και στην αποστολή του, όταν αυτή είχε έντονα αναπτυξιακά χα-
ρακτηριστικά.

Κλείνοντας, λοιπόν, θα ήθελα µέσα από την πρωτολογία µου
να ρωτήσω, µια σειρά δράσεων τέτοιου τύπου που έχει χαρα-
κτηριστικά αναπτυξιακά, που έχει χαρακτηριστικά αποκέντρω-
σης, που έχει χαρακτηριστικά εθνικά, πώς θα µπορέσει να
συνεχιστεί; Με ποιον τρόπο θα µπορέσει η Κυβέρνηση να είναι το
ίδιο αποτελεσµατική για την περιφέρεια; Πώς θα µπορέσει να

υποκαταστήσει ή να αντικαταστήσει το έργο, το οποίο τελικά
αποδεικνύεται και µέσα από τη δεκάλεπτη παρουσίασή µου ότι
είναι πολύ περισσότερο από αυτό που κάποιοι ήθελαν να πα-
ρουσιάσουν πριν από λίγες ηµέρες και τελικά, σε τελική ανά-
λυση, µε ποιον τρόπο θα µπορέσει ο βορειοελλαδίτης, µε ποιον
τρόπο θα µπορέσουν δυόµισι εκατοµµύρια βορειοελλαδιτών, να
αξιολογήσουν, πραγµατικά, αυτήν τη νέα πολιτική που εγκαινιά-
στηκε πριν από πενήντα ηµέρες, σε σχέση, βεβαίως, και µε τις
αρµοδιότητες των δύο Υφυπουργών -και αυτό είναι επίσης ένα
ερώτηµα το οποίο καταθέτουµε στην επερώτηση, να γνωρίσουµε
επιτέλους ποιες είναι ακριβώς οι αρµοδιότητες των δύο Υφυ-
πουργών που αντικαθιστούν τον Υπουργό Μακεδονίας-Θράκης,
καθώς, βεβαίως, και οι αρµοδιότητες της Ειδικής και της Γενικής
Γραµµατείας Μακεδονίας-Θράκης- και σε σχέση, βεβαίως, και µε
τους προϋπολογισµούς που θεωρητικά θα πρέπει να είναι πολύ
µεγαλύτεροι, για να µπορέσει να είναι και αυτή µια απτή από-
δειξη της ενίσχυσης της νέας πολιτικής σε σχέση µε την παλαι-
ότερη.

Θα πρέπει, λοιπόν, να δούµε πώς µπορεί να γίνει καλύτερο το
έργο, όσον αφορά τη βόρεια Ελλάδα και µε αυτόν τον τρόπο θα
µπορέσουµε να αξιολογήσουµε καλύτερα και αντικειµενικότερα
και τη νέα κυβερνητική πολιτική.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μαργα-
ρίτης Τζίµας.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, σίγουρα δεν υπάρχει κανένα Υπουργείο σε κα-

νένα µέρος του κόσµου που να µην επιτελεί εθνικό ρόλο. Όταν,
όµως, ο αείµνηστος Ανδρέας Παπανδρέου, πριν από αρκετές δε-
καετίες, µετονόµαζε το παλαιό Υπουργείο Βορείου Ελλάδος σε
Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης, σίγουρα είχε κάποιο ιδιαίτερο
κριτήριο. Και το κριτήριο ήταν σίγουρα εθνικό, ήταν αναπτυξιακό
και ήταν οπωσδήποτε κριτήριο αποκέντρωσης.

Σε µία εποχή, λοιπόν, που οι γείτονές µας των Σκοπίων φυ-
τρώνουν το όνοµα «Μακεδονία» σε κάθε γωνιά της χώρας τους,
έρχεται η νέα Κυβέρνηση χωρίς να υποσχεθεί στο λαό της βό-
ρειας Ελλάδας της Μακεδονίας και της Θράκης ότι θα καταργή-
σει το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης και το καταργεί.

Γεννιέται, λοιπόν, το πρώτο ερώτηµα: Γιατί ο κ. Παπανδρέου
προεκλογικά δεν εξήγγειλε την κατάργηση του Υπουργείου Μα-
κεδονίας-Θράκης στο λαό της βόρειας Ελλάδας; Άρα, λοιπόν, τί-
θεται θέµα αξιοπιστίας και εξαπάτησης του λαού των δυόµισι
εκατοµµυρίων της Μακεδονίας και Θράκης.

∆εύτερον, κυρία Υπουργέ, η ταινία του Παντελή Βούλγαρη
«Βαθειά ψυχή» που σήµερα παίζεται στους ελληνικούς κινηµα-
τογράφους και έχει τεράστια επιτυχία, κατά ένα πολύ µεγάλο
µέρος, σχεδόν κατά το 20% του προϋπολογισµού της, επιχορη-
γήθηκε από το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης. Και ξέρετε γιατί;
Γιατί τότε είχαµε µία πολιτική ως Υπουργείο και λέγαµε ότι όσοι
σκηνοθέτες γυρίζουν ταινίες µεγάλου ή µικρού µήκους µε πλάνα
από τη Μακεδονία και τη Θράκη, αυτό το Υπουργείο θα έρχεται
βοηθός. Και ήρθε, λοιπόν, βοηθός, όπως και σε µία άλλη ταινία
του Τσαρουχά, όπως και σε πλήθος ταινιών στο άλλο Φεστιβάλ
Κινηµατογράφου ταινιών µικρού µήκους της ∆ράµας.

Γνωρίζετε ότι στη Χαλκιδική τα πυροσβεστικά οχήµατα τα
οποία κυκλοφορούν –πέντε στον αριθµό- επιχορηγήθηκαν από
το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης µε συγκεκριµένο κονδύλιο και
αντιµετώπισαν τις πυρκαγιές των προηγουµένων ετών;

Γνωρίζετε ότι το Ίδρυµα Πολιτισµού της Ξάνθης, στο οποίο
προΐσταται η κ. Βιργινία Τσουδερού, επιχορηγείται κάθε χρόνο
από το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης για να επιτελέσει τον
εθνικό του ρόλο;

Γνωρίζετε ότι στην Καστοριά, σ’ έναν αποµακρυσµένο δήµο
της Καστοριάς, µία παµπάλαια εκκλησία, µεταχριστιανική του
12ου αιώνα, αναπαλαιώνεται αυτήν τη στιγµή γιατί ακριβώς επι-
χορηγήθηκε, για να εµφανιστεί αυτή η πολιτιστική και θρησκευ-
τική κληρονοµιά της περιοχής;

Γνωρίζετε ότι στη ∆ράµα ένας παλαιός ναός του 11ου αιώνα
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αναπαλαιώνεται αυτήν τη στιγµή και αναδεικνύεται η θρησκευ-
τική φυσιογνωµία της περιοχής µε χρήµατα του Υπουργείου Μα-
κεδονίας-Θράκης;

Τι θα γίνει µε το αρχαιολογικό πρόγραµµα που τόσα χρόνια
εκπονούσε το ΥΜΑΘ επιχορηγώντας τις εφορίες νεοτέρων µνη-
µείων, τις εφορίες βυζαντινών αρχαιοτήτων, για να κάνουν αρ-
χαιολογικές ανασκαφές; Υπήρχαν συγκεκριµένα κονδύλια που
ξεκινούσαν από 400.000 ευρώ και έφθαναν τις 800.000 ευρώ
κάθε χρόνο και ήταν µία ανάσα στην πανεπιστηµιακή κοινότητα,
η οποία έπαιρνε χρήµατα από το ΥΜΑΘ και έκανε ανασκαφές
µαζί µε τους φοιτητές.

Όλα αυτά τα ζητήµατα έχουν σταµατήσει.
Ακούω το τελευταίο διάστηµα «µα αυτό το Υπουργείο επιχο-

ρηγούσε συλλόγους». Επιχορηγούσε και συλλόγους. Και για ένα
σύλλογο που έχει πεδίο δράσης ένα χωριό των διακοσίων και
τριακοσίων κατοίκων, όταν θα πάρει τα 2.000 ευρώ από το κρά-
τος, από τη µια νοιώθει κοντά το κράτος, από την άλλη µπορεί να
καλύψει πολιτιστικές δραστηριότητες –διότι εκεί είναι φθηνές-
που καλύπτουν ένα χρονικό διάστηµα δύο ετών.

Πού είναι, λοιπόν, αυτή η παρουσία του ΥΜΑΘ; Γνωρίζετε ότι
αυτό το Υπουργείο, ενώ εσείς κυβερνήσατε είκοσι χρόνια προη-
γουµένως, απέκτησε διαχειριστική επάρκεια, δηλαδή ISO, δη-
λαδή τεχνική υπηρεσία, το 2008 και ήταν έτοιµο τώρα, µε την
έναρξη του ΕΣΠΑ, να υποβάλει µελέτες για να βοηθήσει τους
διακόσιους σαράντα δύο δήµους και τις δέκα έξι κοινότητες;

Και το πρόγραµµα αυτό σταµατά τώρα; ∆ηλαδή, το ΥΜΑΘ
έγινε ένα µικρό ΥΠΕΧΩ∆Ε χάριν των πρωτοβουλιών της προη-
γούµενης κυβέρνησης και των Υπουργών της και µάλιστα τώρα
έρχεται αυτή η Κυβέρνηση και καταργεί τον αναπτυξιακό ρόλο
του ΥΜΑΘ. Όταν εµείς αναλάβαµε την κυβέρνηση, δεν υπήρχε
τεχνική υπηρεσία και περιµέναµε αναβαθµισµένο ρόλο αυτού του
Υπουργείου. Και σας το παραδώσαµε µε τεχνική υπηρεσία. Τι θα
γίνει προς αυτήν την κατεύθυνση; Ποιος θα είναι ο ρόλος του
στο ΕΣΠΑ; ∆εν είναι δυνατόν το ΕΣΠΑ να διοχετευθεί από το αθη-
νοκεντρικό κράτος. Είχε ένα ρόλο το ΥΜΑΘ, τον οποίο εσείς κα-
ταργείτε.

Τρίτο και τελευταίο. Η Ζώνη Καινοτοµίας είναι το µεγαλύτερο
επιστηµονικό και καινοτόµο επιχείρηµα της Ελλάδος των τελευ-
ταίων ετών. ∆εν είναι δυνατόν να απουσιάζει το Υπουργείο Μα-
κεδονίας-Θράκης, µε την όποια µορφή του.

Αυτό το πείραµα το οποίο εκτέλεσαν άλλες χώρες και πέτυχε
πρέπει να το συνεχίσετε.

Τέταρτον. Λειτουργούν δύο γραµµατείες στο Υπουργείο Μα-
κεδονίας-Θράκης. Είναι η Γενική Γραµµατεία του Υπουργείου
Εξωτερικών µε αναπληρωτή Γενικό Γραµµατέα και είναι και η Γε-
νική Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας µε αναπληρωτή Γενικό
Γραµµατέα. Τι θα γίνει µ’ αυτές τις δύο γενικές γραµµατείες; Πού
θα υπάγονται; Τι ρόλο πρόκειται να επιτελέσουν;

Είναι, λοιπόν, γεγονός ότι η κατάργηση του Υπουργείου Μα-
κεδονίας-Θράκης δηµιουργεί ζήτηµα αξιοπιστίας, δηµιουργεί ζή-
τηµα πολιτικό και ηθικό για την Κυβέρνηση απέναντι σε δυόµισι
εκατοµµύρια Έλληνες, οι οποίοι δεν είχαν πληροφορηθεί προε-
κλογικά την κατάργηση αυτού του Υπουργείου. Και οφείλετε ως
Κυβέρνηση να δώσετε εξηγήσεις εδώ όσον αφορά το ποιος θα
είναι ο αναπτυξιακός ρόλος της Γενικής Γραµµατείας πλέον του
Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης απέναντι στους δεκαέξι νοµούς
αυτής της περιοχής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Συνεχίζουµε µε τον κ. Ευριπίδη Στυλιανίδη Βουλευτή της Νέας

∆ηµοκρατίας.
ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, λίγες µέρες πριν από τις εκλογές, θα έλεγα

ότι και εµείς ακόµα οι αντίπαλοί σας ακούγαµε µε ικανοποίηση
για το «πρόγραµµα των εκατό ηµερών» και για τα πέντε έτοιµα
νοµοσχέδια που θα καταθέτατε για να αλλάξετε όσα δεν αλλά-
ξαµε εµείς τα προηγούµενα πεντέµισι χρόνια.

Έχουµε ήδη κλείσει περίπου πενήντα πέντε-εξήντα ηµέρες
από την ηµέρα της ανάληψης των καθηκόντων από τη νέα Κυ-
βέρνηση και η εικόνα διαµορφώνεται ως εξής: Συνενωµένα
Υπουργεία σε τίτλους, χωρίς να γνωρίζουµε µε σαφήνεια το αντι-

κείµενο του κάθε Υπουργείου. Υπουργούς και Υφυπουργούς που
δεν έχουν προσδιοριστεί µε σαφήνεια οι αρµοδιότητές τους. Μια
φορολογική επιδροµή η οποία είναι σε πλήρη αναντιστοιχία µ’
αυτά που υπόσχονταν η Κυβέρνησή σας κόντρα στη δική µας ει-
λικρινή τοποθέτηση προεκλογικά -στην τοποθέτηση του Κώστα
Καραµανλή- η οποία έρχεται να εκδηλωθεί σε µια στιγµή που ο
Πρωθυπουργός απουσιάζει στον Άγιο ∆οµίνικο και σαράντα επτά
θέσεις γενικών γραµµατέων Υπουργείων παραµένουν κενές,
παρά το γεγονός ότι έχετε εξαγγείλει ποµπωδώς ένα σύστηµα
δηµοσιοποίησης και αξιοκρατικής προσέλκυσης στελεχών στη
δηµόσια διοίκηση.

Ακριβώς πάνω σ’ αυτήν την έκρυθµη κατάσταση, η οποία στοι-
χίζει και οικονοµικά και πολιτικά στη χώρα, έρχονται και συµβο-
λισµοί. Γνωρίζετε ότι η εφαρµοσµένη διπλωµατία ουσιαστικά
ασκείται για χώρες όπως είναι η Ελλάδα µέσα από τους συµβο-
λισµούς.

∆ιερωτώµαι, λοιπόν, και περιµένω µια απάντηση στα ερωτή-
µατα αυτά τα οποία έθεσα και κατά τις προγραµµατικές δηλώ-
σεις της Κυβέρνησης: Γιατί το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας
ονοµάστηκε αιφνιδίως Υπουργείο Άµυνας; Γιατί το Υπουργείο
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων µετεβλήθη απλά σε Υπουρ-
γείο Παιδείας; Κατηργήθη η εθνική παιδεία, η εθνική διάσταση,
η γλώσσα, η ιστορία;

Και τέλος, γιατί αυτή η Κυβέρνηση πήρε µια απόφαση να κα-
ταργήσει το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης, ένα Υπουργείο που
µέσα από το συµβολισµό του ονόµατός του –και θυµίζω ότι αυτή
ήταν µια επιλογή του πρώην Αρχηγού σας και ιδρυτή του κόµ-
µατός σας Ανδρέα Παπανδρέου- εκπέµπει στη διεθνή κοινότητα
τη βεβαιότητα της Ελλάδος για την ιστορία και τον πολιτισµό
αυτής της περιοχής; Και αυτός ο συµβολισµός γίνεται όχι θεω-
ρητικό, αλλά πρακτικό εργαλείο εφαρµοσµένης διπλωµατίας
στην περιοχή.

Ποια είναι η πειστική απάντηση που καλείστε να µας δώσετε ή
που µπορείτε να µας δώσετε αυτήν τη στιγµή σ’ αυτό το αµείλι-
κτο ερώτηµα; Τι επιτυγχάνετε µέσα από την κατάργηση αυτού
του συµβολισµού; Ποιον εξυπηρετείτε;

Αυτή η διαλλακτικότητα µήπως εν τέλει είναι υποχωρητικότητα
σε ένα ζήτηµα που έρχεται και το οποίο οφείλουµε όλοι µαζί σύσ-
σωµοι να αντιµετωπίσουµε; Πώς δικαιολογείται αυτή η απόφασή
σας;

Σας εξήγησαν οι συνάδελφοι προηγουµένως ότι η κυβέρνησή
µας έδωσε και ουσιαστικό και αναπτυξιακό περιεχόµενο στο
ρόλο αυτού του Υπουργείου. Περιοχές της βορείου Ελλάδος που
κανείς δεν γύρισε να τις δει, ερηµωµένα ακριτικά χωριά που ζω-
ντάνεψαν, γιατί κάποιος ήταν κοντά και έσκυψε και µεταβίβασε το
πρόβληµα και πήρε την αρµοδιότητα από την Αθήνα και έδωσε
λύση στην καθηµερινότητα των ακριτών της Μακεδονίας και της
Θράκης. ∆εν ήταν ένα απλό Υπουργείο επιδοτήσεων. Θα έλεγα
ότι ήταν και «φάρος», αλλά και παρατηρητήριο µιας σειράς προ-
βληµάτων, που δυσκολεύονταν πολλές φορές να δει ή να ακού-
σει η κεντρική εξουσία. Σε τι αποσκοπεί, λοιπόν, αυτή η
κατάργηση;

Έλεγε κάποτε ο πρώην Αρχηγός σας ότι το όνοµά µας είναι η
ψυχή µας. Όµως, το ξεχάσατε γρήγορα. Ο συµβολισµός αυτού
του ονόµατος «Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης» εκτός από το
ουσιαστικό περιεχόµενο που προσδώσαµε, εκτός από τα αποτε-
λέσµατα αναπτυξιακής και εθνικής πολιτικής στην περιοχή, είχε
να κάνει και µε τα εργαλεία που θα χρειαστούµε το επόµενο διά-
στηµα στις διεθνείς διαπραγµατεύσεις.

∆εν έχουµε πάρει πειστικές απαντήσεις. Ελπίζω να πάρουµε
σήµερα. Όµως, θεωρώ ότι ήταν µεγάλο λάθος αυτή η απόφασή
σας και εύχοµαι αυτό το λάθος να µην αποδυναµώσει την εθνική
φαρέτρα επιχειρηµάτων τώρα που µπαίνουµε σε µια δύσκολη πε-
ρίοδο, κατά την οποία θα πρέπει τα πολιτικά kόµµατα να αθροί-
ζουν δυνάµεις, για να πολλαπλασιάζουν τα θετικά αποτελέσµατα
για τον ελληνισµό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Αλέξανδρος Κο-

ντός, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ: Θα πάρω και το χρόνο της δευτε-

ρολογίας µου, κυρία Πρόεδρε.
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Κυρία Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, το Υπουργείο Μακεδονίας
και Θράκης είχε έναν ξεχωριστό ρόλο, µε περιεχόµενο και συµ-
βολισµούς απολύτως αναγκαίους την περίοδο που διανύουµε.
Αποτελούσε πάντα ένα τµήµα της πολιτείας κοντά στην περιφέ-
ρεια και είναι σηµαντικό ότι έχει καταγραφεί στη συνείδηση των
πολιτών της Μακεδονίας και της Θράκης ως ο κυβερνητικός
πόλος σε αυτή τη δυναµική, αλλά και εθνικά ευαίσθητη περιοχή.

Από το 1912, όταν ουσιαστικά ξεκίνησε η ιστορία του Υπουρ-
γείου µε την απελευθέρωση της Μακεδονίας, αρχικά σαν Γενική
∆ιοίκηση Βορείου Ελλάδος, µέχρι σήµερα ο ρόλος του ήταν ιδι-
αίτερα σηµαντικός, ακόµη και στις περιόδους κατά τις οποίες οι
αρµοδιότητές του είχαν επί της ουσίας περιοριστεί.

∆εν έγινε τυχαία από τον αείµνηστο Εθνάρχη, τον Κωνσταντίνο
Καραµανλή, η επανίδρυσή του το 1974, που συνοδεύτηκε από
µια σηµαντική για την περιοχή δραστηριότητα, όπως επίσης δεν
αποφάσισε χωρίς λόγο το 1988 ο τότε Πρωθυπουργός, ο αεί-
µνηστος Ανδρέας Παπανδρέου, τη µετονοµασία του σε Υπουρ-
γείο Μακεδονίας - Θράκης, την οποία διατηρούσε µέχρι την
πρόσφατη απόφαση του σηµερινού Πρωθυπουργού. Και δεν
ήταν τυχαίο, επίσης, ότι ο ίδιος ο Ανδρέας Παπανδρέου ανέλαβε
καθήκοντα Υπουργού στο Υπουργείο Μακεδονίας - Θράκης το
1985.

Μέσα από την καθηµερινή µας επαφή µε τους πολίτες της Μα-
κεδονίας και της Θράκης, απ’ όπου εξάλλου προερχόµαστε και
εµείς, γνωρίζουµε καλά ότι η κοινωνία προσδοκούσε όχι µόνο
στη στήριξη του εν λόγω Υπουργείου, ιδιαίτερα όσο παραµένουν
ανοικτά εθνικά ζητήµατα που αφορούν στην περιοχή, αλλά και
στην περαιτέρω ανάπτυξη και ενδυνάµωσή του.

Εύλογα, λοιπόν, τίθεται το ερώτηµα τι άλλαξε σήµερα και ο
Πρωθυπουργός προέβη στην κατάργηση του Υπουργείου Μα-
κεδονίας και Θράκης και γιατί δεν το εξήγγειλε προεκλογικά.
Μήπως λύθηκε το µεγάλο εθνικό µας θέµα σχετικά µε την ονο-
µασία των Σκοπίων και κρίθηκε ότι δεν χρειάζεται έστω και ο συµ-
βολικός χαρακτήρας του Υπουργείου αυτού; ∆εν
προβληµατίζουν την Κυβέρνηση οι αντιδράσεις των πολιτών και
των φορέων της Μακεδονίας και της Θράκης, όπως επίσης και
των εκπροσώπων των οµογενειακών οργανώσεων; Και βέβαια,
πρέπει να πούµε ότι όλοι αυτοί διαφωνούν έντονα µε την από-
φαση που ελήφθη, θεωρώντας ότι καταργείται µια ουσιαστική
κυβερνητική παρουσία στην περιοχή.

∆εν ενδιαφέρει την Κυβέρνηση να διατηρήσει ένα συντονιστικό
όργανο, που αποτελούσε ένα σηµαντικό και απολύτως σεβαστό
θεσµό από τους κατοίκους της βορείου Ελλάδος και εξυπηρε-
τούσε διαχρονικές εθνικές ανάγκες ή τουλάχιστον δεν µπορούσε
να περιµένει η Κυβέρνηση έως την επίλυση, εάν ποτέ γίνει αυτή
η επίλυση, του προβλήµατος µε τα Σκόπια;

Ας µην κρυβόµαστε. Η κατάργηση του Υπουργείου Μακεδο-
νίας-Θράκης κρύβει πολλές παγίδες και όχι µόνο σε επίπεδο
εθνικό, αλλά και σε επίπεδο διοικητικό, καθώς η κατάσταση που
δηµιουργείται είναι εντελώς συγκεχυµένη και υπάρχει σοβαρός
κίνδυνος αρρυθµίας της όλης λειτουργίας του. ∆ιότι κάθε άλλο
παρά ενισχύεται η αποκέντρωση µε την απώλεια ενός Υπουρ-
γείου σε πορεία αναβάθµισης και την εγκατάσταση δύο Υφυ-
πουργών στη Θεσσαλονίκη. Και αυτό, γιατί πρώτον δεν έχουν
ξεκαθαρίσει οι αρµοδιότητες που οι δύο αυτοί Υφυπουργοί θα
ασκούν στα πλαίσια των καθηκόντων τους.

∆εύτερον, δεν υπάρχει –και αυτό το γνωρίζουν όσοι πέρασαν
από το Υπουργείο αυτό- η διοικητική υποστήριξη από πλευράς
προσωπικού ούτε και η εµπειρία, ώστε ακόµη και όταν αποκτή-
σουν αρµοδιότητες να µπορέσουν, αν τις ασκήσουν αποτελε-
σµατικά και δεν παραµένει τελικά διακοσµητικός ο ρόλος τους,
να είναι αποτελεσµατικοί.

Τρίτον, δεν έχει γίνει ουσιαστική συζήτηση για την αύξηση των
πόρων του Υπουργείου, αλλά ούτε και για τις δράσεις που οι δύο
Υφυπουργοί θα υλοποιούν µέσα από εθνικά προγράµµατα και
κυρίως µέσα από προγράµµατα της ∆’ Προγραµµατικής Περιό-
δου.

Τέταρτον, δεν έχει ξεκαθαρίσει ποιος Υφυπουργός θα είναι
αρµόδιος για την παρακολούθηση της σωρείας των δράσεων
που ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια υλοποιούσε το Υπουργείο.

Κατά συνέπεια, τα προβλήµατα που προκύπτουν, πέρα από τη

συµβολική τους διάσταση, είναι και πρακτικά και πολύ φοβού-
µαστε ότι τελικά θα έχουµε δύο Υφυπουργούς και δύο Γενικούς
Γραµµατείς χωρίς ουσιαστικό ρόλο, χωρίς αρµοδιότητες και µε
προφανή αρρυθµία στην άσκηση των καθηκόντων τους.

Το µεγάλο, όµως, ερώτηµα στο οποίο επανέρχοµαι είναι γιατί
την περίοδο αυτή επιλέγουµε, χωρίς καµµία προηγούµενη συζή-
τηση, να καταργήσουµε το συµβολισµό που είχε το συγκεκρι-
µένο Υπουργείο; Έχει άραγε η απόφαση αυτή σχέση µε τις
πρόσφατες ενέργειες της Κυβέρνησης σχετικά µε την εξεύρεση
λύσης στο επίµαχο ζήτηµα της ονοµασίας του γειτονικού κρά-
τους; Και βέβαια µας προβληµατίζει το γεγονός, τη µία µέρα να
συναντά ο Έλληνας Πρωθυπουργός τον Σκοπιανό οµόλογό του
στις Πρέσπες και φανερά να συζητούν θέµατα που έχουν σχέση
µε την προστασία του περιβάλλοντος και την εποµένη, να δηλώ-
νει ο Σκοπιανός Πρωθυπουργός ότι επιθυµεί στη συζήτηση για
την ενταξιακή ηµεροµηνία από την Ευρωπαϊκή Ένωση στη
FYROM να δεχθούµε να µη συζητηθεί η ονοµασία του κρατιδίου
αυτού ή να το συνδυάσω µε τις πληροφορίες που δηµοσιεύονται
στον Τύπο ότι ασκούνται πιέσεις στην Ελλάδα ώστε να προχω-
ρήσει σε υποχωρήσεις στο µείζον για τη χώρα µας και κυρίως
για τη βόρεια Ελλάδα, εθνικό αυτό θέµα;

Κλείνοντας, επιµένω ότι θεωρούµε ατόπηµα της Κυβέρνησης
την κατάργηση του Υπουργείου Μακεδονίας – Θράκης και ζη-
τούµε από την Κυβέρνηση να επανεξετάσει άµεσα το θέµα αυτό.

Κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι καιρός να αφήνουµε περιθώρια
στους Σκοπιανούς να σκέφτονται ότι κάνουµε τέτοιου είδους
υποχωρήσεις και λανθασµένες ενέργειες, την ώρα που αυτοί επι-
δίδονται σε µία άνευ προηγουµένου προπαγάνδα και πλαστο-
γράφηση της ιστορίας, την ώρα που διεκδικούν ψευδεπίγραφα
ονοµασία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε τον κ.

Κωνσταντίνο Κιλτίδη, Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Προφανώς δεν φέρει την ευθύνη η συµπαθεστάτη και φίλη

Υφυπουργός, συµπατριώτισσά µας. Όλη η επίκριση έχει να κάνει
µε την πρωθυπουργική απόφαση για την κατάργηση του συγκε-
κριµένου Υπουργείου.

Αγαπητοί συνάδελφοι, πολλές φορές από το Βήµα αυτό έχω
πει ότι όταν αναφέρεται κάποιος σε εθνικά θέµατα, τις περισσό-
τερες φορές όταν χάνεται το µέτρο, εµφανίζεται µε λαϊκισµό,
υπερπατριωτισµό ή οτιδήποτε άλλο συναφές επίθετο. Τολµώ να
πω, όµως, ότι επιτέλους –και απευθύνοµαι και στην ελληνική κοι-
νωνία- ορισµένα γεγονότα, ορισµένες έννοιες χωρίς ίχνος τέ-
τοιας εκµετάλλευσης, που προανέφερα, θα πρέπει να
εµφανίζονται µπροστά στα µάτια, στην ψυχή και στη συνείδηση
των Ελλήνων πολιτών.

Εδώ µιλάµε για χρόνια, για αγώνες γύρω από το Μακεδονικό
ζήτηµα ή αντίστροφα, Σκοπιανό. Αγωνιστήκαµε από µικρά παι-
διά, δώσαµε να καταλάβουν οι ελληνικές κυβερνήσεις έστω και
καθυστερηµένα ότι έπρεπε να υπάρχει η ονοµατολογία στη σύγ-
χρονη νεότερη ελληνική ιστορία, διότι δεν µπορεί να υπάρχει
ιστορικό κενό στη συνέχεια του έθνους και της πατρίδας. ∆εν
µπορεί να προστρέχει ο Υπουργός Εξωτερικών στη διπλωµατία
συνεχώς ή στην αρχαιότητα και να υπάρχει κενό στη νεότερη
ιστορία.

Αυτήν τη στιγµή µε τη γείτονα χώρα των Σκοπίων το πρόβληµα
δεν υφίσταται µόνο ως διένεξη γύρω από τους συµβολισµούς
και τη σηµατοδότηση κατά την αρχαιότητα. Αυτό το έχουµε ανα-
γνωρίσει. Υφίσταται µείζον θέµα κατά τη νεότερη ελληνική ιστο-
ρία για να υπάρχει η συνέχεια. Και έστω και καθυστερηµένα
κατάλαβαν οι ελληνικές κυβερνήσεις και οι Έλληνες Πρωθυ-
πουργοί τι πρέπει να κάνουν. Προφανώς όµως, ενθυµείστε όλοι
ότι µετά από θλιβερά γεγονότα, όταν προπηλακίστηκε η Πρόε-
δρος ∆ηµοκρατίας µαζί µε Υπουργό που τη συνόδευε, τότε αντι-
ληφθήκαµε ότι πρέπει να δώσουµε κι εµείς την ονοµατολογία
που πρέπει.

Όπως έκανε και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε τη µεταρρύθµιση
του Καποδίστρια, θέλησε να επανέλθει στην ιστορική συνέχεια.
Εποµένως, δεν είναι µαταιότητα, δεν έχει να κάνει µε µια αντι-
πολίτευση για την αντιπολίτευση, ή -αν θέλετε- µε µία προγονο-
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ληψία γύρω από την ελληνική ιστορία, αλλά έχει να κάνει µε την
ίδια τη ζωή µας.

Πιστεύω δε κατά τις προγραµµατικές δηλώσεις –το τόνισα πα-
ραστατικά- να µην πούµε ξανά το «κάθε πέρυσι και καλύτερα»
γύρω από αυτό το θέµα. ∆υστυχώς, όσον αφορά στο Μακεδο-
νικό ζήτηµα στη διένεξη µε τα Σκόπια ή µε την τότε Ενωµένη Γι-
ουγκοσλαβία ζούµε χαµένες µάχες. Κάθε πέρυσι και καλύτερα!
Και αυτό που κατακτήσαµε, ερχόµαστε τώρα να το ακυρώσουµε.
Το πιο απλό που δεν κοστίζει και τίποτα και δεν µας κατηγορεί και
κανείς για τίποτα.

Άραγε, δεν πρέπει να απολογηθεί ο Έλληνας Πρωθυπουργός,
η ελληνική Κυβέρνηση για ποιο λόγο προβαίνει σε αυτήν την
ενέργεια; Είµαστε εµείς µε φαντασιώσεις; Είναι ο ελληνικός λαός
-που έχει συνείδηση- αυτός ο οποίος εκεί που δεν υπάρχει πρό-
βληµα, γεννά πρόβληµα;

Σας θυµίζω πολύ γρήγορα: Το κτήριο του Υπουργείου πάλαι
ποτέ Μακεδονίας - Θράκης ονοµάζεται για µας που ζήσαµε και
στη Θεσσαλονίκη «∆ιοικητήριο», αγαπητοί µου φίλοι. Ήταν διοι-
κητήριο γι’ αυτήν την περιοχή. Και θα έπρεπε η ελληνική πολι-
τεία βήµα-βήµα, αυτά τα αργά βήµατα που έκανε, να του
προσδώσει τέτοια γνωρίσµατα. Και θα είµαι ευτυχής εάν κατά το
αιρετό των περιφερειών που εσείς ευαγγελίζεστε αποκτήσει τέ-
τοια γνωρίσµατα και προφανώς θα το επικροτήσουµε και προ-
φανώς θα χαρούµε να πείτε «Περιφέρεια Μακεδονίας και
Θράκης» και να έχει γνωρίσµατα του παρελθόντος!

Νοµίζω ότι εδώ προσβάλλεται και η θετική συνεισφορά όλων
των ηγετών γύρω από το ζήτηµα αυτό, όπως και αν λεγόταν κατά
το παρελθόν. Αλλά, ειλικρινά δεν περίµενα ποτέ να ακυρωθεί
ένας Πρωθυπουργός, ο ιδρυτής σας, κατά τέτοιον τρόπο από
τον υιό του. Είναι ειλικρινά µια συµπεριφορά η οποία δύο πράγ-
µατα δείχνει ή ότι ο νυν Πρωθυπουργός γνωρίζει την ελληνική
ιστορία καλύτερα και γνωρίζει που πρέπει να µας οδηγήσει ή ο
ιδρυτής σας προφανώς εβρίσκετο σε λάθος δρόµο.

Παρά ταύτα ειλικρινά, έστω και αργά, πρέπει να σηµατοδοτή-
σετε διαφορετικά στο µέλλον αυτήν την ελληνική εδραιωµένη
θέση για τη διεκδίκηση των αυτονόητων της ελληνικής ιστορίας.
Είναι προσβλητικό για τον καθέναν από όλους που αγωνίστηκαν
γι’ αυτήν την υπόθεση. ∆εν µένω στα άλλα ζητήµατα, αλλά εδώ
έχει να κάνει µε τιµή και περηφάνια. Και αυτά οφείλετε να τα µε-
ταφέρετε στον Πρωθυπουργό και αν έχει συναίσθηση αυτής της
ιστορικής ευθύνης, να προβεί στη δέουσα διόρθωση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Βουλευτής της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Παπαδόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
νοµίζω ότι ήταν η πρώτη αλλά πάρα πολύ σηµαντική απογοή-
τευση που, κυρία Υπουργέ, δώσατε στον ελληνικό λαό και κυ-
ρίως στους Μακεδόνες. Και λέω η πρώτη, διότι µέχρι σήµερα
που συζητείται η επερώτησή µας αυτή, έχουν προκύψει και πολ-
λές ακόµα, µε σηµαντικότερες την αλλαγή πλεύσης σας στα θέ-
µατα της οικονοµίας, τον εµπαιγµό και την κοροϊδία αυτή, για την
κάλυψη των θέσεων των γενικών γραµµατέων και πάρα πολλές
άλλες, που δεν είναι της στιγµής να αναφερθούµε.

Πραγµατικά, είναι ιδιαίτερα σηµαντικό για µας τους Μακεδό-
νες το ότι δεν συνειδητοποιείτε –ακόµα και για σας που θεωρώ
ότι έχετε µία ευθύνη να µεταφέρετε την κουβέντα αυτήν που κά-
νουµε σήµερα και στον ίδιο τον Πρωθυπουργό, σαν Μακεδόνας
που είστε- αυτός ο αρνητικός συµβολισµός της απάλειψης του
ονόµατος, τη διαγραφή των όρων «Μακεδονία και Θράκη» από το
Υπουργικό Συµβούλιο της ελληνικής Κυβέρνησης χωρίς κανέναν
απολύτως λόγο. Πόσο ενοχλητικό, αν θέλετε ενοχοποιητικό είναι
για σας, για την Κυβέρνησή σας και στην Ελλάδα αλλά και σε
όλη την διεθνή κοινότητα.

∆εν απαντήθηκε ούτε καν το ερώτηµα κατά πόσο στο φετινό
προϋπολογισµό τα 20.000.000 ευρώ ήταν χρήµατα που το «Μα-
κεδονίας – Θράκης» στήριζε τη Μακεδονία και τη Θράκη, στή-
ριζε νοµούς µε ιδιαίτερα προβλήµατα, µε σηµαντικά
προβλήµατα, ακριτικούς νοµούς.

Για το τι θα κάνετε φέτος δεν έχετε µιλήσει καθόλου.
∆εν έχετε µιλήσει καθόλου για το τι θα γίνει µε την έκταση της

∆ιεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης. ∆εν έχετε πει απολύτως τί-
ποτα για το τι θα συµβεί µ’ ένα πολύ σηµαντικό θέµα που εγώ
σαν Βουλευτής του Νοµού Κοζάνης το έζησα και πραγµατικά
ήταν ιδιαίτερα χρήσιµο για την περιοχή µας, δηλαδή, για το αν θα
συνεχιστεί ή όχι από τη Γενική Γραµµατεία του Υπουργείου Μα-
κεδονίας-Θράκης η χρηµατοδότηση της κινητής µονάδας της
πρόληψης του καρκίνου από το ∆ιογένειο Νοσοκοµείο, σε µία
περιοχή όπως είναι ο Νοµός Κοζάνης µε βεβαρηµένο περιβάλ-
λον. Πρέπει να σας πω ότι η µονάδα αυτή τα τελευταία χρόνια
έχει εξετάσει πάνω από δύο χιλιάδες ανθρώπους και κυρίως γυ-
ναίκες για τον καρκίνο του µαστού.

Πραγµατικά αυτές είναι πρακτικές οι οποίες εντυπωσιάζουν.
Με καµµία λαϊκίστικη λογική δεν πήγαµε να ετοιµάσουµε αυτήν
την επερώτηση, µακριά αυτό από µένα και απ’ όλους εµάς. Είναι
πρακτικές που θα τις αντιµετωπίσουµε. Συνοµιλούµε µε τον
κόσµο στη Μακεδονία και στη Θράκη και πραγµατικά είναι εντυ-
πωσιακή η αντίδρασή του στη συµπεριφορά σας. ∆εν είναι κακό
να πει κανείς «κάναµε λάθος και µπορούµε να το αλλάξουµε».

Ελπίζω να µην ισχύει αυτό που οι δηµοσιογραφικές πληροφο-
ρίες αναφέρουν, ότι δηλαδή αυτή πιθανόν ήταν µία πρώτη κίνηση
παραχώρησης, αν θέλετε, στην εξωτερική µας πολιτική στους
Σκοπιανούς, στη λογική τους και στην πρακτική που µε ενοχλη-
τικό τρόπο ασκούν τα τελευταία χρόνια για τη χώρα µας. Αυτή
ήταν µία λάθος απόφαση, ήταν ένα πολιτικό ατόπηµα που εύχο-
µαι να µην έχει εθνικό κόστος. Για να µην έχει όµως εθνικό κό-
στος έχετε υποχρέωση κι εσείς προσωπικά και ο Πρωθυπουργός
να αλλάξετε την απόφαση αυτή, να απαντήσετε µε ειλικρίνεια και
εµπεριστατωµένα για ποιο λόγο έγινε. Πρέπει να απαντήσετε σε
όλους τους Έλληνες πολίτες, κυρίως όµως στους πολίτες της
Μακεδονίας και της Θράκης.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει η Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και

Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Τζάκρη.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, επί του πρώτου ερωτήµατος της επερώτησης για
τη σηµασία και τις συνέπειες της µετατροπής του ΥΜΑΘ και της
αντικατάστασής του από τη Γενική Γραµµατεία Μακεδονίας-Θρά-
κης -της οποίας οι αρµοδιότητες ανήκουν πλέον εξ ολοκλήρου
στο Υπουργείο Εσωτερικών- έχω απαντήσει πρόσφατα µε πλη-
ρότητα και σαφήνεια σε προηγούµενη επίκαιρη ερώτηση του
πρώτου επερωτώντα Βουλευτή εντός του ελληνικού Κοινοβου-
λίου. Επειδή όµως φαίνεται ότι οι απαντήσεις µου δεν έγιναν πλή-
ρως αντιληπτές, είµαι υποχρεωµένη να επαναλάβω εν συντοµία
την προηγούµενη τοποθέτησή µου.

Σας ξαναρωτώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Σε τι ακριβώς
εµπόδισε η ύπαρξη του ΥΜΑΘ κατά τα τελευταία είκοσι χρόνια
εκατόν είκοσι επτά κράτη της υφηλίου να αναγνωρίσουν τα γει-
τονικά µας Σκόπια µε τη συνταγµατική τους ονοµασία κι όχι ως
FYROM; Σε ποιες ενέργειες προώθησης της ελληνικότητας της
Μακεδονίας προέβη αυτοτελώς το ΥΜΑΘ και δη ξεχωριστά από
το Υπουργείο Εξωτερικών της χώρας µας ως σήµερα τις οποίες
δεν µπορεί να συνεχίσει η συσταθείσα στη θέση του Γενική Γραµ-
µατεία Μακεδονίας-Θράκης;, Κύριε Καλαφάτη, κύριε Τζίµα,
µήπως υπήρχε κάποια ξεχωριστή διεύθυνση του Υπουργείου που
ασχολούνταν µε την προώθηση των ελληνικών θέσεων για το
Σκοπιανό είτε σε ευρωπαϊκό είτε σε διεθνές επίπεδο; Μήπως είχε
σχεδιαστεί από το ΥΜΑΘ το ελάχιστο, το αυτονόητο, δηλαδή,
κάποιος διαδικτυακός τόπος που να προωθεί τις θέσεις µας
µέσω του διαδικτύου σε ολόκληρο τον κόσµο ή µήπως η συγκε-
κριµένη Γραµµατεία αποκτά πια την ιστορική ευκαιρία να οργα-
νωθεί κατάλληλα από το Υπουργείο Εσωτερικών ώστε να
ασχοληθεί µ’ όλα αυτά τα κρίσιµα ζητήµατα για τη Μακεδονία
και τη Θράκη;

Όσο και αν κατανοώ και αν σέβοµαι το συµβολισµό σας στην
ύπαρξη των όρων «Μακεδονία» και «Θράκη» που διατηρούνται
και για τη Γενική Γραµµατεία, δεν µπορώ να µην επισηµάνω ότι
η διατήρηση του συγκεκριµένου Υπουργείου που για πολλά χρό-
νια λειτούργησε ως κέλυφος απογυµνωµένο από ουσιαστικές
δράσεις, από κονδύλια και προγράµµατα και µε αρµοδιότητες

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Κ’ - 30 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2009 763



που συχνά έρχονταν σε σύγκρουση µ’ αυτές των υπολοίπων πε-
ριφερειών και νοµαρχιών της βορείου Ελλάδας όχι απλώς δεν
περιέσωσε την ελληνικότητα της Μακεδονίας στην περιοχή, αλλά
αντιθέτως την υποβάθµιζε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αυτό το
έχει νιώσει περισσότερο από τον καθένα ο πολίτης της Μακεδο-
νίας και της Θράκης που για όλα τα σηµαντικά θέµατα δηµόσιας
διοίκησης και οικονοµίας ήταν υποχρεωµένος όλα αυτά τα χρό-
νια να καταφεύγει στις υπηρεσίες των αντίστοιχων Υπουργείων
της Αθήνας, καθώς το ΥΜΑΘ δεν µπορούσε να απαντήσει στα
αιτήµατά του.

Θα ήθελα επίσης να υπενθυµίσω στους επερωτώντες Βου-
λευτές της Αντιπολίτευσης ότι την εξωτερική πολιτική σε µια
χώρα τη χαράσσει και την εφαρµόζει το Υπουργείο Εξωτερικών
της χώρας αυτής ενεργώντας µε στοχευµένη πολιτική και µεθο-
δευµένη δράση. ∆εν µπορούµε να αναµένουµε την άσκηση εξω-
τερικής πολιτικής από δύο ή περισσότερα Υπουργεία επειδή
κάποιο απ’ αυτά εδρεύει στη συγκεκριµένη περιοχή που αφορά
το επί µέρους ζήτηµα της εξωτερικής πολιτικής γιατί έτσι πολύ
απλά περιορίζουµε την άσκηση της εξωτερικής µας πολιτικής σε
φωνασκίες και σε κορώνες και φαινόµαστε να λειτουργούµε
χωρίς συγκεκριµένη πολιτική θέση σ’ αυτό το ζήτηµα.

Σε κάθε περίπτωση θέλω να επισηµάνω µόνο ότι όταν ο Πρω-
θυπουργός µιας χώρας αναλαµβάνει προσωπικά το Υπουργείο
Εξωτερικών της χώρας του και από τις πολύ πρώτες µέρες της
ανάληψης της διακυβέρνησης σπεύδει να έλθει σε επαφή µε
όλους τους ηγέτες των χωρών της Ευρώπης και ιδίως µε τους
ηγέτες των χωρών που εγείρουν εθνικές αξιώσεις σε βάρος της
χώρας µας και ξεκαθαρίζει σε όλους τους τόνους ότι υπάρχει η
«κόκκινη γραµµή» στην εξωτερική µας πολιτική που δεν αποτελεί
αντικείµενο παραµικρής διαπραγµάτευσης, δίνει µόνος του το
µεγαλύτερο συµβολισµό για το πόσο σοβαρά και υπεύθυνα αντι-
µετωπίζεται η εξωτερική πολιτική της χώρας µας. Και νοµίζω ότι
αυτός είναι ο µόνος συµβολισµός που χρειάζεται η χώρα µας και
οι Έλληνες πολίτες.

Έρχονται σήµερα οι επερωτώντες Βουλευτές να µας γνωρί-
σουν τα µεγάλα έργα που προώθησε το ΥΜΑΘ στη Μακεδονία
και στη Θράκη για την τόνωση της επιχειρηµατικότητας και της
οικονοµίας της περιοχής που έφτασε σήµερα να εντοπίζει δυ-
στυχώς τη βαθύτερη οικονοµική ύφεση των τελευταίων δεκαε-
τιών. Και µάλιστα, απαιτούν να µάθουν σε ποιες ενέργειες έχουµε
προβεί σε πενήντα µέρες διακυβέρνησης για την προώθηση ή
την ολοκλήρωσή τους. Και αναφέρουν µια σειρά δράσεων του
ΥΜΑΘ που στην πραγµατικότητα δεν είναι παρά ευκαιριακές
εξαγγελίες συναντήσεις µε τοπικούς φορείς µόνο για το θεαθή-
ναι και πρόχειρες αποφάσεις χωρίς περιεχόµενο και προσδοκία
υλοποίησης. ‘Η ακόµη χειρότερα, υποσχέσεις χρηµατικών ενι-
σχύσεων σε διάφορους φορείς που όµως ακυρώθηκαν από το
Ελεγκτικό Συνέδριο γιατί δεν ακολουθήθηκε η νόµιµη διαδικασία
για τη χορήγησή τους.

Και εξειδικεύω αµέσως. Παρουσιάζετε, κύριοι Βουλευτές, ως
µέγιστο εγχείρηµα της κυβέρνησής σας, το γεγονός ότι µετά από
πεντέµισι χρόνια διακυβέρνησης της χώρας, πήρατε την από-
φαση µετεγκατάστασης της ∆ΕΘ στην έκταση του ΑΤΕΙ στη
Σίνδο. Και µάλιστα, απαιτείτε να µάθετε γιατί σε πενήντα µέρες
διακυβέρνησης της χώρας µας από τη νέα Κυβέρνηση ακόµη δεν
προβήκαµε σε κάποια ενέργεια υλοποίησης αυτής της απόφα-
σης.

Πέρα από την προφανή ειρωνεία του συγκεκριµένου ερωτή-
µατος, θα πρέπει να σας θυµίσω ότι το 2002 η τότε κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ µε αφορµή τη διεκδίκηση της παγκόσµιας έκθεσης
EXPO 2007, κατέθεσε ολοκληρωµένη µελέτη που εισηγούνταν
τη µεταφορά της ∆ΕΘ. Ωστόσο επί χρόνια αυτό το θέµα τελεί
ακόµη υπό συζήτηση.

Επί πεντέµισι χρόνια διακυβέρνησης της χώρας από τη Νέα
∆ηµοκρατία η µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ αποτέλεσε απλώς και
µόνο µια προσφιλή υπόσχεση που έδινε ο προηγούµενος Πρω-
θυπουργός κάθε φορά στα εγκαίνια της ∆ΕΘ. Και τώρα, λίγους
µήνες πριν τις εκλογές, λάβατε ως Υπουργείο µια απόφαση για
την κατασκευή νέου διεθνούς εκθεσιακού και συνεδριακού κέ-
ντρου στην έκταση του ΤΕΙ στη Σίνδο, δίχως να πραγµατοποιή-
σετε προηγούµενα µια ολοκληρωµένη µελέτη για το όλο

εγχείρηµα και δίχως να έχετε µπει καν στον κόπο να αναζητή-
σετε τον τρόπο χρηµατοδότησης ενός τόσο σηµαντικού και δα-
πανηρού έργου,. και φυσικά, δίχως να ορίσετε ένα
χρονοδιάγραµµα ενεργειών.

Και έρχεσθε σήµερα µετά από πενήντα µέρες διακυβέρνησης
της χώρας από το ΠΑΣΟΚ και δίχως αιδώ απαιτείτε να µάθετε
σε ποιες ενέργειες έχουµε προβεί ως Γενική Γραµµατεία Μακε-
δονίας-Θράκης για την υλοποίηση αυτού του έργου για το οποίο
η µοναδική σας συνεισφορά επί πεντέµισι έτη ήταν µια απόφαση
που ελήφθη κυριολεκτικά στο πόδι και περιελάµβανε όσα χρειά-
ζονταν για την έκδοση ενός δελτίου Τύπου µε ποµπώδεις εξαγ-
γελίες και αόριστες υποσχέσεις. Επειδή όµως η µετεγκατάσταση
της ∆ΕΘ αποτελεί χρόνιο αίτηµα των παραγωγικών φορέων της
πόλης, την αναγκαιότητα ικανοποίησης του οποίου είχαµε αντι-
ληφθεί χρόνια πριν και µάλιστα από το 2002, σας ενηµερώνω ότι
στη Γενική Γραµµατεία Θράκης που τόσο πολύ υποτιµάτε, γιατί
δεν έχει τον τίτλο του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης, είµαστε
διατεθειµένοι να προχωρήσουµε σε νέα µελέτη δεδοµένου ότι η
µελέτη του 2002 δεν ανταποκρίνεται στις σηµερινές ανάγκες της
πόλης, όπως έχουν διαµορφωθεί επτά χρόνια µετά, προκειµένου
να επιλέξουµε το καταλληλότερο σηµείο για την κατασκευή του
νέου εκθεσιακού χώρου, αφού ακούσουµε µε προσοχή όλες τις
προτάσεις.

Ακολούθως, µας κατηγορείτε ότι δήθεν αποφεύγουµε ως Κυ-
βέρνηση να δεσµευτούµε για την αξιοποίηση του συνόλου της
σηµερινής έκτασης της ∆ΕΘ στο κέντρο της Θεσσαλονίκης µε
τη δηµιουργία µητροπολιτικού πάρκου χωρίς κατακερµατισµούς
και οικοπεδοποιήσεις. Θεωρώ την ερώτησή σας και την κατηγο-
ρία που αυτή περιέχει χωρίς περιεχόµενο, αν όχι παραπλανητική,
καθώς επανειληµµένα έχω δηλώσει σε συνεντεύξεις µου ότι συγ-
χρόνως µε τη µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ στον καταλληλότερο
τόπο που µένει να επιλεγεί κατόπιν µελέτης και διαβούλευσης µε
όλους τους εµπλεκόµενους φορείς, θα διαµορφώσουµε το ση-
µερινό εκθεσιακό κέντρο σε µητροπολιτικό πάρκο προκειµένου
να αντιµετωπιστεί και η περιβαλλοντική επιβάρυνση που λόγω
της έλλειψης πρασίνου στην πόλη είναι πολύ µεγάλη. Συνεπώς
δεν κατανοώ ούτε την κατηγορία σας ούτε και την απορία σας,
αφού η δέσµευσή µας είναι σαφής και ρητή.

Συνεχίζετε στην αναφορά των µεγάλων εγχειρηµάτων του
Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης επί ηγεσίας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και απαιτείτε να µάθετε αν θα υποστηρίξουµε ή όχι την
ολοκλήρωση της χωροθέτησης στις ζώνες καινοτοµίας Θεσσα-
λονίκης και ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα των ενεργειών µας
στην κατεύθυνση αυτή. Και τι να πει κανείς γι’ αυτό το τεράστιο
εγχείρηµα της κυβέρνησής σας, που το µόνο «τεράστιο» που έχει
να επιδείξει είναι οι σκανδαλώδεις αµοιβές και δαπάνες µε τις
οποίες χρέωσε το ελληνικό δηµόσιο η εταιρεία που συστήσατε
µε νόµο για την εκτέλεση του συγκεκριµένου εγχειρήµατος και
το ανύπαρκτο έργο που µας παρέδωσε µετά από τρία ολόκληρα
χρόνια λειτουργίας.

Ως γνωστόν, για την επίτευξη του πραγµατικά σηµαντικού
έργου της χωροθέτησης στις ζώνες καινοτοµίας Θεσσαλονίκης,
συστήθηκε µε το ν.3489/2006 από τα συναρµόδια Υπουργεία µια
εταιρεία µε την επωνυµία «Αλεξάνδρεια Ζώνη Καινοτοµίας Α.Ε.»
που ανέλαβε να προβεί στη χωροθέτηση στις ζώνες καινοτοµίας
και την επιλογή των κριτηρίων µε βάση τα οποία διάφορες επι-
χειρήσεις θα µπορούσαν να εγκατασταθούν στη ζώνη αυτή. Μά-
λιστα, µε απόφαση των συναρµοδίων Υπουργών το ∆.Σ. της
εταιρείας ορίστηκε εντεκαµελές και τοποθετήθηκαν τα µέλη και
ο διευθύνων σύµβουλος αυτού µε αµοιβές για το διευθύνοντα
σύµβουλο 13.000 ευρώ το µήνα, για τον πρόεδρο του ∆.Σ. 3.000
ευρώ το µήνα, για τον αντιπρόεδρο 1.500 ευρώ, για τα µέλη 700
ευρώ και πάει λέγοντας.

Μόλις το καλοκαίρι του 2009 και δη λίγο πριν τις εθνικές εκλο-
γές, η εταιρεία πρόφτασε να συντάξει τον κανονισµό εσωτερι-
κής λειτουργίας της και τον κανονισµό προµηθειών και παροχής
υπηρεσιών, οι οποίοι, όµως, δεν έχουν εγκριθεί ακόµα από τα
εποπτευόµενα Υπουργεία, µε συνέπεια η εταιρεία να παραµένει
ουσιαστικά και τυπικά ανενεργής.

Όσον αφορά, δε, τους άλλους δύο κανονισµούς, τους κανονι-
σµούς εκτέλεσης έργων και µισθώσεων, που κατά το συστατικό
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νόµο της εταιρείας το ∆.Σ. αυτής έπρεπε να συντάξει αµέσως
µετά τη συγκρότησή του σε σώµα, το πανάκριβο αυτό ∆.Σ. δεν
προέβη ποτέ ως σήµερα στη σύνταξή τους, αλλά, όπως µας πλη-
ροφόρησε, έχει στείλει παρατηρήσεις για να γίνουν τροπολογίες
στον ιδρυτικό της εταιρείας νόµο.

∆ηλαδή, µε απλά λόγια, η κατάρτιση των συγκεκριµένων κα-
νονισµών έχει εναποτεθεί για το πολύ µακρινό µέλλον.

Όπως καταλαβαίνετε, εν προκειµένω µιλούµε για µία εταιρεία
που δεν µπορεί να λειτουργήσει ούτε καν τυπικά. Το ∆.Σ. της
εταιρείας, όµως, που συστήσατε, είχε την υποχρέωση να συντά-
ξει και κάτι πολύ σηµαντικότερο: Το στρατηγικό σχέδιο ανάπτυ-
ξης της εταιρείας.

Τι έκανε η εταιρεία στην κατεύθυνση αυτή; Απολύτως τίποτα,
καθώς η κυβέρνησή σας µη θέλοντας να ταλαιπωρήσει τα ακρι-
βοπληρωµένα µέλη του παραπάνω ∆ιοικητικού Συµβουλίου µε
επιπλέον εργασία, έσπευσε, διά των εποπτευόντων Υπουργείων,
να αναθέσει σε µία κοινοπραξία εξωτερικών συµβούλων, που
πληρώθηκε αδρά ως εξωτερικός συνεργάτης από το δηµόσιο,
να συντάξει το λεγόµενο στρατηγικό σχέδιο ανάπτυξης, το οποίο
φυσικά όφειλε να συντάξει το πανάκριβο ∆.Σ. της ανωτέρω εται-
ρείας.

Μάλιστα, η ανωτέρω κοινοπραξία εξωτερικών συµβούλων πα-
ρέδωσε το στρατηγικό σχέδιο προς µελέτη στο ∆.Σ. της εται-
ρείας µόλις τον Ιούλιο του 2009. Τα δε µέλη του ∆.Σ. το έκριναν
µη εφαρµόσιµο και αποφάσισαν λίγο πριν τις τελευταίες εκλο-
γές, το Σεπτέµβριο του 2009, ότι πρέπει να συντάξουν µόνοι τους
νέο σχέδιο. Και υποσχέθηκαν, µάλιστα, να το παραδώσουν µέχρι
το τέλος του 2009.

Ακόµα και τη µελέτη του χωροταξικού σχεδιασµού αυτό το
σκανδαλωδώς αµειβόµενο ∆.Σ. την ανέθεσε και πάλι σε εξωτε-
ρικούς µελετητές, µε αµοιβή που, βεβαίως, θα πληρώσει το δη-
µόσιο.

Μετά απ’ όλα τα παραπάνω, θα ήθελα να σας ρωτήσω ποιο
είναι το έργο που παρέδωσε τελικά µετά από τρία χρόνια λει-
τουργίας η εταιρεία που διά νόµου συστήσατε για τη χωροθέ-
τηση και την οργάνωση της ζώνης καινοτοµίας Θεσσαλονίκης
και το οποίο απαιτείτε µε δύο απανωτές επερωτήσεις στο ελλη-
νικό Κοινοβούλιο να σας απαντήσουµε αν θα το συνεχίσουµε. Και
µάλιστα, ζητάτε να σας δώσουµε και χρονοδιαγράµµατα για τις
επόµενες ενέργειές µας, λες και υπάρχουν προηγούµενες ενέρ-
γειες από τη δική σας πλευρά, που θα έπρεπε εµείς να τις συνε-
χίσουµε.

Αυτές, λοιπόν, τις προηγούµενες ενέργειες εµείς δεν θα τις
συνεχίσουµε. Θα ξεκινήσουµε το εγχείρηµα από την αρχή και θα
το υλοποιήσουµε πραγµατικά, αφού, όµως, πρώτα εξορθολογή-
σουµε τη λειτουργία και τις δαπάνες της προαναφερόµενης εται-
ρείας και αναδοµήσουµε το ∆.Σ. αυτής, ώστε να έχει µία πιο
τεχνοκρατική κατεύθυνση.

Συνεχίζοντας την απαρίθµηση των µεγάλων και στρατηγικών
εγχειρηµάτων της κυβέρνησής σας, ερωτάτε αν θα υποστηρί-
ξουµε κι αν θα συνεχίσουµε την πρωτοβουλία που είχε αναλάβει
το ΥΜΑΘ για την προώθηση της αξιοποίησης των επτακοσίων
ογδόντα στρεµµάτων στα όρια των ∆ήµων Λαγκαδά και Μυγδο-
νίας προς την κατεύθυνση δηµιουργίας ενός τρίτου πυλώνα στη
βορειοδυτική Θεσσαλονίκη.

Πράγµατι, αναζήτησα τις ενέργειες του Υπουργείου στο συ-
γκεκριµένο θέµα, καθώς ο τρόπος που το παρουσιάζετε στην
επερώτησή σας δηλώνει ότι το ΥΜΑΘ είχε κινηθεί ουσιαστικά
προς την κατεύθυνση της αξιοποίησης της επίµαχης έκτασης.
Και προσπάθησα να ενηµερωθώ. Για µία ακόµη φορά η µόνη
ενέργεια του Υπουργείου Μακεδονίας – Θράκης στο συγκεκρι-
µένο αναµφισβήτητα σοβαρό θέµα, αναλωνόταν σε ένα βαρύ-
γδουπο δελτίο Τύπου του Υπουργείου µε ηµεροµηνία 29/9/2009,
που ενηµέρωνε ότι ο ερωτών Βουλευτής και τότε Υπουργός
ΥΜΑΘ είχε συνάντηση µε τους ∆ηµάρχους Λαγκαδά και Μυγδο-
νίας και είχαν συµφωνήσει να αξιοποιήσει το Υπουργείο τη συ-
γκεκριµένη έκταση, που είχε διατεθεί από τους ανωτέρω δήµους,
για τη µετεγκατάσταση σε αυτή της ∆ΕΘ, αλλά δεν είχε επιλεγεί
τελικά γιατί προτιµήθηκε η περιοχή του ΑΤΕΙ στη Σίνδο για τη δη-
µιουργία ενός τρίτου πυλώνα ανάπτυξης.

Από εκεί και πέρα το ΥΜΑΘ δεν έκανε καµµία ενέργεια για την

υλοποίηση της συγκεκριµένης συµφωνίας, που και αυτή επρό-
κειτο να παραµείνει µία εξαγγελία που θα διακηρύσσεται από
καιρού εις καιρόν από επίσηµα χείλη για την εξυπηρέτηση µι-
κροπολιτικών, κάθε φορά, σκοπιµοτήτων.

Και πώς αλλιώς θα µπορούσε να αντιµετωπιστεί αυτή η συµ-
φωνία κυρίων που συνήφθη προφορικά, στα πλαίσια µιας εθιµο-
τυπικής συνάντησης, ενός Υπουργού µε δύο δηµάρχους, για την
οποία δεν τηρήθηκε κανένα πρακτικό, δεν καταγράφηκε καµµία
συγκεκριµένη απόφαση ή θέση, δεν αναλήφθηκε η υποχρέωση
διενέργειας καµµιάς µελέτης και δεν συγκεκριµενοποιήθηκε καν
το περιεχόµενό της, ώστε να ξέρουµε τι ακριβώς θα περιλαµβά-
νει αυτός ο τρίτος πυλώνας ανάπτυξης και τι ακριβώς είχαν στο
νου τους οι ερωτώντες σήµερα Βουλευτές της Αντιπολίτευσης
και τότε Υπουργός, όταν µιλούσαν για δηµιουργία τρίτου πυλώνα
ανάπτυξης στη βορειοδυτική Θεσσαλονίκη; ∆ιότι αυτή η προχει-
ρότητα και παντελής έλλειψη σχεδιασµού για µένα σηµαίνει ότι
πιθανότατα ο τότε Υπουργός ΥΜΑΘ, εν όψει της προτίµησης της
έκτασης του ΑΤΕΙ στη Σίνδο για τη µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ,
θέλησε µε µία κίνηση εντυπωσιασµού να χρυσώσει το χάπι στους
∆ηµάρχους Λαγκαδά και Μυγδονίας, που καίτοι προσέφεραν τη
συγκεκριµένη έκταση για τη µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ εκεί,
ωστόσο παραλείφθηκαν, υποσχόµενος ότι το ΥΜΑΘ θα αξιοποι-
ήσει και τη συγκεκριµένη έκταση για αναπτυξιακούς λόγους, δη-
µιουργώντας εκεί έναν τρίτο πυλώνα ανάπτυξης.

Τώρα, το τι θα περιλαµβάνει αυτός ο πυλώνας, πώς θα σχε-
διαστεί, ποιοι φορείς θα συµµετέχουν, ποιες επιχειρήσεις θα
ενταχθούν και πώς θα χρηµατοδοτηθεί το όλο εγχείρηµα, ε, αυτά
ήταν επί µέρους ζητήµατα που προφανώς δεν απασχόλησαν τον
τότε Υπουργό, καθώς ο σκοπός του ήταν καθαρά επικοινωνια-
κός.

Όσον αφορά τις ενέργειες στις οποίες σκοπεύουµε να προ-
βούµε ως Γενική Γραµµατεία Μακεδονίας – Θράκης και ως
Υπουργείο Εσωτερικών στο συγκεκριµένο ζήτηµα, αναφέρω ότι
η αξιοποίηση της συγκεκριµένης έκτασης για την ενίσχυση της
επιχειρηµατικότητας και την ανάπτυξη της οικονοµίας στην πε-
ριοχή, είναι ένα ζήτηµα που σαφώς µας ενδιαφέρει.

Οι όποιες, όµως, αποφάσεις µας και ενέργειές µας θα γίνουν
µετά από εκτεταµένη διαβούλευση µε όλους τους εµπλεκόµε-
νους φορείς και κατόπιν σχετικής ολοκληρωµένης τεχνικής και
οικονοµοτεχνικής µελέτης και θα ανακοινωθούν επίσηµα, όταν
θα έχουν λάβει σαφή χαρακτήρα και σαφές περιεχόµενο, καθώς
εξαγγελίες υποσχέσεων χωρίς αντίκρισµα δεν µας αφορούν και
δεν ανταποκρίνονται στο περιεχόµενο της πολιτικής µας.

Μας ερωτά περαιτέρω ο τέως Υπουργός Μακεδονίας-Θράκης
και οι λοιποί συνάδελφοι για το µέλλον της ∆ιεύθυνσης Προστα-
σίας και Ανάπτυξης του Θερµαϊκού Κόλπου και των προγραµµά-
των που το Υπουργείο, έχει δροµολογήσει και έχει υλοποιήσει. Η
∆ιεύθυνση Προστασίας και Ανάπτυξης του Θερµαϊκού Κόλπου
του πρώην ΥΜΑΘ ιδρύθηκε το 2006 και υπάγεται κατευθείαν
στον Υπουργό, ενώ εκκρεµεί ακόµη η έκδοση της ΚΥΑ περί κα-
θορισµού ορίων περιοχής αρµοδιότητας της ∆ιεύθυνσης. Και
πέραν της διοργάνωσης εκδηλώσεων, ηµερίδων, σεµιναρίων, τον
ετήσιο διαγωνισµό για την ανάθεση του καθορισµού των υδάτων
του Θερµαϊκού µε ειδικό σκάφος, τη συλλογή στοιχείων από τις
κατά τόπους νοµαρχίες των εισροών από τα διάφορά ποτάµια
στο Θερµαϊκό και άλλων δραστηριοτήτων, η ανωτέρω ∆ιεύθυνση
εµπλέκεται πράγµατι στην εκτέλεση ενός ευρωπαϊκού προγράµ-
µατος προϋπολογισµού 1,5 εκατοµµυρίων ευρώ, συγχρηµατο-
δοτούµενο σε ποσοστό 50% από τις δράσεις του ΕΟΧ-ΕΖΕΣ
(Ευρωπαϊκός Οικονοµικός Χώρος- Ενιαία Ζώνη Ελεύθερων Συ-
ναλλαγών). Το πρόγραµµα παρελήφθη από τη νέα Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ σε πολύ αρχικό στάδιο, καθώς η θετική εισήγηση της
επιτροπής που διενέργησε τον έλεγχο έγινε γνωστή µόλις πριν
τις εκλογές του 2009 και µε πολύ στενό χρονικό ορίζοντα έως
την τελική υλοποίηση του προγράµµατος µε ορίζοντα µόλις δε-
καοκτώ µηνών. Για το λόγο αυτό, και επειδή το πρόγραµµα πα-
ραµένει υψηλά στα ενδιαφέροντα της Γενικής Γραµµατείας της
Μακεδονίας-Θράκης, καταβάλλεται κάθε δυνατή προσπάθεια να
καλυφθεί ο νέος χρόνος. Ήδη το Νοέµβριο του 2009 βγήκε η
απόφαση έγκρισης του έργου και βρίσκεται σε εξέλιξη η διαδι-
κασία επιλογής του νοµίµου εκπροσώπου, του επικεφαλής εταί-
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ρου, δηλαδή της Γενικής Γραµµατείας Μακεδονίας-Θράκης και
των νοµίµων εκπροσώπων των υπολοίπων εταίρων του προ-
γράµµατος, ώστε να ξεκινήσει η εκτέλεση του προγράµµατος.

Συνεχίζοντας, οι επερωτώντες Βουλευτές ερωτούν πώς προ-
τιθέµεθα να αξιοποιήσουµε τις άτυπες δοµές που είχε συγκρο-
τήσει το ΥΜΑΘ, όπως το επιχειρησιακό forum
Μακεδονίας-Θράκης και το άτυπο Συµβούλιο Περιφερειακής
Τουριστικής Ανάπτυξης βορείου Ελλάδος και τις πρωτοβουλίες
που αναλήφθηκαν από αυτά τα fora. Και για το ζήτηµα αυτό θα
πρέπει να σηµειώσω ότι στο ΥΜΑΘ δεν ανευρέθηκαν πουθενά
πρακτικά από τις πρωτοβουλίες που ανέλαβαν οι προαναφερό-
µενες άτυπες δοµές ούτε και πρακτικά από τις συνεδριάσεις των
οργάνων αυτών, των οποίων δεν µπορώ να κατανοήσω ούτε τον
άτυπο χαρακτήρα ούτε το αντικείµενό τους ούτε και το ρόλο
τους.

Για ποιο λόγο το ΥΜΑΘ χρειάστηκε να συστήσει άτυπο Συµ-
βούλιο Περιφερειακής Τουριστικής Ανάπτυξης βορείου Ελλάδος
και άτυπο επιχειρηµατικό forum Μακεδονίας-Θράκης, των οποίων
δεν γνωρίζουµε ούτε τους µετέχοντες ούτε τη δραστηριότητα,
καθώς δεν έχουν αναπτύξει καµµίας µορφής συνεργασία µε την
αρµόδια ∆ιεύθυνση στο ΥΜΑΘ, δεν το έχω κατανοήσει ακόµη.
Θα παρακαλούσα, όµως, τον τέως Υπουργό να συγκεκριµενο-
ποιήσει αυτές τις άτυπες δοµές και ειδικότερα να µας ενηµερώ-
σει για τα πρόσωπα που τις απαρτίζουν, τις δράσεις που
ανέλαβαν και το έργο που παρήγαγαν και φυσικά τον τρόπο σύ-
στασης, οργάνωσης και λειτουργίας τους, ώστε να εξετάσουµε
τη νοµιµότητα και την αποτελεσµατικότητά τους και να κρίνουµε
στη συνέχεια αν και πώς θα αξιοποιήσουµε τις δοµές αυτές, τρέ-
ποντάς τες σε θεσµικά και νοµιµοποιηµένα όργανα και τις πρω-
τοβουλίες που έχουν στο µεταξύ αναληφθεί, όπως διατείνεται ο
τέως Υπουργός, χωρίς όµως αυτό να επιβεβαιώνεται και από την
αρµόδια ∆ιεύθυνση του ΥΜΑΘ, καθώς δεν βρέθηκαν καθόλου
πρακτικά για τη λειτουργία αυτών των δοµών.

Τέλος, µας ρωτούν οι Βουλευτές της βορείου Ελλάδος αν η
Γενική Γραµµατεία Μακεδονίας-Θράκης θα συνεχίσει τη χρηµα-
τοδότηση της κινητής µονάδας πρόληψης καρκίνου του «ΘΕΑ-
ΓΕΝΕΙΟΥ ΑΝΤΙΚΑΡΚΙΝΙΚΟΥ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ».
Και στο ερώτηµα αυτό θα πρέπει να επισηµάνω κάτι που ο τέως
Υπουργός έπρεπε να γνωρίζει, ότι η χρηµατοδότηση που τόσο
ποµπωδώς διατείνεται ότι εξασφάλισε την κινητή µονάδα πρό-
ληψης καρκίνου του «ΘΕΑΓΕΝΕΙΟΥ ΑΝΤΙΚΑΡΚΙΝΙΚΟΥ ΝΟΣΟ-
ΚΟΜΕΙΟΥ» δεν έφθασε ποτέ σε αυτή, όπως και πολλές άλλες
χρηµατοδοτήσεις που ενέκρινε το ΥΜΑΘ και ο ίδιος ο Υπουργός,
καθώς το Ελεγκτικό Συνέδριο απέρριψε τις συγκεκριµένες δα-
πάνες ως µη σύννοµες, επειδή δεν πληρούνταν οι προϋποθέσεις
του νδ. 391/69, δηλαδή επειδή ως δαπάνες δεν κρίνονταν ότι
είχαν επείγοντα και εθνικό χαρακτήρα, λόγω της παγκόσµιας οι-
κονοµικής κρίσης που έπληξε και τη χώρα µας, όπως ο πρώην
Υπουργός διατείνονταν στην αιτιολογία που έδωσε στην από-
φασή του.

Εµείς, πάντως, θέλω να ξέρετε, απαντώντας στο ερώτηµά σας
για το αν θα συνεχίσουµε τη χρηµατοδότηση της κινητής µονά-
δας πρόληψης καρκίνου του «ΘΕΑΓΕΝΕΙΟΥ ΑΝΤΙΚΑΡΚΙΝΙΚΟΥ
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ», θέλω να ξέρετε ότι εµείς, ως Γενική Γραµµα-
τεία Μακεδονίας-Θράκης δεν θα συνεχίσουµε τη χρηµατοδό-
τηση, για την οποία τόσο υπερηφανεύεστε στην ερώτησή σας,
αλλά θα είµαστε αυτοί που θα την ξεκινήσουµε, κύριοι πρώην
Υπουργοί, ουσιαστικά και πραγµατικά, αφού πρώτα την εντά-
ξουµε σ’ ένα νόµιµο κονδύλι πληρωµών που δεν θα κυρωθεί στη
συνέχεια από το Ελεγκτικό Συνέδριο.

Άφησα στο τέλος τα αρχικά σας ερωτήµατα για τις αρµοδιό-
τητες της Γενικής και της Ειδικής Γραµµατείας Μακεδονίας-Θρά-
κης που αντικατέστησαν το ΥΜΑΘ και για τη χρηµατοδότησή
τους από τον τακτικό προϋπολογισµό και ως προς αυτά σας ανα-
φέρω ότι πρώτιστο µέληµά µας είναι να προσαρµόσουµε τον Ορ-
γανισµό της νέας Γενικής Γραµµατείας, τις δοµές του
Υπουργείου Εσωτερικών, ώστε να αποτελέσει η Γενική Γραµµα-
τεία Μακεδονίας-Θράκης µία αποκεντρωµένη δοµή του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών στη Μακεδονία και στη Θράκη, γεγονός που
συνιστά αλλαγή ουσίας στην καθηµερινότητα του βορειοελλα-
δίτη και όχι αλλαγή-συµβολισµό, που γίνεται χάριν εντυπώσεων.

Η δε χρηµατοδότηση της Γενικής και Ειδικής Γραµµατείας Μα-
κεδονίας – Θράκης, πέραν του ειδικού προϋπολογισµού για τη
Γενική Γραµµατεία, θα ενταχθεί στη συνολική χρηµατοδότηση
του Υπουργείου Εσωτερικών και Οικονοµίας και Οικονοµικών
αντίστοιχα, µε συνέπεια την προφανή αύξηση των κονδυλίων που
θα δοθούν στη Μακεδονία και στη Θράκη, αφού πλέον δεν θα
χρηµατοδοτείται η Γενική Γραµµατεία µόνο ως ένα ξεχωριστό
Υπουργείο περιφερειακής και µικρής, οµολογουµένως, εµβέ-
λειας, αλλά θα χρηµατοδοτούνται τα προγράµµατα και οι δρά-
σεις των διευθύνσεων και των γραµµατειών των Υπουργείων
Εσωτερικών και Οικονοµίας, που είναι από τα πρώτα τη τάξει
Υπουργεία της Κυβέρνησης.

Όπως καταλαβαίνετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά τη
µεγάλη προσπάθειά σας να υποβαθµίσετε την προσπάθεια της
Κυβέρνησης να αναβαθµίσει τη Μακεδονία και τη Θράκη και να
δώσει µια νέα πνοή σε µια περιοχή, που τα τελευταία χρόνια ζει
µια σοβαρή οικονοµική ύφεση, παρ’ ότι διαθέτει υγιές και ισχυρό
παραγωγικό δυναµικό, έµπειρο επιστηµονικό προσωπικό, πανε-
πιστήµια, εκπαιδευτικούς και κοινωνικούς φορείς, που διακρίνο-
νται για τις καινοτόµες επιλογές και τις πρωτοβουλίες τους και τη
διάθεση για δουλειά, η πραγµατικότητα που αφήσατε πίσω εσείς
και η Κυβέρνησή σας, σάς διαψεύδει οικτρά.

Το µόνο που καταφέρατε στα πεντέµισι χρόνια της διακυβέρ-
νησής σας είναι να εγκαταλείψετε την κοινωνία της Μακεδονίας
και της Θράκης στον οικονοµικό µαρασµό, στην υποβάθµιση του
επιπέδου διαβίωσής τους, στην εκτόξευση της ανεργίας και στο
κλείσιµο µεγάλων βιοµηχανιών.

Ακριβώς αντίθετα σήµερα, µε την εγκατάσταση δύο Υφυ-
πουργών από τα πλέον κρίσιµα Υπουργεία της Κυβέρνησης στη
Θεσσαλονίκη, αυτό που θα επιδιώξουµε είναι η γρήγορη ανά-
πτυξη της περιοχής, η οποία και θα αποτελεί το ισχυρό µας
χαρτί. Και σε αυτό πρέπει να επενδύσουµε για το σήµερα και το
αύριο του τόπου µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Πανελλήνιου Σοσιαλι-

στικού Κινήµατος)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ο κ. Παναγιωτόπουλος, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει κάποιο κώλυµα και θα έρθει στην πο-
ρεία.

Οπότε δίνουµε το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ κ. Ντόλιο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι
συµβολισµοί και οι µεγάλες ιδέες, όταν δεν εντάσσονται σ’ ένα
συνολικό σχέδιο, όταν έχουν ως έδρα έναν ακατέργαστο πα-
τριωτισµό ή όταν χρησιµοποιούνται για να απευθυνθούν σε αν-
θρώπους που έχουν ένα γνήσιο, αλλά ακατέργαστο πατριωτισµό,
µας οδήγησαν πάντα σε εθνικές ήττες. Ή σχεδόν πάντα.

Επικαλεστήκατε πολλές φορές και πάρα πολλοί οµιλητές τον
Ανδρέα Παπανδρέου. Επικαλεστήκατε µία του ενέργεια. ∆εν επι-
καλεστήκατε ένα δόγµα του Ανδρέα Παπανδρέου, που είχε
σχέση µε την προάσπιση των εθνικών δικαίων, ότι η καλύτερη
θωράκιση κάποιων ιδιαίτερων περιοχών της πατρίδας µας είναι
η ανάπτυξή τους.

Εσείς προσπαθήσατε µε την επερώτησή σας να µείνετε στα
επιφαινόµενα και να µην µπείτε επί της ουσίας. Εκτός εάν η ουσία
της ανάπτυξης στη βόρεια Ελλάδα, στη Μακεδονία και τη Θράκη,
είναι αυτά τα οποία αναφέρετε στην επερώτησή σας.

Θα έλεγα ότι σπαταλήσατε µια κορυφαία κοινοβουλευτική δια-
δικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου. Θα έλεγα ότι ακόµη και ως
περιεχόµενο η επερώτησή σας δεν έχει χαρακτήρα. Είναι ένα
άθροισµα ερωτήσεων, στις οποίες έδωσε καίριες και εύστοχες
απαντήσεις η κυρία Υφυπουργός, ένα άθροισµα ερωτήσεων µά-
λιστα που αφορούν την πόλη της Θεσσαλονίκης. Είναι ένα άλλο
χαρακτηριστικό δείγµα αυτής της επερώτησης και ίσως παρα-
πέµπει και στο ρόλο που είχε τα τελευταία χρόνια το Υπουργείο
Μακεδονίας-Θράκης.

∆ιαβάζω µερικά θέµατα της επερώτησης: η χρηµατοδότηση
της κινητής µονάδας του καρκίνου. Έχει έδρα το «ΘΕΑΓΕΝΕΙΟ».
Θα µου πείτε, απευθύνεται σε όλη τη βόρεια Ελλάδα. Έχει όµως
έδρα το «ΘΕΑΓΕΝΕΙΟ», που είναι στη Θεσσαλονίκη. Η δραστη-
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ριότητα για την προστασία και ανάδειξη του Θερµαϊκού Κόλπου
αφορά στη Θεσσαλονίκη. Η δραστηριότητα για την ανάπτυξη µε
επίκεντρο τη συµµετοχή σε µεγάλα έργα, τη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσ-
σαλονίκης, τη Ζώνη Καινοτοµίας κ.λπ., αφορά τη Θεσσαλονίκη.
Η Επιτροπή Μετεγκατάστασης της ∆ΕΘ, που λειτουργούσε στο
Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης και συνένωσε όλους τους φο-
ρείς σε οµόφωνη απόφαση, αφορά τη Θεσσαλονίκη. Το ∆Σ της
Αλεξάνδρειας Ζώνης Καινοτοµίας αφορά τη Θεσσαλονίκη. Τι
Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης ήταν αυτό τα τελευταία χρόνια;
Τι Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης;

Εγώ θέλω να σας θυµίσω ότι στη Μακεδονία και τη Θράκη είναι
και η Φλώρινα, είναι και η Καστοριά, είναι και η Κοζάνη, είναι και
ο Έβρος, είναι και η Ροδόπη, είναι και η Ξάνθη, είναι και η ∆ράµα,
είναι η Καβάλα. Μήπως έχετε συγκρίνει ποτέ τα ποσά που δια-
τέθηκαν την περίοδο πριν από τη δική σας διακυβέρνηση σε
αυτές τις περιοχές και τα ποσά που διατέθηκαν από τη δική σας
κυβέρνηση;

Μήπως έχετε επισηµάνει ζητήµατα στα οποία το Υπουργείο
Μακεδονίας-Θράκης, εκ του ρόλου στον οποίον εσείς αναφέρε-
στε και τον οποίον εσείς προσπαθείτε να του προσδώσετε,
έπρεπε να είχε κάνει παρέµβαση; Για παράδειγµα, επειδή προτί-
µησα να αναφερθώ σε µεθοριακές περιοχές, τι έκανε το Υπουρ-
γείο Μακεδονίας-Θράκης, όταν συλλήβδην όλη η Ελλάδα είχε
χαρακτηριστεί ως παραµεθόριος περιοχή; Για να περιγράψουµε
τις παραµεθόριες περιοχές στην Ελλάδα, όπως ξέρετε, είναι
πολύ πιο εύκολο, πολύ πιο σύντοµο, πολύ πιο πρακτικό εάν πε-
ριγράψουµε πλέον τις µη παραµεθόριες περιοχές. Εκ του ρόλου
τον οποίον εσείς σήµερα αναδείξατε για το Υπουργείο Μακεδο-
νίας-Θράκης, δεν έπρεπε να είχατε κάνει µία τέτοια παρέµβαση;

Μήπως το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης έκανε καµµιά πα-
ρέµβαση, καµµιά αναφορά, όταν συζητούσαµε εδώ θέµα της παι-
δείας και όταν το ∆ηµοκρίτειο Πανεπιστήµιο Θράκης –γιατί
µιλήσατε για εθνικά θέµατα και εθνική διάσταση- µπήκε στην
προκρούστεια κλίνη της οικονοµικής δυσχέρειας και αντιµετω-
πίστηκε όπως όλα τα πανεπιστήµια της χώρας και κυρίως τα κε-
ντρικά πανεπιστήµια, το Αριστοτέλειο της Θεσσαλονίκης και το
Καποδιστριακό της Αθήνας και αφέθηκε στον ανταγωνισµό µε
αυτά τα πανεπιστήµια, εκ του ρόλου τον οποίον εσείς αποδίδετε
θα έπρεπε να κάνει κάποια παρέµβαση, θα έπρεπε να µιλήσει,
θα έπρεπε να δει τη διαδροµή του και την πορεία του;

Επειδή µιλήσατε για τον Ανδρέα Παπανδρέου, µήπως ξέρετε
πότε µεγάλωσε αυτό το πανεπιστήµιο και έγινε το τρίτο πανεπι-
στήµιο της χώρας; Μήπως γνωρίζετε ποια είναι η διάσταση
αυτής της επιτυχίας; Μήπως γνωρίζετε ποια θα ήταν σήµερα η
κατάσταση στη Θράκη, εάν δεν υπήρχε το ∆ηµοκρίτειο των εί-
κοσι δύο χιλιάδων φοιτητών, το οποίο εγκαταλείψατε, των πάνω
από δέκα, των δεκαπέντε µεταπτυχιακών τµηµάτων;

Εσείς µιλήσατε γι’ αυτά τα ζητήµατα και θέλω να σας πω ότι
είναι προτιµότερο όταν µιλάµε για τη Μακεδονία και τη Θράκη,
όταν µιλάµε για τη βόρεια Ελλάδα, να µιλάµε επί της ουσίας.
Εµείς οι βορειοελλαδίτες είµαστε φιλότιµοι άνθρωποι -και εσείς
βεβαίως- και µας αρέσει να µας αγαπούν και να εκφράζονται θε-
τικά για µας. Εκείνο που δεν αντέχουµε, όµως, πλέον είναι την κο-
ροϊδία. Και είναι κοροϊδία να αναφερόµαστε στον καίριο ρόλο
του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης, στα ζητήµατα της περιο-
χής µας, όταν πλέον επέρχεται µια διοικητική µεταρρύθµιση,
όταν επέρχονται οι αιρετοί περιφερειάρχες, όταν ο σηµερινός
Πρωθυπουργός έχει ξεκάθαρα µιλήσει για την εθνική κόκκινη
γραµµή που αφορά το ζήτηµα των Σκοπίων, όταν ο Αναπληρωτής
Υπουργός σε σύντοµο χρονικό διάστηµα σε πάρα πολλές ευκαι-
ρίες αναφέρθηκε µε ξεκάθαρο τρόπο στο ποια θα είναι η στάση
της χώρας µας σε αυτό το συγκεκριµένο ζήτηµα, όταν αυτή η
εθνική κόκκινη γραµµή διαµορφώθηκε µε τη συνδροµή του Γιώρ-
γου Παπανδρέου στον τέως Πρωθυπουργό Κώστα Καραµανλή
κατά την επίσκεψή του στο Βουκουρέστι.

Θα επαναλάβω ότι σπαταλήσατε µια κοινοβουλευτική διαδι-
κασία, για να δώσετε µια µάχη οπισθοφυλακών. Θέλετε να µιλή-
σουµε για τη Μακεδονία και τη Θράκη; Ιδού ο χώρος! Ευκαιρίες
υπάρχουν και θα ήταν πραγµατικά πολύ µεγάλη προσφορά εάν
αναλαµβάνατε την πρωτοβουλία και αν αξιοποιούσατε τις κοινο-
βουλευτικές ευκαιρίες που έχετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ζιώγας
έχει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι Βουλευτές, ως οµιλητές προβάλατε τα σηµεία διαφω-

νίας σας, τα σηµεία διαφωνίας των κοµµάτων σας για το συγκε-
κριµένο θέµα µε χαρακτηρισµούς και αρκετά υψηλούς τόνους.
Την πολιτική, όµως, την αφήσατε στο απυρόβλητο, στην προ-
σπάθειά σας, βέβαια, να κρύψετε τη συµφωνία σας στην πολι-
τική, που έχετε εφαρµόσει όλες αυτές τις δεκαετίες.

Το ουσιαστικό είναι εάν λέγεται «Υπουργείο βόρειας Ελλάδας»
ή «Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης», εάν είναι Υπουργείο ή Γραµ-
µατεία; Θα µείνουµε στο συµβολισµό ή στην πολιτική που
άσκησε ως τµήµα της κεντρικής εξουσίας µε τα γνωστά αποτε-
λέσµατα όλα αυτά τα χρόνια, αφ’ ενός δηλαδή την αύξηση των
κερδών και των υπερκερδών της ελληνικής πλουτοκρατίας, της
ελληνικής ολιγαρχίας από την εκµετάλλευση, τις φοροαπαλλα-
γές, τις επιδοτήσεις, τις ενισχύσεις που δόθηκαν και όπου
έδρασε το κεφάλαιο και λεηλάτησε την περιοχή µας, αφ’ ετέρου
βέβαια, τις απώλειες στο εισόδηµα και τη συρρίκνωση των δι-
καιωµάτων και των κατακτήσεων των εργαζοµένων;

Με κριτήριο αυτά, εµείς ως Κοµµουνιστικό Κόµµα αξιολογούµε
όλη την πορεία του Υπουργείου είτε ως Υπουργείο των κυβερ-
νήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας είτε των Κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ, που µε συνέπεια υλοποίησε τη συναποφασισµένη πολι-
τική της Ευρωπαϊκής Ένωσης της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ. Αυτή είναι η δική µας οπτική γωνία. Συγκεκριµένα, προ-
ώθησε, στήριξε την Κοινή Αγροτική Πολιτική στην περιοχή, µε τις
γνωστές ολέθριες συνέπειες για τους µικροµεσαίους αγρότες
και τους κτηνοτρόφους, τη µείωση τιµών του παραγωγού και κα-
τάργηση της κατώτερης εγγυηµένης τιµής, την αύξηση των
τιµών στην κατανάλωση, την απαξίωση, το κλείσιµο, το ξεπού-
ληµα, την ιδιωτικοποίηση των συνεταιριστικών επιχειρήσεων και
εργοστασίων, κυρίως στη Θράκη και όχι µόνο.

Στήριξε τη δηµιουργία καρτέλ σε αρκετούς τοµείς της οικο-
νοµικής ζωής. Συµµετείχε ενεργά, στήριξε την εφαρµογή του
Συµφώνου Ανασυγκρότησης των Βαλκανίων, που έγινε µε κοινή
απόφαση του ΠΑΣΟΚ, της Νέας ∆ηµοκρατίας και του Συνασπι-
σµού το 2000 και καταψηφίστηκε, βέβαια, η Συµφωνία αυτή από
το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας.

Ποια η συνέπεια της εφαρµογής του Συµφώνου αυτού; Πάνω
από δέκα χιλιάδες βιοµηχανίες και βιοτεχνίες επιδοτήθηκαν -και
µε χρήµατα του ελληνικού λαού- να µεταφερθούν στις όµορες
χώρες και να χαθούν έτσι δεκάδες χιλιάδες θέσεις εργασίας στην
περιοχή µας, θύµατα της πολιτικής που αντιµετωπίζει συνολικά
τον εργαζόµενο ως αναλώσιµο και που στο επίκεντρό της αυτή
η πολιτική έχει το κέρδος.

Έκλεισαν µία σειρά από εργοστάσια στη Μακεδονία και τη
Θράκη. Ο «Λαναράς» στη Νάουσα, στη Ροδόπη, στον Έβρο, στη
Θεσσαλονίκη. ∆ύο χιλιάδες πετάχτηκαν στο δρόµο. Το εργο-
στάσιο λιπασµατοβιοµηχανίας στη Θεσσαλονίκη έκλεισε, ενώ
καρκινοβατεί στην Καβάλα µε απώτερους σχηµατισµούς και προ-
γραµµατισµούς. Εργοστάσια ζάχαρης, συνεταιριστικά, παραδο-
σιακές καλλιέργειες περιορίζονται ή ξεκληρίζονται,
ξεπατώνονται. Ο πρωτογενής τοµέας και η µεταποίηση είναι υπό
διωγµό. Χιλιάδες οικογένειες, ως γνωστόν, εγκαταλείπουν κάθε
χρόνο τα χωράφια και τα χωριά. Καπνός, βαµβάκι, ροδάκινα,
ελιές, γάλα, θύµατα της πολιτικής σας, της κοινής σας πολιτικής.

Συναινείτε στο ξεπούληµα, στην ιδιωτικοποίηση του λιµανιού
και της ΕΥΑΘ, στα πλαίσια της λεγόµενης «εθνικής πολιτικής»,
υλοποιώντας όµως τις κατευθύνσεις και τις εντολές της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, τις κατευθύνσεις της Συνθήκης της Λισαβόνας.

Συµµετείχε ως Υπουργείο στο διαµελισµό της Γιουγκοσλαβίας,
παραχωρώντας λιµάνι και έδαφος για τη διέλευση των νατοϊκών
στρατευµάτων και την τέλεση του τεράστιου τελευταίου εγκλή-
µατος του περασµένου αιώνα, µε τις ευλογίες ή και τη συµφωνία
και των άλλων πολιτικών κοµµάτων, των άλλων δυνάµεων, πλην
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος που, µαζί µε το λαό, αντιστάθηκαν
στην περιοχή, όρθωσαν ανάστηµα, υπερασπιζόµενοι την αξιο-
πρέπεια της χώρας.

Επί δεκαετίες ήταν Υπουργείο. Στην αρχή ήταν βόρειας Ελλά-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Κ’ - 30 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2009 767



δας, µετά Μακεδονίας-Θράκης, και µε κυβερνήσεις Νέας ∆ηµο-
κρατίας και µε κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ. Γιατί, αλήθεια, σε αυτές τις
δεκαετίες –και έχω ξαναθέσει το ερώτηµα αυτό- τρεις από τις
δέκα φτωχότερες περιοχές όλης της Ευρωπαϊκής Ένωσης ήταν
οι περιοχές της ∆υτικής Μακεδονίας, της Ανατολικής Μακεδο-
νίας και της Θράκης; Είναι µία περιοχή που έχει πλούσιο υπέδα-
φος, πετρέλαιο, χρυσό, ουράνιο, νικέλιο, λιγνίτη, πλούσιες
καλλιέργειες, κλίµα, αλιεία, τουρισµό, επιστηµονικό δυναµικό µε
τα πανεπιστήµια που διαθέτει, δυνατότητες βιοµηχανικής ανά-
πτυξης, όπως έχει αποδείξει στο παρελθόν, δίκτυα ανεπτυγµένα.
Γιατί καταδικάστηκε αυτή η περιοχή στη φτώχεια;

Αυτά είναι τα αποτελέσµατα του δικού σας δρόµου ανάπτυ-
ξης, της δικής σας άσκησης εξουσίας, που ως επίκεντρο έχει το
κέρδος, κέρδος που είναι απότοκο της ανθρώπινης εκµετάλλευ-
σης και της λεηλασίας του περιβάλλοντος.

Ο άλλος δρόµος ανάπτυξης, για τον οποίο παλεύει το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, είναι αυτός της συγκρότησης του
αντιµπεριαλιστικού, αντιµονοπωλιακού δηµοκρατικού µετώπου
πάλης, η κοινωνικοπολιτική συµµαχία της εργατικής τάξης µε
τους αυτοαπασχολούµενους και τη µικροµεσαία αγροτιά που κα-
τευθύνεται στη λαϊκή εξουσία, στη λαϊκή οικονοµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Είναι ο δρόµος που αναγνωρίζει αποκλειστικά και µόνο ως πα-

ραγωγό του πλούτου τον εργαζόµενο άνθρωπο και ως κίνητρο
της παραγωγής την ικανοποίηση των σύγχρονων κοινωνικών του
αναγκών.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ.

Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υφυπουργέ, θέλω να είµαι ειλικρινής στην τοποθέτησή

µου. Θα σας πω λοιπόν το εξής: Τι πράγµα προκάλεσε την αντί-
δραση στην κατάργηση του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης;
Πώς πέρασε στον κόσµο; Αυτό που προκάλεσε την αντίδραση
είναι ότι η κατάργηση αυτή συνέβη σε µια χρονική στιγµή που
εκκρεµεί το µείζον θέµα του ονόµατος των Σκοπίων. Περί αυτού
πρόκειται.

Έρχεται, λοιπόν, η Νέα ∆ηµοκρατία προσπαθώντας να εκµε-
ταλλευτεί αυτή την ατµόσφαιρα, αυτό το κλίµα και καταθέτει
αυτή την επίκαιρη επερώτηση. Επειδή όµως παρακολούθησα τις
τοποθετήσεις των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας µε µε-
γάλη προσοχή, θεωρώ ότι υπέστησαν ένα είδος πολιτικού βέρ-
τιγκο ή πολιτικού αποπροσανατολισµού διότι ακούγοντάς τους
µπερδεύτηκα. Θεώρησα ότι είναι Βουλευτές του Λαϊκού Ορθο-
δόξου Συναγερµού, διότι αυτά που λέγαµε εµείς και κατηγο-
ρούµασταν από τον πρώην αρχηγό της Νέας ∆ηµοκρατίας για
άκρα, έρχεται τώρα η Νέα ∆ηµοκρατία και αυτούσια τα υιοθετεί.
∆ικαίωµά τους είναι να τα υιοθετούν, αλλά να ξεκαθαρίσουν τι
γίνεται µε το µεσαίο χώρο. Είναι στο µεσαίο χώρο ή αρχίζουν και
κινούνται σε περιοχές άγνωστες σ’ αυτούς που µέχρι πρότινος
θεωρούνταν από τους ιδίους ως άκρα;

Αρχίζουν, λοιπόν, την πολιτική των κροκοδείλιων δακρύων και
γι’ αυτό δεν γίνονται και πιστευτοί. Να σας πω γιατί ακολουθούν
την πολιτική των κροκοδείλιων δακρύων. ∆ιότι ουσιαστικά
ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία συµπλέουν στο µείζον θέµα που
προκάλεσε και την αντίδραση από την κατάργηση του Υπουρ-
γείου Μακεδονίας-Θράκης. ∆ηλαδή τη στιγµή που ΠΑΣΟΚ και
Νέα ∆ηµοκρατία συµφωνούν στην λεγόµενη κόκκινη γραµµή, του
να δοθεί δηλαδή το όνοµα «Μακεδονία» στα Σκόπια -διότι ας µην
αυταπατώµεθα, δόθηκε το όνοµα της Μακεδονίας, τώρα άνω,
κάτω, βόρεια, νότια, δεξιά, αριστερά δεν έχει σηµασία- αν και µε
βάση την απόφαση των πολιτικών αρχηγών, υπό τον τότε Πρόε-
δρο της ∆ηµοκρατίας, ήταν να µη δοθεί επ’ ουδενί στη χώρα των
Σκοπίων, τώρα εµείς αυτό το έχουµε αναγάγει σε εθνική κόκκινη
γραµµή, δήθεν.

Άρα, λοιπόν, το ερώτηµα είναι το εξής από την πλευρά του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού: Πώς είναι δυνατόν να κατεβαί-
νουν τέτοιου είδους ερωτήσεις τη στιγµή που τα δύο παλαιά κόµ-

µατα εξουσίας επί του µείζονος ζητήµατος συµφωνούν και βε-
βαίως, πρέπει να βρουν γραµµές διαφοροποίησης επί των ελασ-
σόνων ζητηµάτων;

Άρα, λοιπόν, τη στιγµή, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, που χα-
ράξατε εσείς την κόκκινη γραµµή, την οποία ακολούθησε το
ΠΑΣΟΚ, µην έρχεστε τώρα να µέµφεστε το ΠΑΣΟΚ γιατί κατήρ-
γησε το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης. Πιθανών να το κάνατε
κι εσείς αυτό. ∆εν έχει σηµασία ποιος το έκανε. Σηµασία έχει ότι
η µήτρα που γέννησε την εξέλιξη αυτή, τοποθετήθηκε, δηµιουρ-
γήθηκε από τη Νέα ∆ηµοκρατία και απλώς το ΠΑΣΟΚ ακολουθεί
το δρόµο που εσείς χαράξατε, που εσείς στρώσατε.

Κυρία Υπουργέ, το ερώτηµα το δικό µας είναι το εξής: Κάναµε
αυτή τη µείζονα υποχώρηση. Τους δώσαµε τον όρο Μακεδονία,
µ’ ένα γεωγραφικό προσδιορισµό κ.λπ., για να κρατήσουµε και τα
προσχήµατα. Τι κερδίσαµε από την πλευρά των Σκοπίων; Έκαναν
την παραµικρή υποχώρηση; Καθόλου. Χλευασµός, αλαζονεία,
µαξιµαλιστικές θέσεις, θέσεις που προσβάλλουν τη χώρα µας
διεθνώς. Γιατί το λέω αυτό; ∆ιότι αφενός µεν δεν κερδίσαµε τί-
ποτα και αφετέρου θα µπορούσαµε να ακολουθήσουµε µια άλλη
πολιτική, που δεν την ακολουθούµε σκεπτόµενοι δύο πράγµατα,
τα οποία αγνοήσαµε και διολισθήσαµε σε λάθος κατευθύνσεις.
Ποια είναι αυτά τα πράγµατα; Σκεφτήκατε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ και
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι το 30% του πληθυσµού των Σκοπίων
είναι αλβανόφωνοι και δεν αισθάνονται καθόλου καλά µε το ιδε-
ολόγηµα περί µακεδονισµού; Αυτό εµείς πώς το εκµεταλλευό-
µαστε, πώς το χρησιµοποιούµε; Το λαµβάνουµε υπόψη στη
στρατηγική µας; Λαµβάνουµε υπόψη ότι αυτός ο παράγων δηµι-
ουργεί ένα θνησιγενές πιθανόν κρατίδιο στο οποίο εκ προοιµίου
εµείς, ωσάν να ήµασταν έτοιµοι από καιρό, δώσαµε τον όρο Μα-
κεδονία; Γιατί δεν λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας αυτόν τον παράγο-
ντα;

∆εύτερον και πάρα πολύ σηµαντικό. Μέσα στα ίδια τα Σκόπια
υπάρχουν διαφορετικές φωνές. Να σας αναφέρω τον πρώην
Πρόεδρο τον κ. Γκλιγκόρωφ, ο οποίος βγήκε και είπε ότι είµαστε
Σλάβοι, δεν έχουµε καµµία σχέση µε τον Μέγα Αλέξανδρο, δεν
έχουµε καµµία σχέση µε τους Μακεδόνες, δεν έχουµε καµµία
σχέση µε τον ελληνισµό της Μακεδονίας. Και εµείς όλα αυτά τα
αφήνουµε στην άκρη ωσάν να µην είναι σηµαντικότατα ζητήµατα
που µπορούν να οδηγήσουν σε αναπροσανατολισµό την εξωτε-
ρική µας πολιτική πάνω σ’ αυτό το κρίσιµο θέµα.

Και ενώ θα πρέπει να βγούµε ξεκάθαρα στην διεθνή κοινή
γνώµη και να πούµε: κοιτάξτε κύριοι της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
του ΝΑΤΟ, του ΟΗΕ, εδώ έχουµε ένα κρατίδιο που πυροδοτεί µε
τον ψευδοαλυτρωτισµό του εντάσεις στην ευαίσθητη περιοχή
της νοτιοανατολικής Ευρώπης, το ιδεολόγηµα της «Μεγάλης Μα-
κεδονίας» που προωθεί η αλλόφρονη ηγεσία των Σκοπίων θα
φέρει εκρήξεις στην περιοχή, θέτει σε κίνδυνο την ασφάλεια και
τη σταθερότητα της περιοχής, αντί να τα πούµε όλα αυτά, είµα-
στε έτοιµοι να δώσουµε το µείζον -το όνοµα το δώσαµε ήδη -και
µαλώνουµε για το έλασσον, για την κατάργηση του Υπουργείου
Μακεδονίας Θράκης, στο οποίο αναποφεύκτως θα οδηγούµα-
σταν.

Και βεβαίως, έχω να κάνω την εξής προτροπή για να τελει-
ώνω κυρία Πρόεδρε. Το ΠΑΣΟΚ κυρία Υπουργέ, πρέπει να απο-
κτήσει αίσθηση πολιτικού timing. Σας λείπει σε πολλές
περιπτώσεις. Βεβαίως, σας λείπε και τώρα, διότι ο χρόνος δεν
ήταν κατάλληλος να κάνετε µια τέτοιου είδους ενέργεια.

Σας είπα και πάλι, προκάλεσε τον ελληνικό λαό, διότι εκκρε-
µεί το µείζον θέµα της ονοµασίας των Σκοπίων.

Όσον αφορά για τη Νέα ∆ηµοκρατία, ήλθε η ώρα και θα πρέ-
πει να κάνει την αυτοκριτική της, µήπως απ’ όσα είπαν µπορεί
κάποιος να συµπεράνει ότι θέλουν να αλλάξουν και τη θέση τους,
σε σχέση µε το όνοµα των Σκοπίων.

Βεβαίως, η εκλογή του νέου Αρχηγού του κ. Σαµαρά, τους
δίνει µια τέτοια προοπτική. Και βεβαίως, µπορεί αυτό να αντιµε-
τωπιστεί είτε ως ευκαιρία για τη Νέα ∆ηµοκρατία, να αλλάξει την
πολιτική της στο συγκεκριµένο θέµα, εµείς το ευχόµαστε και να
µας ακολουθήσει και πάλι, το έκανε και σε άλλα ζητήµατα, ή θα
είναι µια µεγάλη πρόκληση που θα µείνει αναπάντητη από το νέο
αρχηγό, τον κ. Σαµαρά. Σε κάθε περίπτωση όµως ο νέος Αρχη-
γός της Νέας ∆ηµοκρατίας θα µπει στην κάµινο της πολιτικής
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πράξης που θα πρέπει να γίνει ευκρινής και στο Κοινοβούλιο και
στον ελληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Πάνος Πα-
ναγιωτόπουλος.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
τα βασικά επιχειρήµατα και ο βασικός κορµός της κριτικής απέ-
ναντι στην Κυβέρνηση, νοµίζω ότι έχει ολοκληρωθεί ήδη από
τους προλαλήσαντες συναδέλφους, που προέρχονται από τη
Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν µπορώ όµως παρά να επισηµάνω προς την
κυρία Υφυπουργό, µαζί µε τις ευχές µου για το καλορίζικο, µιας
και είναι η πρώτη φορά που ανταλλάσσουµε επιχειρήµατα και
αντεπιχειρήµατα στα πλαίσια του κοινοβουλευτικού ελέγχου, ότι
η πολιτική δεν είναι µόνο διαχείριση αριθµητικών µεγεθών. Η πο-
λιτική είναι και διαχείριση συµβόλων.

Λυπάµαι πολύ, αλλά, µε την επιλογή του αυτή ο κύριος Πα-
πανδρέου, ο σηµερινός Πρωθυπουργός και Αρχηγός του
ΠΑΣΟΚ, έδειξε ότι στη διαχείριση κορυφαίων συµβόλων παίρνει
βαθµό µη προβιβάσιµο.

∆εν καταλαβαίνω γιατί έπρεπε η σύντµηση του αριθµού των
Υπουργείων να ξεκινήσει από το Υπουργείο Μακεδονίας-Θρά-
κης. Και επίσης, δεν καταλαβαίνω το αντεπιχείρηµα, το οποίο αρ-
θρώνεται από την πλευρά ορισµένων συναδέλφων, που είτε
θητεύουν στην Κυβέρνηση σε υπουργικούς θώκους είτε προέρ-
χονται από το χώρο της συµπολίτευσης, ότι «έ, δεν είχε και πολ-
λές αρµοδιότητες, γι’ αυτό το καταργήσαµε»! Αυτό θα έπρεπε
να είναι επιχείρηµα, για να ενισχυθούν οι αρµοδιότητες αυτού
του τόσο σηµαντικού Υπουργείου.

Τώρα ασφαλώς η σηµερινή συζήτηση δεν µπορεί παρά να
ακουµπήσει και τις τελευταίες εξελίξεις που σηµειώνονται στο
θέµα των Σκοπίων.

Πριν από λίγο καιρό, ο Σκοπιανός ηγέτης κ. Γκρούεφσκι ο
οποίος κατά κυριολεξία κάνει καριέρα, επενδύει την πολιτική του
καριέρα και την ανέλιξή του στην πολιτική ζωή των Σκοπίων και
µόνο στην αδιαλλαξία γύρω από το θέµα του ονόµατος, εισέ-
πραξε γενναίες και ουσιαστικές σε ό,τι αφορά το πολιτικό τους
περιεχόµενο απαντήσεις, εκτός της Ελλάδος και από άλλα γει-
τονικά µας βαλκανικά κράτη, όπως η Βουλγαρία. Ο κ. Γκρούεφ-
σκι σε διάφορες επισκέψεις του ανά τον κόσµο επανέφερε τη
γνωστή εθνικιστική σοβινιστική και ακροδεξιά ρητορική περί ονό-
µατος, περί αλυτρωτισµού κ.λπ., µε την οποία δηµιουργεί µείζον
θέµα αποσταθεροποίησης της ασφάλειας, της ειρήνης και της
καλής συνεργασίας των λαών στο χώρο των Βαλκανίων. Και
έσπευσε η πολιτική ηγεσία της Βουλγαρίας –έχω εδώ τις δηλώ-
σεις του Βουλγάρου Προέδρου κ. Παρβάνοφ, τις δηλώσεις του
Βουλγάρου Πρωθυπουργού, τις δηλώσεις αρχηγών κοµµάτων
της γειτονικής µας χώρας Βουλγαρίας- να απαντήσει στον Σκο-
πιανό Πρωθυπουργό κ. Γκρούεφσκι και από την πλευρά της
Βουλγαρίας να βάλουν τα πράγµατα στη σωστή θέση.

Εκείνο το οποίο θέλω να απευθύνω ως ερώτηµα στην Κυβέρ-
νηση είναι πότε –και αυτό δεν είναι, βεβαίως, αρµοδιότητα της
Υφυπουργού κ. Τζάκρη, που είναι Υφυπουργός των Εσωτερικών-
πότε θα προσέλθουν στη Βουλή είτε ο Πρωθυπουργός, που έχει
και το χαρτοφυλάκιο του Υπουργού των Εξωτερικών είτε ο ανα-
πληρωτής του κ. ∆ρούτσας, για να ενηµερώσουν την Εθνική Αντι-
προσωπεία για όλα όσα διηµείφθησαν στην τελευταία συνάντηση
του κυρίου Πρωθυπουργού στις Πρέσπες µε το Σκοπιανό ηγέτη
κ. Γκρούεφσκι.

Αυτό το οποίο νοµίζω επιβάλλεται να µάθει η Εθνική Αντιπρο-
σωπεία είναι αυτές οι διµερείς συναντήσεις. ∆εν µιλάω για την
τριµερή συνάντηση, η οποία µαζί µε τον κ. Μπερίσα τον Πρωθυ-
πουργό της Αλβανίας, η οποία αποσκοπούσε, όπως µας διαβε-
βαίωσε ο κ. Παπανδρέου, στο να υπάρξει µία συµφωνία για τα
θέµατα περιβάλλοντος γύρω από το βιότοπο των Πρεσπών. Αλλά
µιλώ για το περιεχόµενο της διµερούς συνάντηση που είχε ο κ.
Παπανδρέου µε τον κ. Γκρούεφσκι.

Θέλω, λοιπόν, να καλέσω την Κυβέρνηση να ενηµερώσει
άµεσα την Εθνική Αντιπροσωπεία είτε ο Πρωθυπουργός και
Υπουργός των Εξωτερικών είτε ο αναπληρωτής κ. ∆ρούτσας –
το επιβαλλόµενο, νοµίζω, είναι ο ίδιος ο Πρωθυπουργός- για τα

διαµειφθέντα µεταξύ Παπανδρέου και Γκρούεφσκι σε αυτή τη
συνάντηση. Πόσω µάλλον που είναι η δεύτερη συνάντηση σε δι-
µερές επίπεδο µεταξύ των δύο ανδρών, από τη στιγµή που ο κ.
Παπανδρέου ανέλαβε καθήκοντα Πρωθυπουργού της χώρας και
Υπουργού Εξωτερικών.

Επιτρέψτε µου ουδείς νοµίζω σοβαρός Κοινοβουλευτικός ή
µη, µπαίνει στη διαδικασία να αµφισβητήσει τον πατριωτισµό του
Πρωθυπουργού ή όλων των πτερύγων του Εθνικού Κοινοβου-
λίου, αλλά αυτό που τίθεται ως ερώτηµα, όταν υπάρχει σε εξέ-
λιξη η διαδικασία διαµεσολάβησης του Οργανισµού Ηνωµένων
Εθνών, είναι: εξυπηρετούν τον εθνικό στόχο της Ελλάδος τέτοιου
είδους διµερείς συναντήσεις; Και εάν υπάρχει θετική απάντηση,
οφείλουµε να την ακούσουµε από τον Πρωθυπουργό µαζί µε την
εξήγηση. Γιατί µόνο ένα «ναι» δεν λέει τίποτα. Ο κ. Παπανδρέου
οφείλει να εξηγήσει στην Εθνική Αντιπροσωπεία ή ο κ. ∆ρούτσας,
τι έχει αποκοµίσει ο ίδιος απ’ αυτές τις δύο συναντήσεις και µά-
λιστα από την πρόσφατη συνάντηση στις Πρέσπες σε διµερές
επίπεδο, το τονίζω, µε τον κ. Γκρούεφσκι.

Έχω υπ’ όψιν µου, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, δηµοσιεύµατα των εφηµερίδων των Σκοπίων µέσω των
οποίων εµφανίζεται να ενισχύεται πολιτικά στα Σκόπια ο κ.
Γκρούεφσκι, ο γνωστός και για την αδιαλλαξία του και το σοβι-
νισµό του κ. Γκρούεφσκι, έναντι άλλων παραγόντων της πολιτι-
κής ζωής των Σκοπίων, που είναι µετριοπαθέστεροι. Ενισχύεται,
λοιπόν, ο κ. Γκρούεφσκι, διότι οι σκοπιανές εφηµερίδες θεωρούν
ότι µέσω αυτών των διµερών συναντήσεων µε τον κ. Παπαν-
δρέου, ο ίδιος κερδίζει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Σε καµµία περίπτωση εµείς δεν υιοθετούµε ούτε το περιεχό-
µενο ούτε τη ρητορική ούτε την τοποθέτηση των σκοπιανών εφη-
µερίδων ή των σκοπιανών µέσων µαζικής επικοινωνίας. Σε κάθε
περίπτωση όµως, θέλω να επαναλάβω την παράκλησή µου προς
την Κυβέρνηση να προσέλθει στο Κοινοβούλιο ο κύριος Πρωθυ-
πουργός και να µας ενηµερώσει υπεύθυνα για το τι αποκοµίσαµε
ως Ελλάδα απ’ αυτές τις συναντήσεις µε τον κ. Γκρούεφσκι και
ιδιαίτερα από τη συνάντηση µε τον Σκοπιανό ηγέτη που υπήρξε
τελευταία στην περιοχή των Πρεσπών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.

∆ηµήτρης Παπαδηµούλης.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μιας και συζητάµε την επερώτηση είκοσι τριών Βουλευτών της

Νέας ∆ηµοκρατίας, δράττοµαι της ευκαιρίας να συγχαρώ το
κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας για την εκλογή του νέου του αρ-
χηγού του κ. Σαµαρά. Θα έχουµε την ευκαιρία στο επόµενο διά-
στηµα, αφού λύσατε τα θέµατα της ηγεσίας σας, να
διασταυρώνουµε τα επιχειρήµατά µας και τα ξίφη µας, εσείς πιέ-
ζοντας από τα δεξιά την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ κι εµείς πιέζο-
ντάς την από τα αριστερά.

Βλέπω ήδη και στην επιχειρηµατολογία που διατυπώνετε σή-
µερα µε αφορµή την κατάργηση του Υπουργείου Μακεδονίας-
Θράκης µια κινητικότητα στην ευρύτερη πολυκατοικία της
∆εξιάς, µια υιοθέτηση επιχειρηµάτων, που όπως επισήµανε και
από τη σκοπιά και ο κ. Ροντούλης, προσεγγίζουν την επιχειρη-
µατολογία του ΛΑΟΣ, το οποίο έως πρόσφατα η Νέα ∆ηµοκρα-
τία επισήµως αποκαλούσε ακραίο κόµµα. ∆εν ξέρω, βέβαια, αν
αυτό θα οδηγήσει τον κ. Καρατζαφέρη να ξαναφωνάξει το τρια-
ξονικό για να ξαναµετακοµίσει σε κάποιο διαµέρισµα της πολυ-
κατοικίας, κύριε Ροντούλη. Επιτρέψτε µου όµως να σας πω ότι
θεωρώ την προσπάθεια µε αφορµή το Υπουργείο Μακεδονίας-
Θράκης να αναπτυχθούν επιχειρήµατα για την εξωτερική πολι-
τική, µια διαµάχη δηµαγωγική, λαϊκίστικη, µια σκιαµαχία µε
άσφαιρα πυρά. Αν αγαπάµε τη Μακεδονία και τη Θράκη, αν θέ-
λουµε να ενισχύσουµε την ελληνική Μακεδονία και τη Θράκη,
πρέπει να κάτσουµε και να δούµε όλα αυτά τα χρόνια τι έγινε µε
την καταπολέµηση της ανεργίας, τι έγινε µε το αγροτικό εισό-
δηµα, τι έγινε µε τις δηµόσιες επενδύσεις, τι έγινε µε τα πανεπι-
στήµια, τι έγινε για να µην κλείνουν οι βιοµηχανίες και οι
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βιοτεχνίες και να µετακοµίζουν σε γειτονικές χώρες.
Και αν συζητούσαµε µε δείκτες, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,

θα έπρεπε να απολογηθείτε για τα πεντέµισι χρόνια της κυβερ-
νητικής πολιτικής σας στη Μακεδονία και τη Θράκη. Έχω εδώ
µπροστά µου επίσηµα στοιχεία της Εθνικής Στατιστικής Υπηρε-
σίας Ελλάδας. ∆εύτερο τρίµηνο του 2009, πάρα πολύ πρόσφατο.
Στους πέντε νοµούς µε την υψηλότερη ανεργία στην Ελλάδα οι
τέσσερις είναι στη Μακεδονία: Καστοριά, ∆ράµα, Κοζάνη, Κιλ-
κίς. Και την πεντάδα συµπληρώνει η Φωκίδα.

Έτσι ενισχύετε την ελληνική Μακεδονία και την Ελληνική
Θράκη; Με τη µείωση των δηµόσιων επενδύσεων για τη δηµι-
ουργία υποδοµών; Με έναν υδροκέφαλο συγκεντρωτισµό στη
διαχείριση του Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης; Με γελοία απορ-
ρόφηση της τάξης του 3% στο ΕΣΠΑ, το λεγόµενο ∆’ Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης, τρία χρόνια µετά την έναρξή του;

Είναι εύκολο και ψηφοθηρικό να λες «το καταργήσατε», ένα
Υπουργείο που και µε ευθύνη της Νέας ∆ηµοκρατίας και µε ευ-
θύνη του ΠΑΣΟΚ δεκαετίες τώρα δεν είχε ούτε πόρους ούτε αρ-
µοδιότητες –ψηφοθηρία κυρίως κάνατε- και να λες ότι µε αυτό
πλήττεται η προσπάθειά µας να πετύχουµε µια ικανοποιητική
λύση στο Μακεδονικό, στο πρόβληµα που έχουµε µε την ηγεσία
των Σκοπίων. Ξέρετε όµως, πολύ καλά, κύριοι συνάδελφοι, και
εσείς της Νέας ∆ηµοκρατίας και εσείς του ΠΑΣΟΚ, ότι στο βωµό
της ψηφοθηρίας, του εσωτερικού πολιτικού κόστους µε ευθύνες
και των µεν και των δε και µε κορυφαίες ευθύνες και τους σηµε-
ρινού, του φρέσκου αρχηγού της Νέας ∆ηµοκρατίας του κ. Σα-
µαρά, χάθηκε µια ιστορική ευκαιρία για τη χώρα να πετύχει έναν
ικανοποιητικό συµβιβασµό µε µια σύνθετη ονοµασία κοινής απο-
δοχής το 1992 µε το περίφηµο πακέτο Πινέιρο. Και τώρα έχουν
µεσολαβήσει µονοµερείς αναγνωρίσεις της γειτονικής χώρας µε
το όνοµα «σκέτο» Μακεδονία από πάνω από εκατό χώρες –ανά-
µεσά τους πανίσχυρες χώρες- άλλες αναγνωρίσεις επί Νέας ∆η-
µοκρατίας, άλλες επί ΠΑΣΟΚ. Ανούσιος ο καυγάς, πόσες
αναγνωρίσεις έγιναν µε τους µεν και πόσες µε τους δε. Η διε-
θνής υποχώρηση της διαπραγµατευτικής θέσης της χώρας είναι
αυτή που µετράει.

Αν θέλουµε να συζητάµε σοβαρά πρέπει να συζητήσουµε πώς
σε δυσκολότερες συνθήκες θα µπορέσουµε να πετύχουµε έναν
ικανοποιητικό συµβιβασµό µε τη γειτονική χώρα µε µια σύνθετη
ονοµασία κοινής αποδοχής µε γεωγραφικό προσδιορισµό. Αυτή
είναι µια θέση που την υποστηρίζουµε εδώ και είκοσι χρόνια. Χαι-
ρόµαστε γιατί έστω και µε καθυστέρηση το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆η-
µοκρατία ήλθαν σ’ αυτή τη θέση. ∆εν ξέρω αν η εκλογή του κ.
Σαµαρά θα οδηγήσει σε αναθεώρηση αυτής της θέσης. Σε όλη
την προεκλογική περίοδο κρατούσε κλειστά τα χαρτιά του σ’
αυτό το θέµα.

Σε κάθε περίπτωση αν αγαπάµε γιατί όλοι µας είµαστε πα-
τριώτες την ελληνική Μακεδονία και τη Θράκη χρειαζόµαστε –
και αυτή είναι η ευθύνη σας κυρία Υπουργέ- ένα σχέδιο, ένα
όραµα για την ελληνική Μακεδονία και τη Θράκη που να δίνει
δουλειά, να καταπολεµά τη φτώχεια, να στηρίζει το αγροτικό και
το κτηνοτροφικό εισόδηµα, να δηµιουργεί υποδοµές και να κάνει
αυτόν τον τόπο κέντρο οικονοµικής ανάπτυξης και ευηµερίας όχι
µόνο για την Ελλάδα, αλλά και για την ευρύτερη περιοχή των
Βαλκανίων. Αυτό είναι το στοίχηµα και δεν κερδίζεται µε το να
έχουµε ένα Υπουργείο ή να το µετονοµάζουµε σε γραµµατεία και
να λέµε ότι κάποιοι Υφυπουργοί θα έχουν έδρα την βόρειο Ελ-
λάδα. Χρειάζονται πόροι, όραµα, συνέπεια. Αυτά ζητούν οι πολί-
τες της Μακεδονίας και της Θράκης και όχι απλώς άσφαιρες
κοκοροµαχίες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εισερχόµεθα στο στά-
διο των δευτερολογιών.

Ο κ. Καλαφάτης έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Κατ’ αρχήν επιχειρήθηκε να προσ-

δοθεί διαφορετική σηµασία στην επερώτησή µας η οποία κατα-
τέθηκε από όλους τους Βουλευτές της βορείου Ελλάδος που
ανήκουν στη Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν υπάρχει τίποτε περισσότερο
και τίποτε λιγότερο απ’ αυτό που διατυπώνεται στην επερώτηση.
∆ηλαδή ποιος ήταν ο λόγος αυτής της ενέργειας από την πλευρά
του ΠΑΣΟΚ. Αν κατά την άποψη της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
εκλείπουν σήµερα οι εθνικοί λόγοι οι οποίοι επέβαλαν τη διατή-

ρηση παραπάνω από µισό αιώνα του συγκεκριµένου Υπουργείου.
Αν είναι αυτή η κατάλληλη χρονική συγκυρία για να µπορέσει να
προβεί σε µια τέτοια ενέργεια.

Αντιλαµβάνεσθε ότι τα επιχειρήµατα του τύπου, εµείς µε τον
Πρωθυπουργό µας και µε την κινητικότητα που επιδεικνύει, δεί-
χνουµε ότι δεν χρειάζεται το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης για
να διεκπεραιώσει τον εθνικό του ρόλο, πέφτουν στο κενό. Ειπώ-
θηκε από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ ότι σπαταλήθηκε αυτή η κο-
ρυφαία διαδικασία µε τη συγκεκριµένη επερώτηση. ∆ιαφωνώ
γιατί µέσα απ’ αυτή τη συζήτηση βγήκαν δύο συµπεράσµατα.
Πρώτον, η σύγχυση στην οποία τελεί η Κυβέρνηση σχετικά µε το
τι έχει διεκπεραιωθεί µέχρι σήµερα και ποιος ήταν ο ρόλος του
Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης.

∆εύτερον, κάτι πολύ ξεκάθαρο ήταν ότι υπάρχει διάθεση να
ακυρωθεί από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και να ισοπεδωθεί το
σηµαντικό κατά την άποψή µας έργο που έχει διεκπεραιωθεί τα
τελευταία χρόνια. Αυτό το έργο τεκµηριώνεται µε το τεράστιας
εµβέλειας εγχείρηµα της µετεγκατάστασης της ∆ιεθνούς Εκθέ-
σεως Θεσσαλονίκης, όπου η ίδια η Κυβέρνηση σήµερα ακυρώνει
τον εαυτό της. Απ’ ό,τι ακούσαµε θα γίνει µια νέα µελέτη για να
αποφασίσει η Κυβέρνηση που θα µετεγκατασταθεί η ∆ΕΘ. Με
άλλα λόγια ακυρώνεται ότι έχει γίνει µέχρι τώρα. Μα, ό,τι έχει
γίνει µέχρι τώρα έχει γίνει µέσα στο πλαίσιο της διαβούλευσης
και ήταν το αποτέλεσµα µιας συναινετικής διαδικασίας που
βρήκε σύµφωνους όλους τους φορείς της πόλης και τα πολιτικά
κόµµατα.

Γιατί για τη συγκεκριµένη τοποθεσία στην οποία απεφασίσθη
να µετεγκατασταθεί η ∆ιεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης, δηλαδή
στη δυτική Θεσσαλονίκη, σε µία υποβαθµισµένη περιοχή της
πόλης, όπου διαµένουν πάνω από µισό εκατοµµύριο άνθρωποι
αστικής και χαµηλής αστικής τάξης, δηλαδή άνθρωποι µεροκα-
µατιάρηδες, άνθρωποι του µόχθου, που ζητούσαν ως µάννα εξ
ουρανού ένα αναπτυξιακό εγχείρηµα του επιπέδου της ∆ιεθνούς
Εκθέσεως Θεσσαλονίκης για να µπορέσει να αποτελέσει και το
όραµα µιας ευρύτερης ανάπτυξης της περιοχής, συναίνεσε και
γραπτά το ίδιο το κόµµα του ΠΑΣΟΚ. Υπήρχε συναίνεση από όλα
τα πολιτικά κόµµατα, από όλους τους κοινωνικούς φορείς, από
όλους τους φορείς της πόλης. Υπήρχε µία ευρεία συναίνεση.
Υπήρξε η σύµφωνη γνώµη όλων για τη µετεγκατάσταση της ∆ιε-
θνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης στη δυτική πλευρά της πόλης.

Βεβαίως, ακούστηκε ο ισχυρισµός από την πλευρά της Κυ-
βέρνησης ότι τάχα δεν υπάρχει σχέδιο. Μα, ακριβώς, η µετα-
φορά της ∆ιεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης στη δυτική πλευρά
της πόλης, η απόφαση που ελήφθη από το ∆ιοικητικό Συµβούλιο
της Ζώνης Καινοτοµίας πάλι µε την επιµέλεια των Υπουργών Μα-
κεδονίας -Θράκης τα τελευταία χρόνια –γιατί τότε ολοκληρώ-
θηκε η διαδικασία της απόφασης σχετικά µε τη µετεγκατάσταση
της ∆ΕΘ- ώστε να µπορέσει να ληφθεί απόφαση και να πάει στην
ανατολική πλευρά της πόλης, η πολιτική απόφαση που ελήφθη
σχετικά µε τη δηµιουργία του τρίτου πυλώνα στη βορειοδυτική
πλευρά της πόλης, δηµιούργησε αυτό το τρίγωνο ανάπτυξης
στην περιοχή της Θεσσαλονίκης που δεν αφορά τη Θεσσαλο-
νίκη.

Κύριε συνάδελφε, πολλές από τις ενέργειες του Υπουργείου
Μακεδονίας-Θράκης δεν είχαν σαν πόλο ανάπτυξης και εµβέ-
λειας τα στενά όρια της Θεσσαλονίκης. Η δουλειά που γίνεται
σχετικά µε το Θερµαϊκό Κόλπο, τον καθαρισµό του δηλαδή,
εκτείνεται από τις ακτές της Χαλκιδικής µέχρι τις ακτές της Πιε-
ρίας. Η δουλειά που γίνεται σχετικά µε το αντικαρκινικό έργο του
«Θεαγενείου» εκτείνεται σε όλη την περιφέρεια, την ανατολική
και δυτική Μακεδονία.

Το αποτέλεσµα του εγχειρήµατος της Ζώνης Καινοτοµίας
Θεσσαλονίκης, ανεξάρτητα αν εδρεύει στην ευρύτερη περιοχή
της Θεσσαλονίκης, όσον αφορά την ενίσχυση της καινοτοµικό-
τητας και της υποστήριξης µικροµεσαίων και όχι µόνο επιχειρή-
σεων που ειδικεύονται και στοχεύουν στις νέες τεχνολογίες, έχει
επιρροή όχι µόνο στην ευρύτερη περιοχή της Μακεδονίας, αλλά
ακόµα και πέρα από τα βόρεια σύνορά µας.

Άρα, υπάρχουν συγκεκριµένες δράσεις αναπτυξιακού χαρα-
κτήρα, οι οποίες µπορεί να έχουν σαν πόλο τη Θεσσαλονίκη του
ενός και πλέον εκατοµµυρίου κατοίκων, όµως η εµβέλεια αυτών
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των δράσεων και των εγχειρηµάτων είναι πολύ µεγαλύτερη.
Βεβαίως, δεν µπορώ να καταλάβω τον απαξιωτικό τρόπο µε

τον οποίο αναφέρθηκε η Υφυπουργός στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο
της Ζώνης Καινοτοµίας. Αναφέρω ενδεικτικά ότι στο διοικητικό
συµβούλιο µε τις «υπέρογκες» αµοιβές των 600 ευρώ το µήνα,
που παίρνουν τα µέλη του διοικητικού συµβουλίου –και πολλά
από αυτά δεν τα λαµβάνουν κιόλας- υπάρχουν πέντε έγκριτοι κα-
θηγητές πανεπιστηµίου, υπάρχουν κορυφαία στελέχη της επι-
χειρηµατικής κοινότητας της βορείου Ελλάδας και προήδρευε
ένας εκ των κορυφαίων καθηγητών στα ζητήµατα των νέων τε-
χνολογιών και όχι µόνο, ο οποίος είναι γνωστός και στις κυβερ-
νήσεις του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Βασάλος που προήδρευσε πετυχηµένα
για πολλά χρόνια το µεγάλο αυτό εγχείρηµα.

Όλες οι ενέργειες που έχουν να κάνουν µε την αναπτυξιακή
πολιτική του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης το τελευταίο διά-
στηµα υπάρχουν στα Πρακτικά, όπως και στα έγγραφα που αφο-
ρούν το φόρουµ επιχειρηµατικότητας. Αν θέλει η Κυβέρνηση να
ρωτήσει, µπορεί να πάρει τηλέφωνο και να επικοινωνήσει και µε
τους Προέδρους των Επιµελητηρίων οι οποίοι αποτέλεσαν τα ου-
σιαστικά συστατικά στοιχεία του φόρουµ επιχειρηµατικότητας.
Μπορεί να επικοινωνήσει µε την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύ-
σεων. Ο κ. Πλούταρχος Σακελλάρης, Αντιπρόεδρος της Ευρω-
παϊκής Τράπεζας Επενδύσεων, στο πλαίσιο του φόρουµ
επιχειρηµατικότητας, ήρθε και ενηµέρωσε την επιχειρηµατική
κοινότητα της βορείου Ελλάδας.

Επίσης, µπορεί να ενηµερωθεί µέσα από τα επιµελητήρια για
την Επιτροπή Τουριστικής Περιφερειακής Ανάπτυξης, που επί-
σης είχε συγκεκριµένο έργο, που υπάρχει σε φακέλους που
έχουµε αφήσει προτού αποχωρήσουµε.

Κλείνω, λέγοντας ότι εµείς επιζητούσαµε να δούµε το Υπουρ-
γείο Μακεδονίας-Θράκης ακόµη πιο αναβαθµισµένο. Αν υπήρ-
χαν περιθώρια βελτίωσης, αυτό που θα επιθυµούσαµε εµείς και
θα επικροτούσαµε -αν το βλέπαµε από την Κυβέρνηση- είναι
αυτά που είχαµε δροµολογήσει, να προχωρούσαν, να επένδυε η
Κυβέρνηση σε όσα είχαν γίνει µέχρι τώρα. Αυτό δεν το βλέπουµε.

Ελπίζουµε να διαψευστούµε, γιατί δεν θέλουµε να είµαστε µά-
ντεις κακών και έχουµε πει ότι θα είµαστε κοντά σε κάθε θετική
προσπάθεια της Κυβέρνησης. Όµως µετά από τη σηµερινή δια-
δικασία, δεν νοµίζω ότι µπορούµε να είµαστε ιδιαίτερα αισιόδο-
ξοι.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Καλαφάτη.
Το λόγο έχει ο δεύτερος επερωτών κ. Τζίµας για τρία λεπτά.
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ούτε λίγο ούτε πολύ, κύριε Πρόεδρε, η Κυβέρνηση εγκαλεί

τους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας γιατί ασκούµε κοινο-
βουλευτικό έλεγχο. ∆εν ήξερα ότι ο κοινοβουλευτικός έλεγχος,
κυρία Υφυπουργέ, ασκείται «α λα καρτ» κι ότι έχει χρονικό περι-
θώριο, δηλαδή ότι όταν µια κυβέρνηση εκλέγεται πρέπει αυτός
να ασκείται µετά από πέντε µήνες.

Πήρατε µια συγκεκριµένη απόφαση µε την οποία καταργήσατε
το όνοµα του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης. Πρέπει να είστε
διατεθειµένοι να υποστείτε κοινοβουλευτικό έλεγχο. ∆εν χρειά-
ζεται να εκτοξεύετε απαξιωτικούς χαρακτηρισµούς κι εθνικιστι-
κές κορόνες για την ποιότητα του πολιτικού λόγου των
συναδέλφων. Συµφωνώ µαζί σας ότι δεν µπορεί ο καθένας σ’
αυτή τη χώρα και σε καµµία χώρα να κάνει εξωτερική πολιτική.
Όµως εθνική πολιτική έχουµε υποχρέωση εµείς οι Έλληνες Βου-
λευτές να κάνουµε. Είµαστε Βουλευτές του ελληνικού Έθνους.
Και πού ακούστηκε, κυρία Υφυπουργέ, να διατυπώνει η Κυβέρ-
νηση στην Αίθουσα αυτή την εξής φράση, κατά την άποψή µου
απαράδεκτη; Λέει: «Σε τι εµπόδισε το ΥΜΑΘ την αναγνώριση του
κράτους των Σκοπίων από εκατόν πενήντα χώρες»; Αφού λοιπόν
έχετε αυτή την πίστη, τότε καταργήστε και το αεροδρόµιο «Μα-
κεδονία», το αεροδρόµιο της Καβάλας, του «Μεγάλου Αλεξάν-
δρου», -καταργήστε τα ονόµατα αυτά- ή του «∆ηµοκρίτου»,
καταργήστε τη «Βεργίνα», καταργήστε το «∆ίον» γιατί, όπως φαί-
νεται, ούτε αυτά συνέβαλαν στο να αποτρέψουν την αναγνώριση
του γειτονικού κρατιδίου µε το όνοµα «Μακεδονία». Και δεν είναι
λαϊκιστικό αυτό, αγαπητέ Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του Συ-

νασπισµού. Να θυµίσουµε ότι οι περισσότερες αναγνωρίσεις του
γειτονικού κράτους των Σκοπίων µε το όνοµα «Μακεδονία» δεν
έγιναν επί των ηµερών µας. Έγιναν όταν κυβερνούσε η σηµερινή
Κυβέρνηση.

Όλες οι πολιτικές δυνάµεις και όλοι οι Έλληνες είναι εκ προ-
οιµίου πατριώτες. ∆εν είναι κακό κάποιος να εκφέρει εθνικό, πο-
λιτικό και πατριωτικό λόγο. ∆εν είναι µίασµα να είναι κάποιος
πατριώτης εν πάση περιπτώσει, ούτε προνόµιο µιας πολιτικής
δύναµης, ούτε ορισµένων πολιτικών. Όµως δεν είναι δυνατόν
στην Αίθουσα αυτή του Κοινοβουλίου να υποβαθµίζεται και να
µηδενίζεται ο ρόλος των εξουσιών από το ’74 µέχρι σήµερα στην
ανάπτυξη της Μακεδονίας και της Θράκης. ∆ηλαδή έτσι όπως
είναι σήµερα ήταν η Μακεδονία και η Θράκη το 1970; ∆εν έγιναν
σχεδιασµοί και από την κυβέρνηση του αειµνήστου Κωνσταντί-
νου Καραµανλή για την Εγνατία Οδό και εκτελέστηκε το έργο
αυτό κατά ένα µεγάλο µέρος από το ΠΑΣΟΚ και κατά ένα άλλο
µέρος από τη Νέα ∆ηµοκρατία; Γνωρίζετε ότι από την Ορεστιάδα
για να πας στην Ηγουµενίτσα σήµερα γλιτώνεις έξι ώρες; ∆εν
είναι πρόοδος αυτή; Είναι ίδια τα σχολεία της Μακεδονίας και
Θράκης τώρα µε τα σχολεία του 1974; Ναι, θα µπορούσαν να γί-
νουν περισσότερα. Όµως η ποιότητα ζωής των Μακεδόνων και
των Θρακών έχει βελτιωθεί τις τελευταίες δεκαετίες και σ’ αυτό
φυσικά συνέβαλαν όλες οι κυβερνήσεις των ετών αυτών.

Τέλος, κυρία Υφυπουργέ, µέχρι το 2006 η Κυβέρνησή σας δεν
είχε απολύτως καµµία πολιτική ούτε για την προστασία του Θερ-
µαϊκού ούτε για τη Ζώνη Καινοτοµίας της Θεσσαλονίκης. Το εί-
πατε και µόνη σας. Τα δύο νοµοσχέδια για την ίδρυση αυτών
έγιναν τον Αύγουστο του 2006. Μην έρχεστε, λοιπόν, στην Αί-
θουσα αυτή να εγκαλείτε τη Νέα ∆ηµοκρατία γιατί δεν τα προ-
χώρησε όπως επιθυµούσατε. Σας παραδώσαµε µελέτη
ρύπανσης του Θερµαϊκού, που την έκανε ο καθηγητής του Αρι-
στοτέλειου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης κ. Νικολαΐδης. Σας πα-
ραδώσαµε έτοιµη µελέτη, κίνητρα για τη Ζώνη Καινοτοµίας, τα
οποία είχαν βγει και στο διαδίκτυο το 2008 και ζητούσαµε από
τον κόσµο σε δηµόσια διαβούλευση να πει τις απόψεις του για το
ποιες επιχειρήσεις έπρεπε να µπουν σ’ αυτή τη Ζώνη Καινοτο-
µίας. Αναλάβατε, λοιπόν, τώρα. Συνεχίστε αυτές τις δύο καινο-
τόµες ενέργειες! Η Ζώνη Καινοτοµίας στη Φινλανδία για να γίνει
πράξη από την ώρα που συνελήφθη ως ιδέα µέχρι να µπει η
πρώτη επιχείρηση πέρασαν δεκατρία χρόνια. Εσείς τώρα µας
λέτε ότι θα ξεκινήσετε από το µηδέν. ∆ηλαδή χάσαµε τρία χρό-
νια για τη Ζώνη Καινοτοµίας; Πάρτε έτοιµο το υλικό.

∆εν λέω ότι φθάσαµε στο ωµέγα, όµως έχει γίνει πρόοδος. Και
τα κίνητρα είναι έτοιµα και η χωροθέτηση είναι έτοιµη και η πα-
ραχώρηση από το Υπουργείο Άµυνας συγκεκριµένης ζώνης στο
ΣΕ∆ΕΣ είναι έτοιµη για υπογραφή. Προχωρήστε τα. Θα καρπω-
θείτε εσείς το πολιτικό όφελος, όµως θα ωφεληθεί ο λαός της
βόρειας Ελλάδας.

Τέλος, τι θα γίνει µε το Άγιο Όρος; Είχε καθοριστικό ρόλο το
Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης µε την αναστήλωση και την ανα-
καίνιση των ιερών µονών. Το Κέντρο ∆ιαφύλαξης Αγιορείτικης
Κληρονοµιάς –το γνωστό ΚΕ∆ΑΚ- µε προϋπολογισµό περίπου
20.000.000 το χρόνο ασκούσε σηµαντικό έργο και το Υπουργείο
Μακεδονίας-Θράκης ήταν εποπτεύουσα αρχή. Πρέπει να µας
πείτε στην Αίθουσα αυτή τι θα γίνει µε την αξιοποίηση της περι-
ουσίας του Αγίου Όρους.

Τέλος, εµείς είµαστε σε µια λογική ότι στο κράτος µας, το ελ-
ληνικό κράτος, πρέπει να υπάρχει συνέχεια. ∆εν είναι δυνατόν
να έχουµε πολιτική ζωή ευνοµούµενη σε µια κοινωνία χωρίς η µία
κυβέρνηση να σέβεται τις επιτυχίες της προηγούµενης.

Έχουµε πεδία αντιπαραθέσεων πολλά να αντιπαρατεθούµε.
Όµως, ιδιαίτερα στα εθνικά ζητήµατα, ιδιαίτερα σε εθνικούς συµ-
βολισµούς, εκεί πρέπει να είµαστε όλοι ενωµένοι σαν µία γρο-
θιά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Τζίµα.
Η Υφυπουργός κυρία Θεοδώρα Τζάκρη έχει το λόγο για δέκα

λεπτά, για να δευτερολογήσει.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κυρίες και κύριοι
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συνάδελφοι, είναι η δεύτερη φορά που καλούµαι να απαντήσω
ουσιαστικά στην ίδια επερώτηση από πλευράς των συναδέλφων
της βορείου Ελλάδος και για δεύτερη φορά διερωτώµαι αν πράγ-
µατι στην προηγούµενη κυβέρνηση συνολικά υπάρχει συναί-
σθηση ότι οι άνθρωποι αυτοί κυβέρνησαν τη χώρα επί πεντέµισι
ολόκληρα χρόνια και ότι η κατάσταση που υπάρχει σήµερα είναι
αποκλειστικά αποτέλεσµα της δικής τους πολιτικής και των δικών
τους πολιτικών.

Τι εννοώ µ’ αυτό; Αντιµετωπίζω µέσα από την επερώτηση των
αξιοτίµων συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας και από την όλη
συζήτηση που διεξάγεται έως τώρα σε αυτήν εδώ την Αίθουσα
µία προσπάθεια προβολής του δήθεν έργου που επιτελέσθηκε
στο Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης την τελευταία πενταετία και
το οποίο δήθεν τώρα κινδυνεύει να εγκαταλειφθεί από τη νεο-
σύστατη Γενική Γραµµατεία Μακεδονίας-Θράκης.

Πράγµατι από την πρώτη ηµέρα που ανέλαβα καθήκοντα ως
Υφυπουργός Εσωτερικών, αναζήτησα το έργο αυτό µε µοναδικό
σκοπό να το συνεχίσω για το καλό του συνόλου των κατοίκων
της βορείου Ελλάδος.

Το τι συνάντησα στις διάφορες ∆ιευθύνσεις του Υπουργείου
Μακεδονίας-Θράκης, κύριοι πρώην Υπουργοί του συγκεκριµέ-
νου Υπουργείου, εν ολίγοις σας το περιέγραψα προηγουµένως
–νοµίζω πως το γνωρίζετε κι εσείς πολύ καλά- απαντώντας κατά
σειρά στα ερωτήµατα για κάθε ένα από τα φερόµενα ποµπωδώς
ως σηµαντικά εγχειρήµατα του Υπουργείου, για τη συνέχιση των
οποίων και αγωνιούν οι αξιότιµοι συνάδελφοι µε την παρούσα
επερώτηση.

Όλα τα µεγάλα και στρατηγικής σηµασίας εγχειρήµατα, τα
οποία περιγράφονται ως έκθεση ιδεών στην επερώτησή τους,
στην πραγµατικότητα αποδείχτηκε ότι δεν είναι παρά σκέψεις,
προτάσεις ή το πολύ-πολύ αποφάσεις που λήφθηκαν κυριολε-
κτικά στο πόδι στο Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης εν όψει των
εθνικών εκλογών και χάριν εντυπώσεων, χωρίς ουσιαστική ερ-
γασία και στόχευση, αλλά µε µοναδικό σκοπό να εκδοθεί ένα δελ-
τίο Τύπου που να ευχαριστεί πότε τη µία κοινωνική και
επαγγελµατική οµάδα, µε αόριστες υποσχέσεις και ποµπώδεις
δηλώσεις.

∆εν λέω καµµία υπερβολή, όταν επισηµαίνω ότι στα πεντέµισι
χρόνια της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας το σοβαρό-
τατο εγχείρηµα της µετεγκατάστασης της ∆ΕΘ αποτέλεσε αγα-
πηµένο θέµα εξαγγελιών του Πρωθυπουργού στα εκάστοτε
εγκαίνια της έκθεσης, χωρίς ποτέ να πραγµατοποιηθεί µία οικο-
νοµοτεχνική µελέτη που θα αντιµετώπιζε το θέµα της επιλογής
του κατάλληλου χώρου, το θέµα της κατασκευής του νέου εκ-
θεσιακού και συνεδριακού κέντρου, το βασικότατο θέµα της
εξεύρεσης χρηµατοδότησης για την ανέγερση του νέου κτηρια-
κού συγκροτήµατος και φυσικά το θέµα της αξιοποίησης του ση-
µερινού εκθεσιακού κέντρου µε τρόπο ώστε να αντιµετωπιστεί η
περιβαλλοντική επιβάρυνση του κέντρου της Θεσσαλονίκης που
λόγω της έλλειψης πρασίνου είναι τεράστια.

Τι κάνατε επί πεντέµισι χρόνια για το ζήτηµα αυτό, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι; Λίγους µόνο µήνες πριν τις εθνικές εκλογές
πήρατε µία απόφαση µετεγκατάστασης της ∆ΕΘ σε έκταση του
ΤΕΙ στη Σίνδο, χωρίς βέβαια να έχει προηγηθεί κάποια µελέτη για
την επιλογή του συγκεκριµένου τόπου και σπεύσατε να τη δια-
τυµπανίσετε σε ολόκληρη τη βόρεια Ελλάδα ωσάν έχει ολοκλη-
ρωθεί µε την ενέργεια αυτή όλο το εγχείρηµα του Υπουργείου
για τη µετεγκατάσταση της συγκεκριµένης έκθεσης!

Ακόµη χειρότερα έρχεστε σήµερα και απαιτείτε από τη νέα Κυ-
βέρνηση που αριθµεί λίγο παραπάνω από πενήντα ηµέρες κυ-
βερνητικής θητείας να σας πει σε ποιες συγκεκριµένες ενέργειες
προέβη για την ολοκλήρωση του σχεδίου που εσείς ποτέ δεν αρ-
χίσατε ουσιαστικά, ή τουλάχιστον να σας παραδώσει χρονοδιά-
γραµµα των ενεργειών, στις οποίες θα προβεί άµεσα για τη
συνέχιση του ανύπαρκτου πραγµατικά εγχειρήµατός σας.

Και δεν λέω υπερβολές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν
επισηµαίνω ότι ακόµα και αυτά τα εγχειρήµατα που είναι ζωτι-
κής σηµασίας για την ανάπτυξη της βόρειας Ελλάδας, όπως είναι
και η Ζώνη Καινοτοµίας της Θεσσαλονίκης, τα αντιµετωπίσατε
ως ευκαιρίες διασπάθισης του δηµόσιου χρήµατος σε ηµέτερους
και κοµµατικούς σας φίλους.

Γιατί, πώς αλλιώς να εξηγήσω τις υπέρογκες αµοιβές του ∆ι-
οικητικού Συµβουλίου της εταιρείας «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΕΙΑ Ζώνη Και-
νοτοµίας Α.Ε.» που συστήσατε µε νόµο για την πραγµατοποίηση
της χωροθέτησης της Ζώνης Καινοτοµίας στη Θεσσαλονίκη και
για την οργάνωση ενός πλαισίου κριτηρίων ένταξης σ’ αυτή των
επιχειρήσεων;

Κύριε Καλαφάτη, δεν είναι µόνο τα 750 ευρώ του µέλους. Είναι
και τα 13.000 ευρώ του ∆ιευθύνοντα Συµβούλου του κ. Οσµάνο-
γλου, ...

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Επτακόσια ευρώ το µήνα…
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης):…ο οποίος έχει
ένα εξαιρετικό βιογραφικό γιατρού µε λαµπρές περγαµηνές στην
έρευνα και στη Βιοϊατρική, αλλά δεν νοµίζω ότι έχει καµµία σχέση
ο ίδιος µε την ανάπτυξη στη βόρεια Ελλάδα, όπως δεν έχει ως
εξπέρ ούτε ο ∆ήµαρχος Θεσσαλονίκης στον οποίο δίνατε 1.500
ευρώ τον µήνα –τα παίρνει, κύριε Καλαφάτη, σας διαβεβαιώ-
ούτε και οποιοσδήποτε πρόεδρος που έχει πάρει 3.000 ευρώ ή
δεν ξέρω ποια αµοιβή.

Τρία χρόνια µετά αυτό που έχω να σας πω εγώ είναι ότι δεν λει-
τούργησε ουσιαστικά τίποτε. ∆εν έχει συνταχθεί, όπως ανέφερα
και προηγουµένως αναλυτικότατα, ούτε ο κανονισµός εσωτερι-
κής λειτουργίας –οι τέσσερις κανονισµοί αυτοί που έπρεπε να
υπάρχουν για να είναι η συγκεκριµένη εταιρεία Α.Ε. ουσιαστικά
ενεργής- ούτε και στρατηγικό σχέδιο ανάπτυξης που ουσιαστικά
ήταν ο µπούσουλας για να λειτουργεί η συγκεκριµένη εταιρεία.
Μάλιστα φροντίσατε να το αναθέσετε σε εξωτερικούς µελετητές
ώστε να καταστεί δυνατόν και σε τρίτους, φίλους και ηµέτερους
να εισπράξουν χρήµατα από τον κρατικό κορβανά στην πλάτη
πάντα του ελληνικού λαού.

Και τί έκανε έως σήµερα η εταιρεία αυτή; Μετά από τρία χρό-
νια λειτουργίας και δίχως την οποιαδήποτε µελέτη, βιάστηκε να
παραδώσει λίγο πριν από τις εθνικές εκλογές και επειδή κατά-
λαβε το γεγονός ότι ήταν τελείως χαµένο για την κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ένα αµφίβολο προσχέδιο χωροθέτησης της
Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης που µένει όµως να τύχει σο-
βαρής επεξεργασίας πριν υποβληθεί για έγκριση στα συναρµό-
δια και εποπτεύοντα Υπουργεία.

Και τώρα, ρωτάτε τον νέο Υφυπουργό Εσωτερικών πώς σκο-
πεύει να συνεχίσει το προαναφερόµενο ανύπαρκτο έργο της
σκανδαλώδους αυτής εταιρείας, προκειµένου να πραγµατοποι-
ηθεί η χωροθέτηση της Ζώνης Καινοτοµίας Θεσσαλονίκης.

Αυτό που σίγουρα σκοπεύουµε να κάνουµε, αγαπητέ κύριε συ-
νάδελφε, είναι να σταµατήσουµε την κατασπατάληση του δηµο-
σίου χρήµατος και την κοροϊδία του ελληνικού λαού και ιδίως του
λαού της βορείου Ελλάδος, εξορθολογίζοντας τη λειτουργία και
τις δαπάνες της εταιρείας αυτής και αναδοµώντας το διοικητικό
συµβούλιο αυτής, ώστε να λάβει πια ένα τεχνοκρατικό και απο-
τελεσµατικό χαρακτήρα που θα είναι σε θέση να συντάξει και το
στρατηγικό σχέδιο ανάπτυξης που ακόµη εκκρεµεί και τους κα-
νονισµούς της λειτουργίας της εν λόγω εταιρείας.

Και εάν πρέπει να συνεχίσω, θα πρέπει να πω ότι µε θλίβουν τα
ερωτήµατα των συναδέλφων αναφορικά µε το εάν θα συνεχί-
σουµε ή όχι τη χρηµατοδότηση κοινωνικών δράσεων, όπως της
Κινητής Μονάδας Πρόληψης Καρκίνου του «Θεαγένειου» Αντι-
καρκινικού Νοσοκοµείου Θεσσαλονίκης καθώς, όπως σας εξή-
γησα και παραπάνω, ήταν τόση η βιασύνη και η προχειρότητα
των αποφάσεων της απελθούσας Κυβέρνησης και δη στο ΥΜΑΘ,
ώστε να έχει πετύχει εντός του 2009 την υπογραφή ογδόντα δύο
χρηµατικών ενταλµάτων για την χρηµατοδότηση κοινωνικών δρά-
σεων και δαπανών συνολικού ύψους 404.000 ευρώ που όµως,
ακυρώθηκαν όλα από το Ελεγκτικό Συνέδριο και δεν εγκρίθηκε
κανένα για τον απλούστατο λόγο ότι εκδόθηκαν χωρίς τη σύν-
νοµη διαδικασία. Και το χειρότερο είναι ότι η ηγεσία στο ΥΜΑΘ,
και εσείς και ο προηγούµενος Υπουργός, είχαν πληροφορηθεί
και προφορικά και εγγράφως και από την Επίτροπο του Υπουρ-
γείου αλλά και από τη Σύµβουλο του Ελεγκτικού Συνεδρίου ότι
τα υπό έκδοση εντάλµατα θα ακυρωθούν καθώς εκδίδονταν για
την αντιµετώπιση δαπανών κατεπειγουσών και εθνικού χαρα-
κτήρα εν όψει της παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης που προέκυψε
στη χώρα, ενώ δεν τηρούσαν τα χαρακτηριστικά αυτά καθώς
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στην πραγµατικότητα επρόκειτο για επιχορηγήσεις σε συλλό-
γους για την πραγµατοποίηση πολιτιστικών και κοινωνικών εκ-
δηλώσεων.

Γιατί µε τέτοιο χαρακτήρα εκδόθηκε, κύριε Καλαφάτη, και το
ένταλµα χρηµατοδότησης της Κινητής Μονάδας Πρόληψης Καρ-
κίνου του «Θεαγένειου» Αντικαρκινικού Νοσοκοµείου, καθώς το
ΥΜΑΘ δεν µπήκε στον κόπο να ψάξει ένα σύννοµο τρόπο χρη-
µατοδότησης του νοσοκοµείου γι’ αυτό τον τόσο σοβαρό σκοπό,
αλλά προτίµησε να εκδώσει το ποσό της επιχορήγησης ύψους
70.000 ευρώ σε διαταγή ενός Σωµατείου µε την επωνυµία «Σύλ-
λογος Φίλων του Θεαγένειου Αντικαρκινικού Νοσοκοµείου Θεσ-
σαλονίκης, Αλέξανδρος Συµεωνίδης» και να αναγράψει ότι το
ποσό αυτό δίδεται για λόγους κοινωνικών και πολιτιστικών εκδη-
λώσεων, µε αποτέλεσµα φυσικά το ένταλµα να ακυρωθεί, αφού
µε τη συγκεκριµένη αναφορά στο χρηµατικό ένταλµα δεν προέ-
κυπτε ούτε ο εθνικός χαρακτήρας της δαπάνης, ούτε φυσικά η
επείγουσα χρήση της.

Αυτές τις χορηγήσεις µας ρωτάτε εάν θα τις συνεχίσουµε,
κύριε συνάδελφε. Σας απαντώ, λοιπόν, ότι όχι, διότι τις παρανο-
µίες και την κοροϊδία του ελληνικού λαού εννοούµε πραγµατικά
να τις σταµατήσουµε δια παντός. Θα θέσουµε αυτές τις σοβα-
ρότατες δαπάνες κοινωνικού χαρακτήρα σ’ ένα νόµιµο κονδύλιο
και θα τις εκπληρώσουµε αυτή τη φορά, κύριε Καλαφάτη.

Για το ΚΕ∆ΑΚ που ανησυχείτε, κύριε Τζίµα, θα σας διαβεβαι-
ώσω ότι οι αρµοδιότητες του πρώην Υπουργείου Μακεδονίας-
Θράκης ως σύνολο και οι πιστώσεις και οι δράσεις και τα
προγράµµατα µεταφέρονται στη νεοσύστατη Γενική Γραµµατεία
Μακεδονίας-Θράκης και εντάσσονται στο σύνολό τους στο
Υπουργείο Οικονοµικών, οπότε δεν έχετε κανένα πρόβληµα να
ανησυχείτε.

Έπειτα απ’ όσα ανέφερα τόσο στην αρχή όσο και στη δευτε-
ρολογία µου, κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι κατέστη σαφής η
διαφορά στον τρόπο άσκησης της πολιτικής ανάµεσα στην απελ-
θούσα κυβέρνηση και στη σηµερινή.

Ζητάτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε άναρθρες κραυγές
δήθεν συµβολισµούς και κορώνες να ασκήσουµε εξωτερική πο-
λιτική –εθνική πολιτική, όπως τη λέτε εσείς, κύριε Τζίµα- και λη-
σµονάτε την παντελή αναποτελεσµατικότητα αυτής της πολιτικής
στα χρόνια της διακυβέρνησης της χώρας µας από την κυβέρ-
νησή σας. Προσπαθείτε να εκµεταλλευτείτε το συναίσθηµα του
λαού της βορείου Ελλάδος και να υποβαθµίσετε µε τον τρόπο
αυτό την τεράστια προσπάθεια της σηµερινής Κυβέρνησης να
αναβαθµίσει την περιοχή µας, που επί των ηµερών σας γνώρισε
τον χειρότερο οικονοµικό µαρασµό στην ιστορία της.

Αλλά η πραγµατικότητα που ζουν οι πολίτες της βόρειας Ελ-
λάδος σήµερα, µετά από πεντέµισι χρόνια των σοβαρών εγχει-
ρηµάτων που συνόδευσαν τη διακυβέρνησή σας, σας διαψεύδει
οικτρά. Σας το λέω για µια ακόµη φορά. Γιατί οι πολίτες κατανο-
ούν σήµερα, περισσότερο από κάθε άλλη φορά, ότι ο µόνος τρό-
πος ενδυνάµωσης της περιοχής µας, που είναι πράγµατι µια
εθνικά ευαίσθητη περιοχή, είναι να επενδύσουµε σοβαρά στην
ανάπτυξη που θα πρέπει να αποτελέσει το ισχυρό µας χαρτί. Σ’
αυτήν πρέπει να επενδύσουµε και όχι σε πολιτικές που τις χα-
ρακτηρίζουν οι κορώνες, οι φωνασκίες και οι ευκαιριακές υπο-
σχέσεις, οι οποίες πολιτικές άλλωστε έχουν αποδειχθεί εκ των
πραγµάτων ατελέσφορες.

Η ανάπτυξη αποτελεί τον πρωταρχικό µας στόχο, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι και όσο και αν υποτιµάτε τη νεοσύστατη Γε-
νική Γραµµατεία Μακεδονίας-Θράκης, πολύ σύντοµα θα αντιλη-
φθείτε ότι αυτή η Γραµµατεία, ως τµήµα του Υπουργείου
Εσωτερικών, θα επιτελέσει πολύ σοβαρότερο εθνικό έργο για τη
Μακεδονία και τη Θράκη, απ’ αυτό που παρήγαγαν τα τελευταία
πεντέµισι χρόνια οι ηγεσίες του ΥΜΑΘ, υπό τη διακυβέρνησή
σας, µε την αναποτελεσµατικότητα και την αδράνεια των πρά-
ξεων που επέδειξαν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,

κυρία Υπουργέ.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.

Παναγιωτόπουλος, έχει το λόγο για δευτερολογία για έξι λεπτά.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θέλω να ευχαριστήσω τον αξιότιµο Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ για τις ευχές που έδωσε στη Νέα
∆ηµοκρατία, µετά και τη χθεσινή κορυφαία διαδικασία της ανοι-
χτής εκλογής του νέου Αρχηγού. Είµαστε ιδιαίτερα ευτυχείς και
περήφανοι που περίπου 800.000 συµπολίτες µας έκαναν την επι-
λογή να συµµετάσχουν σ’ αυτή τη διαδικασία της προσφυγής
στην ανοικτή κοινωνία που αποφάσισε η Νέα ∆ηµοκρατία, προ-
κειµένου να εκλέξει το νέο Αρχηγό και διπλά ευτυχής που φθά-
σαµε χθες στην ολοκλήρωση αυτής της διαδικασίας, µε την
εκλογή του νέου Προέδρου, του 7ου Προέδρου της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, του κ. Αντώνη Σαµαρά.

Τώρα, σε ό,τι αφορά την αναδροµή που έκανε ο κύριος συνά-
δελφος στο παρελθόν, στη δεκαετία του ’90 και στην ειδικότερη
αναφορά που έκανε στο νέο Πρόεδρο της Νέας ∆ηµοκρατίας,
τον κ. Σαµαρά, θέλω απλώς να σηµειώσω ότι ο κ. Σαµαράς, δε-
καέξι χρόνια µετά επιβεβαιώθηκε πλήρως από τα γεγονότα. Επι-
βεβαιώθηκε όταν έλεγε ο κ. Σαµαρά από τότε, ότι το όνοµα
αποτελεί το όχηµα του αλυτρωτισµού, της αλυτρωτικής προπα-
γάνδας των γνωστών σοβινιστικών και ακραίων εθνικιστικών κύ-
κλων των Σκοπίων, µιας προπαγάνδας η οποία δεν στρέφεται
µόνο εναντίον της Ελλάδος, στρέφεται και εναντίον της Βουλ-
γαρίας και γενικότερα στρέφεται εναντίον της ειρήνης, της
ασφάλειας, των σχέσεων καλής γειτονίας και συνεργασίας όλων
των λαών της Βαλκανικής.

Σε µία τέτοια πραγµατικότητα, στην πραγµατικότητα των
καλών σχέσεων, της καλής γειτονίας, της συνεργασίας όλων των
Βαλκανικών λαών εξακολουθεί να πιστεύει και σήµερα η Νέα ∆η-
µοκρατία. Το ότι οι συγκεκριµένοι ακραίοι, εθνικιστικοί, σοβινι-
στικοί κύκλοι των Σκοπίων εξακολουθούν να εµµένουν στις
συγκεκριµένες θέσεις, όπως είπα και πριν στην πρωτολογία µου,
απεδείχθη και από τις πρόσφατες επανειληµµένες δηλώσεις του
Πρωθυπουργού των Σκοπίων του κ. Γκρούεφσκι κατά τη διεθνή
περιοδεία που πραγµατοποίησε πριν από λίγο καιρό.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, βλέπω ότι οι συνάδελφοι που παίρ-
νουν την πρωτοβουλία να ασκήσουν κριτική στη Νέα ∆ηµοκρατία
γι’ αυτά που έπραξε ως κυβέρνηση, βάζουν στην άκρη και ξε-
χνούν τα όσα πέτυχε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας στη
∆ιάσκεψη του Βουκουρεστίου. Είναι κρίµα που το ξεχνούν, γιατί
η επιτυχία στο Βουκουρέστι, υπήρξε επιτυχία εθνικού βεληνε-
κούς και νοµίζω ότι έχει την αντανάκλασή της σε ολόκληρο τον
πολιτικό κόσµο της χώρας, αλλά βεβαίως, πρωτίστως, οφείλεται
στους πολιτικούς χειρισµούς, στις πολιτικές πρωτοβουλίες της
κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, της Κυβέρνησης Καρα-
µανλή.

Θέλω να εκφράσω τη λύπη µου για την επιλογή και στη δευ-
τερολογία της κυρίας Υφυπουργού, που είναι µια νέα πολιτικός,
δυναµική πολιτικός, προερχόµενη από τη Μακεδονία, να κινηθεί
σε υψηλούς τόνους και χρησιµοποίησε πολλούς επιθετικούς
προσδιορισµούς για να επιτεθεί στην Αντιπολίτευση.

Εγώ άκουσα τους συναδέλφους και στην πρωτολογία και στη
δευτερολογία, µεταξύ αυτών τους πρώην Υπουργούς, τον κ.
Τζίµα, τον κ. Καλαφάτη –και αυτοί Μακεδόνες- να µιλούν µε συ-
ναίσθηµα ευθύνης απέναντι στον τόπο και να κάνουν µια κριτική
µέσα σε λελογισµένα πλαίσια. ∆εν άκουσα ούτε κορώνες εθνικι-
στικές ούτε σοβινιστικές υστερίες, όπως αυτές που µας περιέ-
γραψε η κυρία Υφυπουργός.

Κυρία Υφυπουργέ, λυπάµαι που το λέω, αλλά δεν θα σας βοη-
θήσουν αυτές οι λεκτικές, οι πολιτικές φραστικές ακρότητες. ∆εν
θα σας βοηθήσουν. Είστε σ’ ένα κρίσιµο πόστο στο οποίο θα σας
ευχηθώ, παρ’ όλο που είµαι στην Αντιπολίτευση, να πετύχετε για
το καλό του τόπου και για το καλό της Μακεδονίας. Σ’ αυτό θα
πρέπει να επιζητείτε συνεργασία, συνέργια, συµπαράσταση.

Κατ’ αυτόν τον τρόπο επιτρέψτε µου να σας πω ότι αρχίζετε
άσχηµα. Άκουσα τους συναδέλφους να κάνουν συγκεκριµένες
παρατηρήσεις και ταυτόχρονα να κάνουν συγκεκριµένες προτά-
σεις. Και όπως εµείς αναγνωρίσαµε –άκουσα προηγουµένως τον
συνάδελφο κ. Τζίµα- ότι και επί κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ έγιναν
σηµαντικά πράγµατα για τη Μακεδονία, θα παρακαλέσω και εσάς
µε τη ρήτρα της καλής πίστεως η οποία διατρέχει όλο το νοµικό
µας πολιτισµό και το θεσµικό µας οικοδόµηµα, να αναγνωρίσετε
και τα όσα σηµαντικά έγιναν από τις κυβερνήσεις της Νέας ∆η-
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µοκρατίας.
Το τι συµβαίνει στην περιοχή, µας αφορά όλους και όλοι

έχουµε συνεισφέρει. Εύχοµαι δε και στην Κυβέρνησή σας να
πραγµατοποιήσει ανάλογο έργο στη Μακεδονία, αλλά και σ’ ολό-
κληρη την Ελλάδα, µ’ αυτό που πραγµατοποίησαν οι κυβερνή-
σεις της Νέας ∆ηµοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνοντας, επαναλαµβάνω ότι η πολιτική δεν είναι µόνο δια-
χείριση κονδυλίων ή διαχείριση καθηµερινότητας. Η πολιτική
είναι και διαχείριση πολιτικών συµβολισµών. Και µε την κατάρ-
γηση του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης θεωρώ, κυρία
Υπουργέ, ότι ο Πρωθυπουργός απέτυχε σ’ ένα σηµαντικό χειρι-
σµό του και έστειλε λανθασµένα µηνύµατα. Θέλω να πιστεύω,
παρά τη θέλησή του. Θέλω να πιστεύω ότι δεν στάθµισε, δεν
αξιολόγησε τελικά αυτό που έκανε και το έκανε µε κριτήρια δια-
χείρισης των χαρτοφυλακίων, διαχείρισης της υπόθεσης της δη-
µιουργίας του νέου υπουργικού σχήµατος. Όµως, σε κάθε
περίπτωση, θεωρώ ότι ο κ. Παπανδρέου έκανε ένα σοβαρότατο
λάθος.

Κλείνοντας, θα επιµείνω ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
της Νέας ∆ηµοκρατίας στην ανάγκη –επιβάλλεται- να προσέλθει
ο κ. Παπανδρέου στην Εθνική Αντιπροσωπεία και να µας ενηµε-
ρώσει για τα διαµειφθέντα στις δύο συναντήσεις µε τον κ. Γκρού-
εφσκι, ιδιαίτερα στη συνάντηση των Πρεσπών, για να δούµε τι
νόηµα έχει και τι θετικά αποτελέσµατα για τον τόπο παρήχθησαν
σ’ αυτές τις δύο συναντήσεις, τη στιγµή –το τονίζω- που υπάρχει
µία παράλληλη διαδικασία, σηµαντική διαδικασία, καίρια διαδι-
κασία, η οποία γίνεται µε τη µεσολάβηση του Οργανισµού Ηνω-
µένων Εθνών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Παναγιωτόπουλο.

Κυρία Υπουργέ, έχετε δικαίωµα τριτολογίας. Προτίθεσθε να
τριτολογήσετε;

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όχι, κύριε Πρόε-
δρε. Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαριστούµε
πολύ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 4/3/25.11.2009 επίκαιρης επερώτη-
σης Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τους Υπουργούς
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης
και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε
την κατάργηση του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
της ∆ευτέρας 16 Νοεµβρίου 2009 και ερωτάται το Σώµα αν τα
επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της ∆ευτέρας 16 Νοεµβρίου 2009 επικυρώθηκαν.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.28’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 1η ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο,: συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµο-
θετική εργασία: µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου του σχεδίου νόµου: «Έκτακτη οικονοµική ενίσχυση
κοινωνικής αλληλεγγύης, έκτακτη εισφορά κοινωνικής ευθύνης
των µεγάλων επιχειρήσεων και της µεγάλης ακίνητης περιουσίας
και άλλες διατάξεις», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.

774 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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